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Η αντιπρόεδρος της κυβέρνησης και υπουργός Οικονομικών Chrystia 
Freeland δήλωσε την περασμένη Πέμπτη ότι η ομοσπονδιακή 
κυβέρνηση θα εκδώσει τις υποσχόμενες πληρωμές "εκπτώσεων 
στα παντοπωλεία" σε "μόλις λίγες εβδομάδες". Ωστόσο, σύμφωνα 
με την Υπηρεσία Εσόδων του Καναδά, δεν θα 
κατατεθούν σε τραπεζικούς λογαριασμούς των 
επιλέξιμων Καναδών μέχρι τον Ιούλιο.
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Τον Ιούλιο θα εκδοθούν οι πληρωμές 
για την επιδότηση παντοπωλείου

Η Γ. Γ. Α. Ελληνισμού και Δημόσιας 
Διπλωματίας του ΥπΕξ ενημερώνει 

τους Έλληνες εκλογείς του 
εξωτερικού για τη συμμετοχή 

τους στις προσεχείς βουλευτικές 
εκλογές, το Σάββατο 20 Μαΐου 2023
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Coronation of His 
Majesty King Charles III
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προχωρήσει σε διορισμό 
Επιτρόπου αποκλειστικά 
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Επτά δημοσιογράφοι, 
ένα συμπέρασμα: 

Τι «γεύση» μας 
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the garbage
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Μανάδες ηρωίδες, 
ενίοτε με διπλό 

ρόλο - μητέρες και 
πατέρες μαζί, μάνες 

«κουκουβάγιες», 
αυστηρές ή και όχι, 
σίγουρα στοργικές, 

όλες ασύγκριτες 
και μοναδικές κι 
η αγκαλιά τους 

καταφύγιο, όσο κι αν 
μεγαλώνουμε. 
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SunValley Market
468 Danforth Road

Tel :416-264-2323 www.sunval leymarket .ca
Store Hours Mon. To Fri. 9:00 am to 8:00 pm-Sat. 8:00 am to 8:00 pm Sun. 9:00 am to 6:00 pm

468 Danforth Road (Birchmount & Danforth Rd)

Although we strive for accuracy in both copy & illustration, unintentional error may occur,we reserve the 
right to correct any error. Specials Available While Quantities Last. We reserve the right to limit quantities.

Natrel

Fine Filtered Milk
1%, 2% ,3.25 % or Skim
4 lt

699
/each 369

/each

Dempster’s

Bagels
6’s

Now Sell ing
Beer, Wine & Cider

249
/100 g249

/100 g

Dempster’s

Hot Dog or
Hamburger Buns
8’s

299
/each

Product of USA
Fresh Andy Boy Broccoli

Deli Fresh
Mozzarella Cheese
9.03 lb

199
/100 g

Johnsonville

Breakfast Sausage
375 g

Cardinal

Sirloin Beef Burgers
850 g

I Can’t Believe It’s Not

Butter!
454 g

Spec ia ls  e f fect ive  May 12 th t i l  May  18 th,  2023

599 599 499

269 299 299

1099
/each/each

/each /each /each

/each /each

149
lb/3.28 kg

Chapman’s

Premium Ice Cream
2 lt

199
lb/4.39 kg

Sensible Portions

Veggie Chips
120-142 g

Fontaine Sante

Hummus Cocktail
227-250 g

399
/each

Product of USA
Sweet Blueberries
1 pint

Product of USA
Sweet California Strawberries

Ontario Grown
Hot House

Ontario Raised Poultry
Chicken Drumsticks

Maple Leaf Natural Selection
Oven Roast Chicken Breast
11.29 lb

Barilo’s Brand
Buzhenina Roast Ham
11.29 lb

Ontario Grown
White Mushrooms
8 oz Pkg

GARDEN
CENTRE
Now Open.....

2/
$5 2/

$5

Sunday May 14th

..
Chapman’s

Yukon Novelties
5’,6’,7’,8’

199
/each

1499
lb/33.05

Canada “AAA” Grade or Higher 
Certified Angus Beef

New York Striploins Steaks
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Η Τράπεζα του Καναδά λέει 
ότι θέλει να ακούσει από 
τους Καναδούς σχετικά με 
το είδος των χαρακτηριστι-
κών που πρέπει να περιλαμ-
βάνει ένα πιθανό ψηφιακό 

νόμισμα.
Σε μια διαδικτυακή έρευνα που θα διαρκέ-
σει έως τις 19 Ιουνίου, η κεντρική τράπεζα 
ρωτά τι πιστεύουν οι άνθρωποι για μια σειρά 
επιλογών σχεδιασμού, όπως η δυνατότητα 
χρήσης του νομίσματος εκτός σύνδεσης, 
η ανάκτηση κεφαλαίων που χάθηκαν από 
κλοπή και η πραγματοποίηση συναλλαγών 
χωρίς τραπεζικό λογαριασμό.
Ένα ψηφιακό νόμισμα θα ήταν διαφορετικό 
από τα κρυπτονομίσματα, καθώς θα υπο-
στηριζόταν από την κεντρική τράπεζα και η 
αξία του δεν θα άλλαζε αφού θα ήταν απλώς 

μια άλλη μορφή καναδικού νομίσματος.
Η Τράπεζα του Καναδά λέει ότι παρόλο που 
δεν βλέπει την ανάγκη για ψηφιακό δολά-
ριο τώρα, προετοιμάζεται για την πιθανή 
ανάγκη.
Λέει ότι ένα ψηφιακό νόμισμα μπορεί να είναι 
απαραίτητο εάν τα κρυπτονομίσματα ή τα 
ψηφιακά νομίσματα που εκδίδονται από άλ-
λες χώρες χρησιμοποιούνται αρκετά ευρέως 
στη χώρα ώστε να αρχίσουν να διακυβεύουν 
τον ρόλο ενός επίσημου, κεντρικής έκδοσης 
νομίσματος.
Η Τράπεζα του Καναδά λέει ότι ένα ψηφιακό 
νόμισμα θα μπορούσε επίσης να χρειαστεί 
εάν η άνοδος των ψηφιακών συναλλαγών 
κάνει τη χρήση μετρητών πιο δύσκολη και 
ως εκ τούτου τον κίνδυνο να αποκλειστούν 
πολλοί Καναδοί από τη συμμετοχή στην 
οικονομία.

Η αντιπρόεδρος της κυβέρ-
νησης και υπουργός Οικο-
νομικών Chrystia Freeland 
δήλωσε την περασμένη Πέ-
μπτη ότι η ομοσπονδιακή 
κυβέρνηση θα εκδώσει τις 

υποσχόμενες πληρωμές "εκπτώσεων στα 
παντοπωλεία" σε "μόλις λίγες εβδομάδες". 
Ωστόσο, σύμφωνα με την Υπηρεσία Εσόδων 
του Καναδά, δεν θα κατατεθούν σε τραπε-
ζικούς λογαριασμούς των επιλέξιμων Κανα-
δών μέχρι τον Ιούλιο.
Η CRA επιβεβαίωσε ότι σχεδιάζει να εφαρ-
μόσει το όφελος που επικεντρώνεται στον 
πληθωρισμό τροφίμων σε οκτώ εβδομάδες 
από τώρα, σύμφωνα με τις προκαθορισμέ-
νες επόμενες τριμηνιαίες πληρωμές πίστω-
σης GST/HST.
"Εκκρεμεί η θέσπιση της προτεινόμενης νο-
μοθεσίας, η Υπηρεσία Εσόδων του Καναδά 
αναμένει να εκδώσει την έκπτωση στα είδη 
παντοπωλείου σε επιλέξιμα άτομα στις 5 
Ιουλίου 2023", δήλωσε η εκπρόσωπος της 
CRA Sylvie Branch.
Το νομοσχέδιο για την εφαρμογή της προ-
σφοράς έκπτωσης 2,5 δισεκατομμυρίων δο-
λαρίων στα τρόφιμα, καθώς και των 2 δισε-
κατομμυρίων δολαρίων σε συμπληρωματική 
χρηματοδότηση της υγειονομικής περίθαλ-
ψης στις επαρχίες και τις περιοχές, πρόκειται 
να περάσει από τη Γερουσία μέχρι το τέλος 
της επόμενης εβδομάδας, μετά τη Βουλή 
που το ενέκρινε ομόφωνα τον Απρίλιο.
Το εφάπαξ μέτρο οικονομικής προσιτότητας 
συμπεριλήφθηκε στον ομοσπονδιακό προϋ-
πολογισμό του Μαρτίου 2023 και η Freeland 
επέλεξε να αποσύρει αυτήν την πρόταση 

από το νομοσχέδιο για την εκτέλεση του κύ-
ριου προϋπολογισμού για να προσπαθήσει 
να δει αυτές τις πληρωμές να διαχειρίζονται 
ταχύτερα.
Όμως, ακόμη και με την τελική κοινοβουλευ-
τική σφραγίδα έγκρισης μόλις λίγες μέρες 
μακριά, όσοι περιμένουν να λάβουν αυτήν 
την ομοσπονδιακή οικονομική βοήθεια θα 
πρέπει να αντέξουν για δύο ακόμη μήνες.
"Είναι η φιλελεύθερη κυβέρνησή μας που 
πρόκειται να προσφέρει σε λίγες μόνο εβδο-
μάδες μια έκπτωση στα παντοπωλεία σε 11 
εκατομμύρια Καναδούς που τη χρειάζονται 
περισσότερο. Αυτή είναι η φιλελεύθερη συ-
μπόνια, που φροντίζει ο ένας τον άλλον", 
είπε η Freeland κατά τη διάρκεια συζήτησης 
σε πάνελ στο συνέδριο του Φιλελεύθερου 
Κόμματος του Καναδά στην Οτάβα.
Αυτή η έκπτωση είναι μια νέα επωνυμία της 
ενίσχυσης της έκπτωσης φόρου GST που 
παραδόθηκε το περασμένο φθινόπωρο και, 
ως εκ τούτου, θα παρέχεται μέσω του ίδιου 
συστήματος. Για όσους λαμβάνουν συνήθως 
την πίστωση φόρου GST, πιθανότατα δεν θα 
χρειαστεί να κάνουν τίποτα εκτός από την 
υποβολή της φορολογικής τους δήλωσης για 
να λάβουν την πληρωμή.
Οι επιλέξιμοι Καναδοί με χαμηλό και μέτριο 
εισόδημα δεν υποχρεούνται να ξοδέψουν 
αυτήν την εφάπαξ πληρωμή στο παντοπω-
λείο, αλλά οι Φιλελεύθεροι προσπάθησαν να 
το πλαισιώσουν ως μια προσπάθεια να αντι-
σταθμίσουν το υψηλό κόστος των τροφίμων.
Τα ζευγάρια με δύο παιδιά θα λάβουν πλη-
ρωμή έως και $467, ενώ οι επιλέξιμοι ηλικιω-
μένοι θα λάβουν έως και $225 και οι επιλέξι-
μοι άγαμοι θα λάβουν έως και $234.

Η ομοσπονδιακή κυβέρνη-
ση παρουσίασε ένα ολοκαί-
νουργιο σχέδιο διαβατηρί-
ου που έχει κατασκευαστεί 
εδώ και μια δεκαετία.
Ο υπουργός Μετανάστευ-

σης Sean Fraser και η υπουργός Οικο-
γενειών Karina Gould παρουσίασαν το 
επανασχεδιασμένο διαβατήριο στο διε-
θνές αεροδρόμιο της Οτάβα το πρωί της 
Τετάρτης.
Το διαβατήριο έχει ενημερωθεί από εξώ-
φυλλο σε εξώφυλλο με βελτιωμένα χαρα-
κτηριστικά ασφαλείας, είπε ο Fraser.
Η εκτύπωση των νέων διαβατηρίων έχει 
οριστεί για το καλοκαίρι και θα κυκλοφο-
ρήσουν τον επόμενο χρόνο, ανέφεραν οι 
υπουργοί.
«Αυτός ο επανασχεδιασμός του διαβατηρί-
ου ξεκίνησε το 2013 ως μια τακτική διαδικα-
σία για την πρόληψη της παραχάραξης με 
την ενσωμάτωση νέων και πιο σύγχρονων 
χαρακτηριστικών ασφαλείας και τεχνικών 
σχεδιασμού», δήλωσε η IRCC σε δελτίο τύ-
που την Τρίτη.
Το καναδικό διαβατήριο κατατάσσεται στην 
26η θέση παγκοσμίως, σύμφωνα με το 

Passport Index. Οι κάτοχοι καναδικών δια-
βατηρίων μπορούν να λάβουν είσοδο χωρίς 
βίζα σε 115 χώρες και μπορούν να λάβουν 
βίζα κατά την άφιξή τους σε 51 χώρες.
Η ομοσπονδιακή κυβέρνηση λέει ότι έχει 
ξαναρχίσει την επεξεργασία των αιτήσεων 
για εγχώρια διαβατήρια μετά από σχεδόν 
δύο εβδομάδες διαταραχών λόγω της απερ-
γίας των δημοσίων υπαλλήλων που έληξε 
την 1η Μαΐου.
Ωστόσο, το Immigration, Refugees and 
Citizenship Canada προειδοποιεί ότι οι 
άνθρωποι ενδέχεται να αντιμετωπίσουν 
μεγαλύτερες καθυστερήσεις στα γραφεία 
διαβατηρίων και στα κέντρα εξυπηρέτησης 
του Καναδά λόγω του μεγαλύτερου όγκου 
αιτήσεων.
Ο υπουργός Μετανάστευσης Sean Fraser 
λέει ότι οι Καναδοί θα μπορούν να υποβά-
λουν αίτηση για την ανανέωση των διαβα-
τηρίων τους μέσω διαδικτύου από αυτό το 
φθινόπωρο.
Ανακοίνωσε τα νέα σε μια εκδήλωση για την 
αποκάλυψη του νέου σχεδίου για το διαβα-
τήριο του Καναδά, το οποίο περιλαμβάνει 
ενημερωμένα χαρακτηριστικά ασφαλείας 
και πολύχρωμες νέες σελίδες.

Η Τράπεζα του Καναδά ξεκινά 
δημόσιες διαβουλεύσεις για 

το ψηφιακό νόμισμα

Τον Ιούλιο θα εκδοθούν οι πληρωμές 
για την επιδότηση παντοπωλείου

Νέος σχεδιασμός Καναδικών διαβατηρίων και επιστροφή στις 
διαδικτυακές υπηρεσίες ανανέωσης διαβατηρίων αυτό το φθινόπωρο

γράφει η 
Δήμητρα 
Κολοβός

LJI Reporter

γράφει η 
Δήμητρα 
Κολοβός

LJI Reporter

γράφει η 
Δήμητρα 
Κολοβός

LJI Reporter

Ο Fraser λέει ότι οι Καναδοί θα μπορούν να 
ανεβάσουν τα απαραίτητα έγγραφα και τη 
φωτογραφία διαβατηρίου σε έναν ασφαλή 
κυβερνητικό ιστότοπο.
Όσοι υποβάλλουν αίτηση για νέα διαβατή-
ρια, συμπεριλαμβανομένων των παιδιών, 
θα πρέπει να περάσουν από την παρα-
δοσιακή διαδικασία αίτησης στο Service 
Canada.
Η υπουργός Κοινωνικής Ανάπτυξης Karina 
Gould λέει ότι η ψηφιακή επιλογή είναι απο-
τέλεσμα των διδαγμάτων που αντλήθηκαν 

πέρυσι όταν το τμήμα κατακλύθηκε από αι-
τήσεις διαβατηρίων, γεγονός που οδήγησε 
σε μεγάλες ουρές και ακόμη περισσότερες 
αναμονή για τους ανθρώπους να πάρουν 
τα έγγραφά τους.
Λέει ότι η συντριπτική πλειονότητα των αι-
τήσεων που λαμβάνει η κυβέρνηση αφορά 
νέα διαβατήρια, αλλά αναμένει αύξηση των 
ανανεώσεων διαβατηρίων μέσα στο επό-
μενο έτος, καθώς τα πρώτα 10ετή διαβα-
τήρια που εκδόθηκαν το 2013 πρόκειται να 
λήξουν.
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Committed to enhancing the quality of 
instruction and research and building a 
vibrant, collaborative and internationally-
oriented higher education environment, the 
Ministry of Education and Religious Affairs 
of the Hellenic Republic (Υπουργείο Παιδεί-
ας και Θρησκευμάτων) launches the Visiting 
Professors/Visiting Researchers Program.
The Program aims to boost 
internationalization of Greek Higher 
Education and promote excellence in 
academic instruction and scientific research 
by encouraging a flow of top scholars 
and researchers into Greece to carry out 
teaching activities, conduct research and 
develop programming in Greek universities.
The project’s direct beneficiaries are Greek 
Higher Education Institutions (ΗEIs) in 
order to finance Visiting Professors/Visiting 
Researchers who will provide teaching/
research work. The project will also co-
finance cooperating companies from 
Greece or abroad, which will implement a 
collaborative research project together with 
a Visiting Professor/Visiting Researcher.
The Visiting Professors/Visiting Researchers 

Program is part of the National Recovery 
and Resilience Plan of the Hellenic Republic 
titled "Greece 2.0", which was approved by 
the Economic and Financial Affairs Council 
of the European Union in 2021 with the goal 
of positioning Greece in a new economic 
and social trajectory through a variety of 
investments and reforms in a wide range of 
sectors including education and research.
For detailed information about the Visiting 
Professors/Visiting Researchers Program’s 
eligibility & selection criteria, terms & 
obligations and funding:

Greek universities open their doors to 
international scholars and researchers

Η καναδική κυβέρνηση κάλεσε τον πρε-
σβευτή της Κίνας για να συζητήσει τις 
καταγγελίες για εκφοβισμό που άσκησε 
το Πεκίνο σε Καναδό βουλευτή, ο οποί-
ος είχε επικρίνει το κινεζικό καθεστώς, 
και η Οτάβα ενδέχεται επίσης να απα-
ντήσει προχωρώντας στην απέλαση των 
διπλωματών.
“Ο υφυπουργός μου ετοιμάζεται να συ-
ναντήσει τον πρεσβευτή της Κίνας, τον 
έχουμε καλέσει”, δήλωσε η υπουργός 
Εξωτερικών Μέλανι Τζολί, ενώπιον κοινο-
βουλευτικής επιτροπής.
“Αξιολογούμε διαφορετικές επιλογές, συ-
μπεριλαμβανομένης της απέλασης διπλω-
ματών”, πρόσθεσε η επικεφαλής της κανα-
δικής διπλωματίας.
Ο συντηρητικός βουλευτής Μάικλ Τσονγκ 
και η οικογένειά του, που ζει στο Χονγκ 
Κονγκ, φέρεται να υπέστησαν πιέσεις λόγω 
της κριτικής του βουλευτή απέναντι στο 
Πεκίνο.
Βουλευτές της αντιπολίτευσης αξίωσαν αυ-
τήν την εβδομάδα η κυβέρνηση να αναλά-
βει τις ευθύνες της στην υπόθεση αυτή που 
προκαλεί κατακραυγή.
Η εφημερίδα The Globe and Mail δημοσί-
ευσε τη Δευτέρα μια αναφορά κόλαφο που 
εκτιμά ότι η κυβέρνηση έκλεισε τα μάτια 
στην ανάμιξη του Πεκίνου στις υποθέσεις 
του Καναδά.
Επικαλούμενη απόρρητα έγγραφα και μια 
πηγή ασφαλείας που δεν κατονομάζει, η 
εφημερίδα δηλώνει ότι η κινεζική υπηρε-
σία πληροφοριών είχε στοχοποιήσει τον 
Τσονγκ και τους οικείους του επειδή ψήφι-
σαν, τον Φεβρουάριο του 2021, υπέρ μιας 
πρότασης που εξομοιώνει τη μεταχείριση 
που επιφυλάσσει η Κίνα προς τη μειονότητα 
των Ουιγούρων με “γενοκτονία”.

Αυτό έγινε “σίγουρα για να γίνει ο συγκε-
κριμένος βουλευτής παράδειγμα και να 
αποθαρρυνθούν άλλοι βουλευτές να υιο-
θετήσουν εχθρικές θέσεις” προς την Κίνα, 
σύμφωνα με έγγραφο της Καναδικής Υπη-
ρεσίας Πληροφοριών Ασφαλείας (CSIS).
Ένας υπάλληλος του κινεζικού προξενείου 
στο Τορόντο φέρεται να εμπλέκεται στην 
υπόθεση αυτή.
Ο πρωθυπουργός Τζάστιν Τριντό δέχεται 
αυξανόμενες πιέσεις για να υψώσει τον τόνο 
του στο Πεκίνο μετά τις αποκαλύψεις σύμ-
φωνα με τις οποίες η Κίνα προσπάθησε να 
επηρεάσει τα αποτελέσματα των καναδικών 
εκλογών του 2019 και του 2021. Οι κατηγο-
ρίες αυτές, τις οποίες το Πεκίνο απέρριψε, 
αποτελούν αντικείμενο ακροάσεων σε κοι-
νοβουλευτικές επιτροπές και ερευνών από 
την εκλογική υπηρεσία του Καναδά.
Η ομοσπονδιακή αστυνομία διέλυσε επί-
σης αρκετά παράνομα κινεζικά αστυνομι-
κά τμήματα στον Καναδά, που φέρεται να 
δημιουργήθηκαν για να παρενοχλούν τους 
Κινέζους ομογενείς.
“Ουδέποτε επιδιώξαμε να ανακατευτούμε 
στις εσωτερικές υποθέσεις του Καναδά και 
δεν έχουμε κανένα συμφέρον να το πρά-
ξουμε”, αντέδρασε η εκπρόσωπος του κινε-
ζικού υπουργείου Εξωτερικών Μάο Νινγκ, 
απαντώντας στις κατηγορίες άσκησης πίε-
σης προς τον Τσονγκ.

Ντονγκ Άνταμ και Νιλ Γιακού-
ρα πήραν τον τίτλο στα διπλά 
ανδρών με τον Καναδά να 
σαρώνει τα χρυσά μετάλλια 
στη διοργάνωση.
 Το καναδικό δίδυμο επι-
κράτησε των συμπατριω-
τών τους, Κέβιν Λι και Τάι 
Αλεξάντερ Λίντεμαν, σε μία 
αναμέτρηση των δύο κορυ-
φαίων του ταμπλό στην πρω-
τεύουσα της Τζαμάικα, το 
Κίνγκστον.
 Έχοντας χάσει το πρώτο γκέιμ, Λι και Λί-
ντεμαν απάντησαν στο δεύτερο ωστόσο 
Άνταμ και Γιακούρα ήταν εκείνοι που είχαν 
τον τελευταίο λόγο φτάνοντας στη νίκη με 
21-10, 16-21, 22-20.
Ο Λίντεμαν γνώρισε την ήττα και στον τε-
λικό των μεικτών διπλών με την Τζόζεφιν 

Βου καθώς έχασαν από τους 
συμπατριώτες τους, Τζόσουα 
Χέρλμπερτ-Γιου και Ρέιτσελ 
Χόντεριτς με 20-22, 21-18, 
17-21.
Η νέα επιτυχία για τον Κα-
ναδά σημειώθηκε στα διπλά 
γυναικών με τις νούμερο 1 
του ταμπλό, Κάθριν Τσόι και 
Βου να νικούν με 21-14, 21-18 
τις Φραντσέσκα Κόρμπερ και 
Άλισον Λι από τις ΗΠΑ.

 Ο Μπράιαν Γιάνγκ, επίσης από τον Κα-
ναδά, νίκησε στον τελικό των ανδρών τον 
Φραντσίσκο Κανιούρα Αρτίγκο που διεκδι-
κούσε τον πρώτο τίτλο στην ιστορία του Ελ 
Σαλβαδόρ, με 21-10, 21-5 ενώ ο τελευταί-
ος χρονικά τίτλος ήρθε στις γυναίκες με τη 
Μισέλ Λι να νικά την Αμερικανίδα Μπέιβεν 
Ζανγκ με 21-19, 21-9.

Ο καταστηματάρχης είπε ότι τα ναρκωτικά 
είχαν δοκιμαστεί
Μία ημέρα πρόλαβε να δουλέψει το κατά-
στημά του στο Βανκούβερ του Καναδά, ο 
51χρονος Καναδός Τζέρι Μάρτιν, καθώς ο 
ίδιος συνελήφθη, την Πέμπτη 4 Μαΐου, από 
τις αστυνομικές αρχές, διότι το εμπόρευμά 
του ήταν… σκληρά ναρκωτικά, όπως κοκα-
ΐνη και ηρωίνη.
Ο Τζέρι Μάρτιν, άρχισε να πουλά τα ναρκω-
τικά την Τετάρτη από ένα κινητό τρέιλερ που 
ήταν σταθμευμένο στο Downtown Eastside 
του Βανκούβερ, μια γειτονιά με υψηλό πο-
σοστό χρήσης ναρκωτικών και συγκεντρω-
μένες υπηρεσίες πρόληψης της υπερβολι-
κής δόσης ναρκωτικών.
Η αστυνομία του Βανκούβερ ανακοίνωσε 
ότι συνέλαβε έναν άνδρα για «διακίνηση 
ναρκωτικών σε σχέση με ένα παράνομο ια-
τρείο ναρκωτικών», αλλά δεν έχει απαγγεί-
λει επίσημες κατηγορίες.
Τι είπε ο συλληφθείς
Ο συλληφθείς όμως είπε πως στο δικαστή-
ριο θα επικαλεστεί ότι τα ναρκωτικά που 
προωθούνται παράνομα στους δρόμους 
είναι μολυσμένα και προκαλούν βλάβη.
Ο αδελφός του είχε πεθάνει από υπερβο-
λική δόση, και είπε ότι σχεδίαζε να ανοίξει 
το κατάστημά του αφού η Health Canada 
αποποινικοποίησε την κατοχή μικρών πο-
σοτήτων σκληρών ναρκωτικών στην επαρ-
χία της Βρετανικής Κολομβίας στις αρχές 
του 2023 ως μέρος ενός τριετούς πιλοτικού 
προγράματος.
Το μέτρο για τη δημόσια υγεία προτάθηκε 
ως απάντηση στον αυξανόμενο αριθμό θα-
νάτων από υπερβολική δόση από φάρμα-
κα που περιέχουν φαιντανύλη στον δυτικό 
Καναδά.
Το 2022, περισσότεροι από 2.720 άνθρω-
ποι πέθαναν από υπερβολική δόση στο 
π.Χ. – κατά μέσο όρο επτά άτομα την ημέ-
ρα. Το Βανκούβερ έχει το δεύτερο υψηλό-
τερο ποσοστό θανάτων από υπερβολική 
δόση στον Καναδά.
Ο Μάρτιν είπε στα τοπικά ΜΜΕ ότι σχεδίαζε 
να πουλήσει παρτίδες κοκαΐνης, μεθαμφετα-
μίνης, ηρωίνης και κρακ σε μικρές ποσότη-
τες, έως 2,5 γραμμάρια, σε μια προσπάθεια 
να αποτρέψει περαιτέρω θανάτους. Είπε ότι 
τα ναρκωτικά είχαν δοκιμαστεί για να δια-
σφαλιστεί ότι δεν περιέχουν φαιντανύλη.

Η αστυφύλακας Tania Visintin είπε ότι η 
αστυνομία του Βανκούβερ «υποστηρίζει 
μέτρα που αποσκοπούν στη βελτίωση της 
δημόσιας ασφάλειας για άτομα που κάνουν 
χρήση ναρκωτικών, συμπεριλαμβανομένων 
των υπηρεσιών μείωσης της βλάβης και της 
αποποινικοποίησης», αλλά είπε ότι η αστυ-
νομία θα συνεχίσει την επιβολή του νόμου 
στη διακίνηση ναρκωτικών.
Περίμεναν δεκάδες πελάτες
Το CBC ανέφερε ότι δεκάδες είχαν παρα-
ταχθεί στην είσοδο του καταστήματος του 
συλληφθέντος για να αγοράσουν ναρκωτι-
κά το απόγευμα της Τετάρτης.
Το όνομά του δεν κατονομάστηκε στο δελ-
τίο τύπου της αστυνομίας που ανήγγειλε 
τη σύλληψη, αλλά αναφέρθηκε ευρέως στα 
καναδικά μέσα ενημέρωσης.
Είναι εκτός αστυνομικής κράτησης εν ανα-
μονή της δικαστικής ακρόασης, ανακοίνωσε 
η αστυνομία. Του ζητήθηκε επίσης να μεί-
νει μακριά από το Downtown Eastside του 
Βανκούβερ.
Το Downtown Eastside φιλοξενεί τον πρώτο 
νόμιμο εποπτευόμενο ιστότοπο κατανάλω-
σης ναρκωτικών στη Βόρεια Αμερική, όπου 
οι άνθρωποι θα μπορούσαν να φέρουν 
τις δικές τους ουσίες για χρήση παρουσία 
εκπαιδευμένου προσωπικού που μπορεί 
να ανταποκριθεί γρήγορα σε περίπτωση 
υπερβολικής δόσης.
Από τότε που άνοιξε το Insite το 2003, έχουν 
ανοίξει δεκάδες παρόμοιες νόμιμες τοποθε-
σίες στις ΗΠΑ και τον Καναδά.
Ο συνολικός αριθμός των θανάτων από 
υπερβολική δόση ναρκωτικών που σχετί-
ζονται με τη φαιντανύλη στον Καναδά έχει 
αυξηθεί απότομα από το 2016, αυξάνοντας 
κατά περισσότερο από 150% σε σύγκριση 
με το 2022.

Ο Καναδάς κάλεσε τον πρεσβευτή 
της Κίνας σχετικά με τις καταγγελίες 

για εκφοβισμό που άσκησε το 
Πεκίνο σε Καναδό βουλευτή

Παναμερικανικό: Σάρωσε τα 
χρυσά μετάλλια ο Καναδάς

Τον συνέλαβαν διότι άνοιξε μαγαζί 
πώλησης… ηρωίνης και κοκαΐνης

https://studyingreece.edu.gr/wp-content/uploads/2023/04/Information-Note.pdf
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Με αφορμή δηλώσεις του 
προέδρου της Τουρκίας Ρε-
τζέπ Ταγίπ Ερντογάν κατά 
την προεκλογική ομιλία του 
στην Κερασούντα ότι «αυτά 
τα πάτρια εδάφη είχαν κατα-
τροπώσει τις συμμορίες των 
Ποντίων. Έτσι πιστεύω πως 
και σήμερα η Κερασούντα 
θα κάνει κόλαση την πατρίδα 
για τους κλακαδόρους του 
όρους Καντρίλ (Κούρσους) 
και του Γκιουλενιστές», το 
Παγκόσμιο Συμβούλιο Ποντιακού Ελλη-
νισμού καλεί τον Τούρκο Πρόεδρο και τα 
στελέχη της κυβέρνησής του, «να σταματή-
σουν με ανιστόρητες όσο και προκλητικές 
δηλώσεις , να προκαλούν τους απογόνους, 
2.000.000 εκατ. θυμάτων της πολιτικής της 
Γενοκτονίας των Νεοτούρκων και των Κε-
μαλιστών, να συμβιβαστούν επιτέλους με 
το ιστορικό τους παρελθόν και να ζητήσουν 
συγνώμη για τα όσα τραγικά οι πρόγονοί 
τους έπραξαν σε βάρος των προγόνων 
μας, για να απαλλαγούν από το βάρος των 
εγκλημάτων των προγόνων τους».

Το Παγκόσμιο Συμβούλιο Ποντιακού Ελ-
ληνισμού υπενθυμίζει ότι η Ολομέλεια του 
Ελληνικού Κοινοβουλίου, στις 24 Φεβρου-
αρίου 1994, ομοφώνως αναγνώρισε ως 
πράξεις Γενοκτονίας, τα όσα την περίοδο 
1914-1922 συνέβησαν αρχικά από τους Νε-
ότουρκους και στην συνέχεια από τους Κε-
μαλιστές, σε βάρος του Ελληνισμού του Πό-
ντου και καθιέρωσε την 19 Μαΐου ως ημέρα 
μνήμης των 353.000 θυμάτων.

Αναφέρει επίσης ότι η ολομέ-
λεια του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου στις 13 Σεπτεμβρίου 
2006 στην ετήσια έκθεσή του 
για την πρόοδο της Τουρκί-
ας για την ένταξή της στην 
Ευρωπαϊκή Ένωση, ρητά 
επισημαίνει ότι η Τουρκία θα 
πρέπει να συμβιβαστεί με το 
ιστορικό της παρελθόν και να 
αναγνωρίσει ότι όσα συνέβη-
σαν την περίοδο 1914-1922, 
σε βάρος Αρμενίων, Ασσυ-

ρίων και Ελλήνων του Πόντου,αποτελούν 
πράξεις Γενοκτονίας.

Επίσης υπενθυμίζει πως με βάση τις προ-
φορικές μαρτυρίες συγγενών και συμπολι-
τών που διασώθηκαν από την πολιτική των 
γενοκτονιών, χιλιάδων αθώων θυμάτων 
που έπεσαν θύματα Γενοκτονίας, των δι-
πλωματικών εγγράφων και ντοκουμέντων 
ελληνικών και ξένων χωρών, που επιστήμο-
νες, ερευνητές, δημοσιογράφοι και συγγρα-
φείς, έφεραν στο φως της δημοσιότητας, 
των συμπερασμάτων δεκάδων επιστημο-
νικών συνεδρίων, σχετικά με την ιστορία 
της περιόδου 1914-1923 στον Πόντο και 
την Μικρά Ασία και μελέτησε «η I.A.G.S., η 
Διεθνής Ένωσης Μελετητών των Γενοκτο-
νιών» και αποφάνθηκε το 2007 ότι, τα όσα 
συνέβησαν εκείνη την περίοδο, σε βάρος 
Αρμενίων, Ασσυρίων και Ελλήνων, αρχικά 
από τους Νεότουρκους και στην συνέχεια 
από του Κεμαλιστές, σύμφωνα με το άρθρο 
2 της σύμβασης του 1948 του Ο.Η.Ε. απο-
τελούν πράξεις Γενοκτονίας.

Το Σάββατο 20 Μαΐου θα προσέλθουν στις 
κάλπες οι Ελληνίδες και οι Έλληνες του εξω-
τερικού για να ασκήσουν το εκλογικό τους 
δικαίωμα στις Γενικές Βουλευτικές Εκλογές 
2023. Οι Έλληνες εκλογείς που διαμένουν 
εκτός ελληνικής Επικράτειας θα έχουν για 
πρώτη φορά τη δυνατότητα να ψηφίσουν 
από τον τόπο διαμονής τους στο εξωτερικό, 
εφόσον το επέλεξαν, αντί να μεταβούν στην 
Ελλάδα (άρθρο 2 του ν. 4648/2019).
Το Υπουργείο Εξωτερικών, σε στενή συ-
νεργασία με το Υπουργείο Εσωτερικών το 
οποίο είναι αρμόδιο για τη διεξαγωγή των 
βουλευτικών εκλογών, συνδράμει με τη 

συνεχή συνέργεια των οικείων Ελληνικών 
Διπλωματικών και Προξενικών Αποστολών 
την προετοιμασία της εκλογικής διαδικα-
σίας και τη λειτουργία των εκλογικών τμη-
μάτων ανά τον κόσμο, σημαντικός δε αριθ-
μός εξ αυτών θα φιλοξενηθεί σε Πρεσβείες 
και γενικότερα χώρους Ελληνικών Αρχών 
Εξωτερικού.
Οι εγγεγραμμένοι σε Ειδικούς Εκλογικούς 
Καταλόγους Εξωτερικού 22.855 Έλληνες 
εκλογείς που διαμένουν εκτός ελληνικής 
Επικράτειας, των οποίων οι αιτήσεις εγγρα-
φής εγκρίθηκαν από το Υπουργείο Εσωτε-
ρικών σύμφωνα με τα κριτήρια εκλογέων 

Παγκόσμιο Συμβούλιο Ποντιακού Ελληνισμού

Η Γ. Γ. Α. Ελληνισμού και Δημόσιας Διπλωματίας του ΥπΕξ ενημερώνει 
τους Έλληνες εκλογείς του εξωτερικού για τη συμμετοχή τους 

στις προσεχείς βουλευτικές εκλογές, το Σάββατο 20 Μαΐου 2023

• Εξυπηρετούμε την Ελληνική παροικία 
από το 2006

• Δωρεάν τεστ ακοής
• Μεγάλη επιλογή ακουστικών σε 

προσιτές τιμές
• Επίσκεψη στο σπίτι διαθέσιμη
• Δοκιμαστική  περίοδος ακουστικών για 

60 ημέρες
• Τρία χρόνια εγγύηση
• Επισκευές ακουστικών και σέρβις
• Πλήρης εξυπηρέτηση και εμπιστοσύνη.
• Εξυπηρετούμε πελάτες με ασφάλιση 

στον WSIB, ODSP κλπ
Βρισκόμαστε δίπλα στον σταθμό του subway 

στο 751 Pape Ave., suite #202.

Call: 416-463-7771 

Φέρτε αυτή τη διαφήμιση στο γραφείο μας για τα 
διαθέσιμα εκπτωτικά πακέτα

www.hearingworks.ca
Εκπτωτικό Κουπόνι

Ελληνικό Κέντρο Μέτρησης 
Ακοής (Ακουστικά Βαρηκοϊας)

Hearing Centre
B. Panagiotopoulos

Σε κατάσταση εκτάκτου ανάγκης κηρύχθηκε το 
Σάββατο η επαρχία Αλμπέρτα στον δυτικό Κα-
ναδά, όπου σχεδόν 25.000 κάτοικοι έχουν υπο-
χρεωθεί να εγκαταλείψουν τα σπίτια τους εξαιτί-
ας των δασικών πυρκαγιών που μαίνονται στην 
περιοχή.
Η πρωθυπουργός της Αλμπέρτα, Ντανιέλ Σμιθ, 
τόνισε σε συνέντευξη Τύπου ότι πρόκειται για 
«άνευ προηγουμένου κρίση», αφού τις τελευταίες 
ημέρες εκδηλώθηκαν 103 δασικές πυρκαγιές και 
1,2 εκατ. στρέμματα έχουν γίνει στάχτη.

Σε κατάσταση εκτάκτου 
ανάγκης η Αλμπέρτα λόγω 
των δασικών πυρκαγιών

που προβλέπει ο νόμος, καθώς και οι Έλ-
ληνες ναυτικοί που δεν έχουν περιληφθεί 
στους εκλογικούς καταλόγους (άρθρο 6 του 
ν. 4648/2019), θα ψηφίσουν σε 99 εκλογι-
κά τμήματα που συγκροτήθηκαν σε 35 χώ-
ρες. Για την συγκρότηση εκλογικού κέντρου 
σε μια πόλη, προϋπόθεση ήταν η εγγρα-
φή τουλάχιστον 40 εκλογέων (άρθρο 7 ν. 
4648/2019).
Καλούνται όλοι οι Έλληνες εγγεγραμμένοι 
εκλογείς του εξωτερικού:
• Να ασκήσουν το εκλογικό τους 
δικαίωμα το Σάββατο 20 Μαΐου 2023, με 
διάρκεια ψηφοφορίας από 7.00 έως 19.00 
τοπική ώρα κάθε χώρας.
• Να επιβεβαιώσουν ότι έχουν συ-
μπεριληφθεί στους εκλογικούς καταλόγους 
εξωτερικού και να ενημερωθούν για την 
ακριβή διεύθυνση του εκλογικού τμήματος 
στο οποίο ψηφίζουν κάνοντας, προ της ψη-
φοφορίας, χρήση της εφαρμογής ΜΑΘΕ 
ΠΟΥ ΨΗΦΙΖΕΙΣ στον ιστότοπο του ΥΠΟΥΡ-
ΓΕΙΟΥ ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ, https://mpp.ypes.gov.
gr/#/ συμπληρώνοντας τα πεδία Επώνυμο, 
Όνομα, Όνομα Πατέρα, Έτος Γέννησης.
• Να προσέρχονται στο εκλογικό 
τμήμα τους έχοντας απαραιτήτως μαζί τους 
την ελληνική αστυνομική ταυτότητα ή το ελ-
ληνικό διαβατήριο τους (η Εφορευτική Επι-
τροπή επιβεβαιώνει τα στοιχεία ταυτότητας 
/ διαβατηρίου και επαληθεύει την εγγραφή 
τους στους ειδικούς εκλογικούς καταλόγους 
εξωτερικού).

Για την περαιτέρω ενημέρωση και τη διευ-
κόλυνση των εκλογέων, οι οικείες Ελληνι-
κές Πρεσβευτικές και Προξενικές Αρχές θα 
γνωστοποιήσουν, έως τις 14 Μαΐου 2023, 
όπως προβλέπεται, με κάθε πρόσφορο 
μέσο, το Πρόγραμμα Εκλογής με τα ονόμα-
τα των υποψηφίων βουλευτών επικρατείας 
που ανακηρύχθηκαν από το Α1 Τμήμα του 
Αρείου Πάγου για τις Γενικές Βουλευτικές 
Εκλογές 2023, καθώς και τον αναλυτικό 
πίνακα των εκλογικών τμημάτων εξωτερι-
κού με τις διευθύνσεις των καταστημάτων 
ψηφοφορίας.

Που θα ψηφίσουν οι 
απόδημοι Έλληνες 

Ψηφοφόροι
Καναδάς: Δυο εκλογικά κέντρα. Το πρώτο 
στο Τορόντο (Γενικό Προξενείο Τορόντο), 
όπου θα ψηφίσουν όσοι είναι εγγεγραμμέ-
νοι στους καταλόγους Τορόντο, Βανκούβερ, 
Γούνιπεγκ, Κάλγκαρι και το δεύτερο στο Μό-
ντρεαλ (Γενικό Προξενείο Μόντρεαλ), όπου 
θα ψηφίσουν οι εγγεγραμμένοι στους κατα-
λόγους Μόντρεαλ, Οττάβα, Χάλιφαξ.

Να σταματήσει ο Ερντογάν τις ανιστόρητες και 
προκλητικές δηλώσεις
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Well, it may have been 
priceless to you and your 
family for years. Yet, in the 
real estate market, it has 
a certain price. The price 
of any house or condo 
is determined by the 
price buyers are willing 
to pay under normal 
circumstances.
This is why pricing a house 
or condo right is of utmost 
importance when selling. 
Many may say “Really? In 
today’s market of multiple 
offers that result in Sold over asking prices, 
what does it matter?”.
Even when sellers agree with the offer 
date process. With a lower-than-expected 
advertised price. Also known as marketing 
price, it matters. For example, if the 
marketing price is too low then it may 
create the sense to buyers that the sellers 
of this property are open to lower offers. If 
the marketing price is too high, the buyers 
may think that the sellers have higher 
expectations than normal. Which will put off 
buyers that would otherwise offer what the 
sellers are looking for.
When the offer date strategy is not selected 
and the advertised asking price is the price 
the sellers want the importance is even 
greater. Many sellers will say “Let’s just try it 
at the price we want and if it does not work, 
we can reduce it later”. This is a risky move 

since statistically the time most residences 
attract the highest volume of interest is 
during the first 7 days on the market. While 
they are fresh and new.
A high price may defer the ones that would 
buy it and lead them to look at other options. 
By the time the sellers decide to adjust the 
price often they have lost buyers. Please 
remember that even the most impressive 
presentation and promotion of a home will 
not be successful if the advertised asking 
price is too high.
Keep in mind we live in an era where most 
buyers are educated, have done their 
research and are guided by professional 
Realtors. This is why pricing a home right is 
incremental for a successful sale.

#Remember to Say NAI/Yes to Life. Every 
Single Day. 

Σε αντίθεση με την τιμή 
σαν έννοια, η τιμή μίας 
κατοικίας είναι συγκεκρι-
μένη. Καθορίζεται από 
την τιμή που είναι διατε-
θειμένοι να πληρώσουν οι 
αγοραστές στη σημερινή 

πραγματικότητα.
Για αυτό και για την διαδικα-

σία πώλησης έχει καθοριστική σημασία να 
επιλεγεί η κατάλληλη διαφημιζόμενη τιμή 
πώλησης. Βέβαια τώρα θα μου πείτε από 
τη στιγμή που οι περισσότερες κατοικίες 
πωλούνται σε ανταγωνισμό μεταξύ αγορα-
στών για υψηλότερες τιμές, τι σημασία έχει;
Και όμως έχει. Ακόμη και όταν αποτελεί την 
λεγόμενη τιμή μάρκετινγκ που είναι χαμη-
λότερη από την πραγματική αξία της κα-
τοικίας. Η τιμή μάρκετινγκ επιλέγεται όταν 
οι πωλητές καθορίζουν μία συγκεκριμένη 
ημερομηνία και ώρα αποδοχής προσφο-
ρών. Με σκοπό να λάβουν πολλαπλές προ-
σφορές και να ανταγωνιστούν οι αγοραστές 
για το ποιος θα κερδίσει μία συγκεκριμένη 
μέρα.

Ακόμα και τότε έχει σημασία. Π.χ. εάν η τιμή 
μάρκετινγκ που επιλεγεί είναι υπερβολικά 
χαμηλή τότε πιθανόν να έρθουν χαμηλές 
προσφορές από αγοραστές. Που μπορεί 
να θεωρήσουν ότι οι συγκεκριμένοι πωλη-
τές ίσως βιάζονται να πουλήσουν και είναι 
ανοιχτοί σε χαμηλότερη τιμή. Από την άλλη 

εάν η τιμή μάρκετινγκ είναι υπερβολικά 
υψηλή τότε πολλοί αγοραστές που θα έδι-
ναν τη τιμή που ψάχνουν οι πωλητές μπο-
ρεί να μην κάνουν προσφορά. Διότι θα θε-
ωρήσουν ότι οι πωλητές έχουν υπερβολικά 
υψηλές προσδοκίες.

Όταν δεν επιλεγεί η στρατηγική της ημερο-
μηνίας αποδοχής προσφορών τότε η διαφη-
μιζόμενη τιμή είναι εκείνη που πραγματικά 
περιμένουν οι πωλητές. Οπότε και σε αυτή 
τη περίπτωση έχει τεράστια βαρύτητα. Διότι 
το να πούμε “Ας δοκιμάσουμε εάν μπορού-
με να πετύχουμε μία υψηλή τιμή και μετά 
την αλλάζουμε αν δεν τραβήξει ενδιαφέρον” 
είναι μία επκίνδυνη στρατηγική. Διότι στα-
τιστικά μία κατοικία τραβάει το μεγαλύτερο 
ενδιαφέρον τις πρώτες 7 ημέρες που θα 
μπει στην αγορά προς πώληση. Τότε που 
είναι Νέα στην αγορά. Το ρίσκο το να απορ-
ριφθεί από αγοραστές επειδή η διαφημιζό-
μενη τιμή δεν είναι ρεαλιστική είναι μεγάλο.
Να θυμάστε ότι ακόμη και η πιο εντυπωσια-
κή παρουσίαση και προώθηση μίας κατοικί-
ας δεν αρκεί για να δικαιολογήσει μία υπερ-
βολική τιμή. Ειδικά στη σημερινή εποχή 
που οι ενδιαφερόμενοι αγοραστές κάνουν 
την έρευνα τους και έχουν real estate agents 
που τους καθοδηγούν με δεδομένα. Για 
αυτό και η σωστή τιμολόγηση έχει τεράστια 
σημασία για την επίτευξη μίας πώλησης.

#Θυμηθείτε να λέτε ΝΑΙ στη ζωή, κάθε μέρα

Do you feel your home is priceless?H τιμή, τιμή δεν έχει και 
χαράς τον που την έχει!

T O R O N T O R E A L E S TAT E Α Λ Α Ε Λ Λ Η Ν Ι Κ Α 

Ανδρέας 
Μπατάκης

Η οικογένεια μας είναι εδώ για να βοηθήσει τη δική σας!
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Η Αρκτική είναι μια διεθνώς ουδέτερη ζώνη 
που έχει κρατηθεί από καιρό μακριά από τη 
γεωπολιτική.
Αλλά η κλιματική κρίση, η οποία λιώνει τους 
πάγους και ανοίγει νέους θαλάσσιους δια-
δρόμους, έχει πυροδοτήσει ένα ασυνήθιστο 
επίπεδο δραστηριότητας στην απομακρυ-
σμένη πολική περιοχή.
Καθώς η στάθμη ανεβαίνει, αναδύονται και 
τα αντικρουόμενα στρατηγικά συμφέροντα. 
Η νέα σύγκρουση πλησιάζει.
Η διαχείριση της Αρκτικής τίθεται ξαφνι-
κά υπό αμφισβήτηση ως αποτέλεσμα της 
απομόνωσης της Ρωσίας- του μεγαλύτερου 
κράτους της περιοχής- μετά την εισβολή της 
στην Ουκρανία.
Το Αρκτικό Συμβούλιο – το κύριο όργανο 
συνεργασίας μεταξύ των οκτώ εθνών που 
μοιράζονται την κηδεμονία – βρίσκεται σε 
αδιέξοδο, όπως εξηγεί σε εκτενές ρεπορτάζ 
το Bloomberg.
Οι συνεδριάσεις του έχουν διακοπεί από 
πέρυσι και κανείς δεν είναι σίγουρος για 
το τι θα συμβεί μετά τις 11 Μαΐου, όταν η 
Ρωσία πρόκειται να παραδώσει την εκ πε-
ριτροπής έδρα στη Νορβηγία.
Η Ρωσία παραμένει μέλος του συμβου-
λίου και έτσι θα συμμετέχει «κατ’ αρχήν» 
σε οποιεσδήποτε αποφάσεις ή δραστηρι-
ότητες, δήλωσε ο Τόμας Βίνκλερ, Δανός 
Πρέσβης.
Αλλά το πώς ακριβώς θα συμβεί αυτό στο 

τρέχον πολιτικό κλίμα «είναι ακόμα κάτι που 
εξετάζεται», είπε. «Απλώς δεν έχω απάντη-
ση» παραδέχθηκε.

Οι πόροι και οι νέοι χάρτες
Αυτό που είναι ξεκάθαρο είναι ότι το status 
quo βρίσκεται σε κίνδυνο, θέτοντας σε κίν-
δυνο την επιστημονική συνεργασία που 
άνθισε μετά το τέλος του Ψυχρού Πολέμου.
Η ένταση ανεβαίνει και ο αγώνας για τους 
πόρους της Αρκτικής –πιθανώς εκατομμύ-
ρια βαρέλια πετρελαίου και πλούσια κοιτά-
σματα ορυκτών– παίρνει φωτιά.
Όπως χαρακτηριστικά σχολιάζει το 
Bloomberg, το ποιος ελέγχει την κορυφή 
του πλανήτη εξαρτάται από το πού τραβάει 
κανείς τις γραμμές.
Παρόλο που κανείς δεν «κατέχει» τον Βό-
ρειο Πόλο, οι χώρες με στεριά που περιβάλ-
λουν τον Κεντρικό Αρκτικό Ωκεανό έχουν 
ήδη δικαιώματα που εκτείνονται κατά κά-
ποιο τρόπο πέρα από τις ακτές τους, σύμ-
φωνα με το Διεθνές Δίκαιο.
Τώρα τρεις από αυτές –η Ρωσία, ο Καναδάς 
και η Δανία για λογαριασμό της αυτόνομης 
εξαρτώμενης επικράτειάς της Γροιλανδίας– 
ξανασχεδιάζουν χάρτες και επιχειρηματο-
λογούν για πιο εκτεταμένα κυριαρχικά δι-
καιώματα σε ό,τι βρίσκεται κάτω από τον 
ωκεανό: μια τεράστια λωρίδα του βυθού της 
Αρκτικής, που εκτείνεται σε όλο τον Βόρειο 
Πόλο.

ΗΠΑ, Ρωσία, Καναδάς, Δανία και Νορβηγία «μοιράζουν» 
τον Βόρειο Πόλο για φυσικό αέριο και πετρέλαιο

Το πώς καταλήγουν να 
οριοθετούνται τα σύ-
νορα εξαρτάται από το 
πόσο μακριά εκτείνεται 
η υφαλοκρηπίδα πέρα 
από τις ακτές κάθε 
χώρας.
Και οι τρεις χώρες ισχυ-
ρίζονται ότι η υφαλο-
κρηπίδα τους εκτείνε-
ται σε μια υποβρύχια 
οροσειρά που ονομά-
ζεται Κορυφογραμμή 
Lomonosov. (Μια τέ-
ταρτη χώρα, η Νορβη-
γία έκανε μια πιο μετρι-
οπαθή πρόταση για τον 
επανασχεδιασμό των 
συνόρων πριν από με-
ρικά χρόνια.)
Οι χώρες θα εξακο-
λουθούν να μπορούν 
να ταξιδεύουν ελεύ-
θερα μέσω των διε-
θνών υδάτων που θα 
παραμείνουν.
Ωστόσο, οι φυσικοί πό-
ροι κάτω από αυτά τα 
νερά θα μπορούσαν να 
είναι τεράστιοι και είναι διαθέσιμοι.
Ο διαγωνισμός που εκτυλίσσεται θα μπο-
ρούσε να έχει σημαντικές επιπτώσεις για το 
ποιος ελέγχει τους βασικούς πόρους – και 
για το κλίμα.
Η Ρωσία ήταν η πρώτη χώρα που πίεσε για 
νέα σύνορα το 2001. Έκτοτε επιχειρηματο-
λογεί προκειμένου να επεκταθεί προς τον 
Καναδά και τη Γροιλανδία.

Οι επιδιώξεις Πούτιν και ΗΠΑ
Ο εθνικισμός παρέχει ένα άλλο κίνητρο: η 
Αρκτική είναι στρατηγική προτεραιότητα 
ιδιαίτερα για τον Ρώσο πρόεδρο Βλαντιμίρ 
Πούτιν.
Οι αλλαγές στην τελευταία στρατηγική της 
Ρωσίας για την Αρκτική, όπως περιγράφε-
ται σε έγγραφο εξωτερικής πολιτικής που 
υπεγράφη από τον Πούτιν στις 31 Μαρτίου, 
αφαιρούν τις αναφορές σε «εποικοδομητική 
διεθνή συνεργασία».
Το έγγραφο πολιτικής δεσμεύεται να απω-
θήσει τα εχθρικά κράτη που ελπίζουν να 
στρατιωτικοποιήσουν την περιοχή και να 
δημιουργήσουν στενότερους δεσμούς συ-
νεργασίας με μη-αρκτικά κράτη που «ακο-
λουθούν μια εποικοδομητική πολιτική ένα-
ντι της Ρωσίας», μια πιθανή αναφορά στην 
Κίνα, η οποία έχει επίσης φιλοδοξίες στην 
πολική περιοχή.
Οι ΗΠΑ, μια άλλη δύναμη της Αρκτικής, πα-
ραμένουν αφοσιωμένες στην περιοχή και 
στο συμβούλιο, δήλωσε εκπρόσωπος του 
Στέιτ Ντιπάρτμεντ σε δήλωση.
Αλλά οι ενέργειες της Ρωσίας στη διεξα-
γωγή ενός πολέμου κατά της Ουκρανίας 
«αναστέλλουν τη συνεργασία, τον συντονι-
σμό και την αλληλεπίδραση που χαρακτη-
ρίζουν το έργο του Αρκτικού Συμβουλίου», 
πρόσθεσε.
«Είναι η παγκόσμια πολιτική σε έναν 
μικρόκοσμο», είπε για την περιοχή ο 
Αντρέας Οστάγκεν, ερευνητής στο Ινστι-
τούτο Fridtjof Nansen της Νορβηγίας και 
ειδικός στην ασφάλεια και τη γεωπολιτι-
κή της Αρκτικής.
Είναι επίσης, λέει, για τις χώρες που αντι-
σταθμίζουν τα στοιχήματά τους.

«Πενήντα χρόνια από τώρα, ποιος ξέ-
ρει αν εξακολουθούμε να προσπαθού-
με απεγνωσμένα να εξορύξουμε τους 
τελευταίους εναπομείναντες πόρους 
πετρελαίου και φυσικού αερίου ή χρει-
αζόμαστε απελπιστικά περισσότερα 
ορυκτά σπάνιων γαιών – και αυτά μπο-
ρεί να βρίσκονται σε αυτό το τμήμα της 
Αρκτικής».
Εκεί έρχονται οι αλληλεπικαλυπτόμενες 
αξιώσεις για δικαιώματα στον βυθό της 
θάλασσας.
Η Ρωσία, η Δανία και ο Καναδάς ισχυρί-
ζονται ότι η κορυφογραμμή Lomonosov, η 
οποία διασχίζει τον πόλο, είναι μια επέκτα-
ση της υφαλοκρηπίδας που συνεχίζει από 
την ακτογραμμή της στον Κεντρικό Αρκτικό 
Ωκεανό.
Σύμφωνα με τη Σύμβαση των Ηνωμένων 
Εθνών για το Δίκαιο της Θάλασσας, αυτό θα 
εκχωρούσε αποκλειστικά κυριαρχικά δικαι-
ώματα σε φυσικούς πόρους πάνω και κάτω 
από τον πυθμένα της πολικής θάλασσας, 
πέρα από τις αποκλειστικές οικονομικές 
ζώνες που εκτείνονται έως και 200 ναυτικά 
μίλια (230 μίλια) από τις ακτές τους.
Εκτός από αυτές τις χώρες, η Νορβηγία έχει 
υποβάλει μια υποβολή – υποστηριζόμενη 
το 2009 από τον ανεξάρτητο φορέα που 
είναι επιφορτισμένος με την αναθεώρηση 
της επιστήμης, γνωστή ως Επιτροπή για 
τα όρια της ηπειρωτικής υφαλοκρηπίδας 
(CLCS) – αλλά απέχει πολύ από τον Βόρειο 
Πόλο.
Οι ΗΠΑ, εν τω μεταξύ, δεν έχουν επικυ-
ρώσει τη Σύμβαση των Ηνωμένων Εθνών, 
αλλά μπορεί να προετοιμάζουν τις δικές 
τους αξιώσεις ούτως ή άλλως.
«Οι ΗΠΑ συλλέγουν δεδομένα για δεκαετί-
ες στην Αρκτική και συνεχίζουμε να ακού-
με πώς μπορεί να διατυπώσουν διεκδική-
σεις», δήλωσε στο Bloomberg η Ρεμπέκα 
Πίνκους, διευθύντρια του Polar Institute στο 
Wilson Center, μια δεξαμενή σκέψης στην 
Ουάσιγκτον.
Τελικά, οι ΗΠΑ θα μπουν με τον ένα ή τον 
άλλο τρόπο στη μάχη, πιστεύει, έστω και 
μόνο για να ελέγξουν το πώς χρησιμοποιού-
νται τουλάχιστον κάποιοι από τους πόρους.

«Δεν θα εκφοβιστούμε», δήλωσε ο πρωθυ-
πουργός του Καναδά, Τζάστιν Τριντό, λίγες 
ώρες μετά την ανακοίνωση από την Κίνα 
της απέλασης της προξένου του Καναδά 
στη Σανγκάη, σε αντίποινα για την απέλαση 
Κινέζου διπλωμάτη από την Οτάβα.
H Κίνα ζήτησε από την Καναδή πρόξενο να 
εγκαταλείψει τη χώρα έως τις 13 Μαΐου ως 
απάντηση στις «παράλογες ενέργειες» της 
Οτάβας, όπως δήλωσε το Πεκίνο.
«Αποφασίσαμε ότι έπρεπε να σταλεί ένα 
πολύ ξεκάθαρο μήνυμα: δεν θα δεχθού-
με την ξένη ανάμιξη και όποιες κι αν είναι 
οι επόμενες επιλογές που θα κάνουν, δεν 
θα εκφοβιστούμε», απάντησε ο αρχηγός 
της κυβέρνησης αφότου η Κίνα κάλεσε τον 
Καναδά να σταματήσει τις «αδικαιολόγητες 
προκλήσεις» του.
Οξεία διπλωματική κρίση ανάμεσα στον Κα-
ναδά και το Πεκίνο
Τη Δευτέρα, ο Καναδάς ανακοίνωσε την 
απέλαση του Κινέζου διπλωμάτη Τζάο Γου-
έι, ο οποίος είχε τη βάση του στο Τορόντο, 
βυθίζοντας τις δύο χώρες σε μια νέα οξεία 
διπλωματική κρίση για την οποία το Πεκίνο 
αποδίδει την ευθύνη στην Οτάβα.
Λίγες ώρες αργότερα, η Κίνα απάντησε 
ανακοινώνοντας την απέλαση της Καναδής 
προξένου στη Σανγκάη, κάνοντας λόγο μια 
«απρόσεκτη» απόφαση του Καναδά και δι-
ευκρινίζοντας ότι επιφυλάσσεται του δικαι-
ώματος για περαιτέρω αντίδραση.
«Η απέλαση ενός διπλωμάτη, η κήρυξη 
ενός ξένου διπλωμάτη persona non grata 
(ανεπιθύμητο πρόσωπο) είναι ένα σοβαρό 
και σημαντικό μέτρο», πρόσθεσε ο Τριντό
«Γνωρίζουμε ότι αυτό συνεπάγεται αντίποι-
να, αλλά θα συνεχίσουμε να κάνουμε ό,τι 

χρειάζεται για την προστασία των Κανα-
δών μας απέναντι στην ξένη ανάμιξη ή τον 
φόβο», πρόσθεσε μιλώντας για μια απόφα-
ση που δείχνει την «αποφασιστικότητα» του 
Καναδά.
Τεταμένες από το 2018 οι σχέσεις του Κανα-
δά με την Κίνα
Οι σχέσεις μεταξύ Πεκίνου και Οτάβας εί-
ναι ιδιαίτερα τεταμένες μετά τη σύλληψη το 
2018 από τις καναδικές αρχές της Μενγκ 
Γουαντζού, ανώτατου στελέχους του κινεζι-
κού ομίλου τεχνολογίας Huawei και τη φυ-
λάκισή της, και την επακόλουθη σύλληψη 
από το Πεκίνο δύο Καναδών με την κατηγο-
ρία της κατασκοπείας.
Παρότι και οι τρείς τους απελευθερώθη-
καν το 2021, οι εντάσεις συνεχίστηκαν, με 
το Πεκίνο να κατηγορεί την Οτάβα για την 
ευθυγράμμισή της με την πολιτική της Ου-
άσινγκτον όσον αφορά την Κίνα και με τις 
καναδικές αρχές να κατηγορούν τακτικά την 
Κίνα για ανάμιξη.
Είναι ήδη αρκετές εβδομάδες που η κυβέρ-
νηση του Τζάστιν Τριντό δέχεται αυξανό-
μενες πιέσεις για να υψώσει τον τόνο της 
απέναντι στο Πεκίνο, το οποίο κατηγορείται 
για πολυάριθμες παρεμβάσεις στις καναδι-
κές υποθέσεις.

«Δεν θα εκφοβιστούμε» από την 
Κίνα, δηλώνει ο Τριντό μετά την 

απέλαση Καναδής προξένου
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Στις 21.00 το βράδυ της Τετάρτης, τα δημοσιογραφικά -και όχι μόνο- «σημειωματάρια» 
βγήκαν με την προσδοκία να γεμίσουν με ειδήσεις, εντυπώσεις και συμπεράσματα από την 
πρώτη προεκλογική τηλεμαχία πολιτικών αρχηγών μετά από οκτώ χρόνια. 
Αν και οι αυστηροί κανόνες που τέθηκαν για την διεξαγωγή του ντιμπέιτ προοικονομούσαν 
την απουσία εκπλήξεων, καθώς άφηναν ελάχιστο περιθώριο για «ζωντανή συζήτηση», 
η εικόνα και τα λεγόμενα των έξι πολιτικών ανδρών που διεκδικούν την ψήφο μας, ήταν 
οπωσδήποτε άξια παρατήρησης. 
Ήταν όμως επαρκή ώστε να βγουν οι πολίτες πιο κατασταλαγμένοι 10 ημέρες πριν τις 
εκλογές; Ακούσαμε κάτι καινούργιο για τα κρίσιμα ζητήματα που απασχολούν τη δημόσια 
σφαίρα; Μήπως είδαμε κάτι πίσω από την εικόνα, την επιλογή των λέξεων, τη γλώσσα του 
σώματος; Και τελικά, πόσο μας είχε λείψει όλο αυτό; 

Δεν μου περίσσευαν αυτές οι ώρες
Της Τασούλας Επτακοίλη
Είναι 21:11, ο Γιώργος Κουβαράς παρουσιάζει τους όρους της τηλεμαχίας. Η τυρόπιτα βγαί-
νει από τον φούρνο. 21:30, ο Κυριάκος Βελόπουλος ζητάει «Να φάει επιτέλους ψωμί ο 
Ελληνας». Ετοιμάζω σαλάτα. 21:38, ο Νίκος Ανδρουλάκης δεν απαντά γιατί δεν έχει συνα-
ντήσει ούτε μια φορά τoν πρωθυπουργό ως πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής. 
Σερβίρω. 21:50, ο Κυριάκος Μητσοτάκης δείχνει φωτογραφία από την πρώτη φρεγάτα τύ-
που Bellara που κατασκευάζεται για τη χώρα μας. «Αρχίζει το σόου», σκέφτομαι. 22:17, ο 
Γιάννης Βαρουφάκης παρομοιάζει το ελληνικό κράτος με ελβετικό τυρί: «Λείπουν κομμάτια. 
Ούτε τις εφορίες δεν ελέγχει η κυβέρνηση». Μια ακόμα γουλιά κρασί. 22:20, η Ράνια Τζίμα 
κάνει την πιο ουσιαστική ερώτηση της βραδιάς: Μετά το σκάνδαλο των υποκλοπών, ο 
πρωθυπουργός, ως άμεσος προϊστάμενος της ΕΥΠ, σκέφτηκε να παραιτηθεί; «Οχι» απα-
ντά εκείνος. Μαζεύω τα πιάτα. 11:07, «Παραδίδουμε το Μετρό της Θεσσαλονίκης μαζί με 
τα αρχαία», λέει ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Ο γάτος μου έχει παραδοθεί στις αγκάλες του 
Μορφέα. Ζηλεύω… 11:29, ο Αλέξης Τσίπρας προσφέρει στο κοινό του ένα ωραίο σύνθη-
μα: «Αυτό που μπορεί να σώσει τον λαό είναι η ενότητα». Μεσάνυχτα, η αυλαία πέφτει. 
Συγυρίζω το σαλόνι. 00:36, πριν κλείσω την τηλεόραση, ο Δημήτρης Κουτσούμπας κάνει 
δηλώσεις έξω από το Ραδιομέγαρο της ΕΡΤ: «Τα δύσκολα είναι μπροστά μας».
Οκτώ χρόνια από το τελευταίο ντιμπέιτ, καθόλου δεν μου είχε λείψει. Τίποτα καινούργιο 
δεν άκουσα για την υγεία, για την παιδεία, για το περιβάλλον. Δεν μου «περίσσευαν» αυτές 
οι τρεις και πλέον ώρες. Οσο για την… επί-
γευση; Ο Μητσοτάκης ήταν ελαφρώς υπο-
τονικός και κατηφής. Ο Κουτσούμπας με τη 
συνήθη ρητορική και ολίγον τρακαρισμένος. 
Ο Ανδρουλάκης άκαμπτος και αγέλαστος. Ο 
Τσίπρας προσπάθησε να ρίξει γέφυρες συ-
νεργασίας, όπως κάνει εδώ και εβδομάδες. 
Ο Βελόπουλος χάιδεψε επαρκώς τα αυτιά 
των ακροδεξιών (αντιεμβολιαστών, ομοφο-
βικών κ.λπ.). Ο Βαρουφάκης εμφανίστηκε 
λιγότερο υπερόπτης και με πιο ουσιαστικό 
λόγο από όσο περίμενα. Το τελικό θετικό ή 
αρνητικό πρόσημο ας το βάλει η κάλπη…

Το θέατρο, οι πρωταγωνιστές και το μεγάλο χασμουρητό 
των τρίλεπτων μονολόγων 

Του Δημήτρη Ρηγόπουλου
Για κάποιον αδιευκρίνιστο λόγο, ενώ πάντα σπεύδουμε να καταδικάσουμε τη νυσταλέα 
συνθήκη των (ελληνικών) ντιμπέιτ, καταλήγουμε πάντα στο τέλος να μην μπορούμε να 
αντισταθούμε στην ιδέα ότι έξι πολιτικοί αρχηγοί θα είναι κλεισμένοι σε ένα τηλεοπτικό 
στούντιο για σχεδόν τρεις ώρες. Αυτό από μόνο του είναι αρκετά συναρπαστικό για να μην 
του αφιερώσουμε τελικά ένα ανοιξιάτικο βράδυ μπροστά από την τηλεόραση. Και καταλή-
γουμε φυσικά στο τέλος της βραδιάς να είμαστε εξαιρετικά πρόθυμοι να σχολιάσουμε το 
μοναδικό σοβαρό προεκλογικό θέαμα που έχουμε στη διάθεσή μας, να εξάγουμε σπουδαι-
οφανή πολιτικά συμπεράσματα και να ανακηρύξουμε «νικητές και ηττημένους».
Αλλά τα ντιμπέιτ δεν είναι αιματοβαμμένες πολιτικές μονομαχίες (σίγουρα όχι τα ελληνικά)• 
προσομοιάζουν περισσότερο σε θεατρική παράσταση όπου σημασία έχουν πρωτεύοντα 
στοιχεία της αρχαίας αυτής τέχνης, όπως η υποκριτική ικανότητα, τα κοστούμια, η γλώσσα 
του σώματος, η ιδιοσυγκρασία και πολύ λιγότερο ο προβλέψιμος κομματικός λόγος των 
αρχηγών. Το ντιμπέιτ συχνά το βλέπουμε με την ίδια διάθεση που θα παρακολουθήσουμε 
μεθαύριο τη Γιουροβίζιον ή με την ίδια απελπισία που ένας μη ποδοσφαιρόφιλος θα υπο-
στεί το μαρτύριο να δει τον τελικό του Μουντιάλ• ένα πολιτικό σόου που αγαπάμε να κοροϊ-
δεύουμε. Από αυτή την άποψη πολλά μπορεί να πει κανείς για την ωραία, κόκκινη γραβάτα 
του γενικού γραμματέα του ΚΚΕ, την επιβεβαιωμένη άνεση του Αλέξη Τσίπρα μπροστά 
στον φακό ή το αρχικό τρακ του πρωθυπουργού.
Αλλά η θεατρικότητα δεν συνεπάγεται και μηδενικό πολιτικό βάθος. Αν επέλεγα δύο πρω-
ταγωνιστές του ντιμπέιτ θα έλεγα ότι αυτοί ήταν οπωσδήποτε ο Νίκος Ανδρουλάκης και ο 
Κυριάκος Βελόπουλος. Οι περισσότεροι από τους τηλεθεατές ίσως να άκουγαν για πρώτη 
φορά τη φωνή των προέδρων του ΠΑΣΟΚ και της Ελληνικής Λύσης και οι δύο αρχηγοί φαί-
νεται ότι είχαν επίγνωση της ευκαιρίας που είχαν στα χέρια τους. Και την άρπαξαν από τα 
μαλλιά: απευθύνθηκαν στα εν δυνάμει ακροατήριά τους με ένταση και αποφασιστικότητα 
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(ο κύριος Βελόπουλος και με κάποιες έγχρωμες φωτοτυπίες στα χέρια). Αντίθετα, ο Γιάνης 
Βαρουφάκης δεν είχε την άνεση, τη λεκτική ετοιμότητα και την αυτοπεποίθηση προηγού-
μενων τηλεοπτικών εμφανίσεων, ενώ ο Δημήτρης Κουτσούμπας άφησε εκτός στούντιο την 
πρόσφατη, πιο cool (εγώ θα καθίσω με τη νεολαία) εκδοχή του. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης, 
ο πολιτικός αρχηγός που θα έπρεπε να φοβάται περισσότερο απ’ όλους αυτήν την έστω 
πλαδαρή διαδικασία -επειδή κυβερνάει τέσσερα χρόνια κι επειδή προηγείται στις δημο-
σκοπήσεις- πρέπει να αισθάνεται ανακουφισμένος που έφυγε από το Ραδιομέγαρο χωρίς 
εμφανείς απώλειες, ενώ από την εμφάνιση του Αλέξη Τσίπρα θα πρέπει, νομίζω, να κρα-
τήσουμε το επίμονο φλερτ του στο κεντρώο ακροατήριο (βλ. φράχτης Εβρου, αμυντικές 
δαπάνες, κ.λπ.) αλλά και στον Νίκο Ανδρουλάκη. 
Δεν γνωρίζουμε αν θα υπάρξει και νέα τηλε-
μαχία ενόψει των σχεδόν σίγουρων δεύτερων 
εκλογών του Ιουλίου, αλλά αν θα ευχόμουν να 
γίνει μία και μοναδική αλλαγή σε αυτό το ασφυ-
κτικό πρωτόκολλο, θα ήταν να καταργηθούν 
οπωσδήποτε αυτοί οι τρίλεπτοι μονόλογοι στο 
τέλος του ντιμπέιτ, όπου υποτίθεται ότι οι πολι-
τικοί αρχηγοί «μας κοιτάνε στα μάτια» και ξεδι-
πλώνουν το όραμά τους για την επόμενη μέρα. 
Χωρίς αυτήν την αχρείαστη επίδειξη ξύλινου 
λόγου, ακόμα και το αφυδατωμένο μας ντιμπέιτ 
θα γινόταν αμέσως πολύ-πολύ καλύτερο.

Τέσσερις γραβάτες, δύο κονκάρδες κι η Παναγιά η Γκέισα
Της Ελένης Τζαννάτου
Οι πολιτικοί αρχηγοί περιδιαβαίνουν τους διαδρόμους της ΕΡΤ, διανύουν την τελική ευθεία 
πριν την «αρένα» του στούντιο σαν πρωταγωνιστές σε γουέστερν, έτοιμοι για μια τελευ-
ταία μάχη πριν την τελευταία. Άλλοι θέλουν να δείξουν χαλαροί, άλλοι αποφασισμένοι, 
όλοι έχουν «καεί» (ή προστατευθεί) ήδη από το κυνήγι με τον χρόνο και ένα πλαίσιο τόσο 
αποστειρωμένο, που είναι το πρώτο πράγμα που θα σχολιάσουν οι δημοσιογράφοι στις 
δηλώσεις τους μετά την ολοκλήρωση του τρίωρου ντιμπέιτ. 
Μόνο που το γουέστερν δεν άργησε να γίνει δράμα δωματίου σε επανάληψη. Όποιος πε-
ρίμενε να ψαρέψει κάποια είδηση, έμεινε με το σημειωματάριό του άδειο. Ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης κινήθηκε σε πλαίσιο ασφαλές, ο Αλέξης Τσίπρας προσπαθούσε απελπισμένα να 
γίνει αυτός που θα συμφιλιώσει τις «προοδευτικές δυνάμεις», που επιμένουν να θεωρούν 
σημαντικότερα αυτά που τις χωρίζουν από αυτά που τις ενώνουν. Το μαρτυρούσε η έπαρ-
ση του Γιάνη Βαρουφάκη, μα και οι τυποποιημένες θέσεις του Δημήτρη Κουτσούμπα, που 
ακόμα κι αν είναι ή δεν είναι τελικά «όλοι ίδιοι», πάντα θα τον βρίσκουν απέναντι. Ο δε 
Νίκος Ανδρουλάκης, παρά την ένταση που έδειξε αναφορικά με τις υποκλοπές, έβγαλε μια 
συνολική εσάνς ντεκαφεϊνέ και ο Κυριάκος Βελόπουλος, θεωρώντας απαραίτητο να κου-
νάει τα χάρτινα τεκμήρια όσων έλεγε, αποθέωσε με ρητορική τηλεπωλήσεων την alt-right.
Οι υπεκφυγές ήταν πολλές, ακόμα και δέκα μέρες πριν τις εκλογές, ακόμα κι αν τα ερωτή-
ματα ήταν συχνά πολύ συγκεκριμένα, ακόμα κι αν γινόντουσαν ακόμα πιο συγκεκριμένα 
στο συμπληρωματικό follow up. Όχι πάντα. Δεν έλειπαν και γενικόλογες ή εκτός κατηγορίας 
ερωτήσεις, από τον Αντώνη Σρόιτερ και τον Γιώργο Παπαδάκη, αλλά και μια Ράνια Τζίμα 
που προσπάθησε πολλές φορές να σπάσει το πλαίσιο. 
Παρ’ όλο που το μήλο της έριδας της βραδιάς ήταν το ασφυκτικό της πλαίσιο, η τελική 
τρίλεπτη τοποθέτηση του κάθε αρχηγού αποδείχθηκε κατά γενική ομολογία η πιο ξύλινη 
απ’ όλες, ένιωθες πως οι τρεις ώρες που 
προηγήθηκαν ήταν ένα ζέσταμα για ένα κα-
ταληκτικό, ολιγόλεπτο, μελετημένο σποτ.
Και στο τέλος τι μένει; Ένα λευκό και ένα 
μαύρο πουκάμισο ως ενδείξεις εναλλακτι-
κότητας, δυο μπλε γραβάτες εκεί που ανή-
κουν, μια μπλου μπλακ που δείχνει ακατα-
νόητα πένθιμη και μια μπορντό πουά από 
τον τελευταίο άνθρωπο που την περίμενες. 
Μια κονκάρδα κομματική και μία εθνική, εν 
είδει παρασήμων. Και η Παναγιά η Γκέισα 
τυπωμένη σε Α4. Βοήθειά μας. 

Κρίμα που δεν μάθαμε περισσότερα 
Της Ελβίρας Κρίθαρη
(Σχεδόν) όλα προβλέψιμα στο χθεσινό ντιμπέιτ, εκτός από την ενόχληση για το περιοριστι-
κό πλαίσιο των δημοσιογραφικών ερωτημάτων, παρότι προσυμφωνημένο και γνωστό. Με-
ρικές καλές πάσες από τις τοποθετήσεις των πολιτικών αρχηγών θα είχαν γεννήσει σπου-
δαία δημοσιογραφικά ερωτήματα, αλλά μάλλον ο κανονισμός σκόπευε να ελαχιστοποιήσει 
την πιθανότητα να εκπλαγούμε με κάτι. 
Πάντως, στην παραδοσιακή δομή της ρητορικής αντιπαράθεσης, το πιεστικό αίτημα για 
ερωτήσεις καταδεικνύει σεβασμό στην ίδια τη διαδικασία, αν ο στόχος της είναι να αναδει-
χθεί το καλύτερο επιχείρημα (και ο καλύτερος ομιλητής). 
Οι πολιτικοί αρχηγοί κινήθηκαν στα πλαίσια 
των επικοινωνιακών δυνατοτήτων τους, ίσως 
λιγότερο ο κ. Βαρουφάκης που μπορεί να 

Φωτ.:
 In Time

συνεχίζεται στη σελίδα 7
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υποτίμησε το format, τους συνομιλητές του 
ή κάτι άλλο και ο κ. Κουτσούμπας, που έχει 
εξελιχθεί σε λαϊκό είδωλο και περιμέναμε την 

κλασική του δεινότητα να επισκιάσει τα φαβορί της βραδιάς. Άγνωστο αν το αποτέλεσμα 
του ντιμπέιτ μπορεί να αποτυπωθεί στις κάλπες -και μάλλον απίθανο-, στρέφοντας τυχόν 
αναποφάσιστους προς τη μία ή την άλλη κατεύθυνση. 
Ο αστικός μύθος θέλει το ντιμπέιτ των Κένεντι – Νίξον το 1960, να κρίνεται από την πούδρα 
που έκανε τον πρώτο να φαίνεται φρέσκος και έτοιμος για μια προεδρική τετραετία, ενώ 
ο τελευταίος, εμφανιζόμενος άνευ, έδειχνε κουρασμένος, στην πρώτη εκείνη τηλεοπτική 
αντιπαράθεση στην ιστορία των ΗΠΑ. Οι αναλυτές δεν συμφωνούν ότι το μακιγιάζ είχε 
τελικά μια τόσο αποφασιστική λειτουργία, αλλά η εικόνα έπαιξε τον ρόλο της. Η εικόνα των 
Ελλήνων πολιτικών βέβαια δεν αποπνέει φρεσκάδα και εδώ δεν είναι Αμερική. 
Το ντιμπέιτ, πάντως, προσέφερε μια σπάνια 
ευκαιρία ταυτόχρονης έκθεσης και σύγκρισης 
των υποψηφίων, σε μεγάλο κοινό. Κερδισμένη 
της βραδιάς η ΕΡΤ που επιδεικνύει επαγγελ-
ματισμό και ήθη που αρμόζουν στον δημόσιο 
ραδιοτηλεοπτικό φορέα της χώρας. Καλύτερη 
στιγμή, η αναφορά στο σκάνδαλο των υπο-
κλοπών. Είναι «μια σκιά για την κυβέρνηση» 
και «οι εξηγήσεις που δόθηκαν δεν ήταν 
επαρκείς». Κρίμα να μην μας επιτρέπουν οι 
κανόνες που αποφάσισε η διακομματική επι-
τροπή να μάθουμε περισσότερα. 

Στο ντιμπέιτ, εγώ κοιτούσα τις κουίντες
Της Ηλιάνας Μάγρα
Σε ένα γενικό πλάνο δευτερολέπτων το οποίο έδειχνε τους πολιτικούς αρχηγούς από από-
σταση, ο Κυριάκος Μητσοτάκης κρατούσε σημειώσεις. Σε ένα άλλο, έπινε νερό. Σε αντί-
στοιχο πλάνο προς το τέλος του πρώτου ντιμπέιτ πολιτικών αρχηγών στην Ελλάδα τα 
τελευταία οκτώ χρόνια, ο Αλέξης Τσίπρας κοιτούσε το κινητό του. 
Το ντιμπέιτ – το οποίο είχε μορφή ερωταπάντησης και λίγες στιγμές πραγματικού διαλόγου 
– διήρκησε τρεις ώρες κατά τις οποίες οι έξι πολιτικοί αρχηγοί που έλαβαν μέρος επανέ-
λαβαν ως επί το πλείστον πράγματα ήδη γνωστά. Από την αρχή, πιάνω τον εαυτό μου να 
ψάχνει ψήγματα συμπεριφοράς που δείχνουν ότι οι παρόντες άντρες – από τα 13 άτομα 
που φαίνονται στην κάμερα, γυναίκες είναι μόνο οι 3 δημοσιογράφοι – ξεφεύγουν από τον 
αποστειρωμένο ρόλο του πολιτικού, από τον ξύλινο λόγο. Αναζητώ στιγμές απλές, απρο-
βάριστες, θα τολμήσω να πω αληθινές.
Στους πρώτους γύρους, οι παρευρισκόμενοι, με εξαίρεση ίσως τον Κυριάκο Βελόπουλο, ο 
οποίος φαίνεται να απολαμβάνει στο έπακρον τον τηλεοπτικό χώρο και χρόνο, επιστρα-
τεύοντας όλη την εμπειρία του από το telemarketing για να πουλήσει αυτή την φορά ιδέες, 
είναι αγχωμένοι. 
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης στραβοκαταπίνει. Ο Αλέξης Τσίπρας και ο Νίκος Ανδρουλάκης κο-
μπιάζουν, όπως και ο Γιάνης Βαρουφάκης, ο οποίος σε στιγμές φαίνεται να χάνει τον ειρμό 
του, σε άλλες να τρέμει λιγάκι το κάτω χείλος του. Ο Δημήτρης Κουτσούμπας υπερβαίνει 
τον επιτρεπόμενο χρόνο, ένα μοτίβο που αντί να εκνευρίσει, τον κάνει κάπως περισσό-
τερο συμπαθή, σπάει το θεατρικό καλούπι όταν αυθόρμητα γελάει και λέει, «συγγνώμη, 
μπερδεύτηκα». 
Οταν τελειώνει το ντιμπέιτ και μιλούν στις κάμερες που περιμένουν έξω από το Ραδιο-
μέγαρο της ΕΡΤ, όλοι είναι πιο χαλαροί. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έχει βγάλει τη γραβάτα 
του, αστειεύεται με τον Γιώργο Παπαδάκη, ο οποίος μιλούσε στους δημοσιογράφους όταν 
βγήκε ο Πρωθυπουργός, ότι «αυτό λέγεται photobombing». Ο Αλέξης Τσίπρας συζητά με 
τους ρεπόρτερ, δεν βγάζει λόγο. 
Οι δημοσιογράφοι που συμμετείχαν στο ντιμπέιτ λένε πως στα διαλείμματα οι πολιτικοί μί-
λησαν μεταξύ τους. Εύχομαι να μπορούσαμε να τις είχαμε δει αυτές τις σκηνές. Είναι παρα-
νόηση ότι ο κόσμος θέλει το τυποποιημένο, το φτιαχτό. Αυτό είναι βαρετό, πεπερασμένο. 

Δεν εμπνέει μια κοινωνία που βρίσκεται σε φάση μετά-αλήθειας όσον αφορά στην πολι-
τική, που νιώθει ότι οι πολιτικοί είναι πλήρως αποσυνδεδεμένοι από τη δική του όχι μόνο 
πραγματικότητα, αλλά ύπαρξη. Ας είναι κουρασμένοι, αγχωμένοι. Έχει αξία η αλήθεια.

Κατενάτσιο
Του Λουκά Βελιδάκη
Μετά τα ντιμπέιτ των υποψηφίων προέδρων στις ΗΠΑ, διεξάγονται δημοσκοπήσεις. Εκείνη 
τη στιγμή. Οι αναλύσεις είναι αδιάκοπες, γίνεται fact checking. Ακολουθεί ο β΄γύρος, που 
έχει ακόμα μεγαλύτερο ενδιαφέρον, καθώς αποκαλύπτεται η προστιθέμενη αξία για κάθε 
υποψήφιο. Και προκύπτει ο νικητής.
Εδώ; Αν εξαιρέσουμε τους συνήθεις υπόπτους στα social media και κάποια ντεσού στις 
τηλεοπτικές εκπομπές, ουδείς μπήκε στον κόπο – το ντιμπέιτ έγινε μία στατιστική υπο-
σημείωση: Στις εκλογές του 2023, οι πολιτικοί αρχηγοί έκαναν τηλεμαχία μετά από οκτώ 
χρόνια. Από εκεί αρχίζει η είδηση και κάπου εκεί τελειώνει.
Από τη μαραθώνια συζήτηση ουδείς έγινε σοφότερος. Οι πολιτικοί αρχηγοί επέλεξαν να 
φυλάξουν τα νώτα τους – έπαιξαν άμυνα για να αποφύγουν το πλήγμα, πολύ περισσότερο 
το αυτογκόλ.
Κυριάρχησε η ανάγκη να βγουν αλώβητοι από αυτή τη διαδικασία, εξ ου και η διακομματική 
επιτροπή επέλεξε αυτό το δυσκίνητο και αντιδημοσιογραφικό μοντέλο. Αν πας προετοιμα-
σμένος, δεν χάνεις. Για να κερδίσεις, πρέπει να μετέλθεις μεθόδων που κάνουν τη διαφορά 
και δη μέσα σε ένα ασφυκτικό πλαίσιο. Πολιτικός Χουντίνι δεν υπήρχε, επιβεβαιώθηκαν 
όσοι είχαν προοικονομήσει το (πληκτικό) αποτέλεσμα.
Πώς να υπάρξει ουσία; Οι ερωτήσεις κινούνταν ταχέως ανά θεματική και ανά αρχηγό. Ελά-
χιστος ο χρόνος, αναμενόμενες οι απαντήσεις, σχεδόν προκάτ. Ξεχνούσες τι είχες ακούσει 
από τον προηγούμενο, όταν έπαιρνε τον λόγο ο επόμενος. Έλειπε η πεμπτουσία της πολι-
τικής συζήτησης: Ο διάλογος.
Ο κάθε αρχηγός πέτυχε τη βασική του στόχευση: Να «κλειδώσει» τους ήδη δικούς του 
ψηφοφόρους, προσφέροντας μερικές καλές στιγμές, αποφεύγοντας τις κακοτοπιές. Πέραν 
τούτου, ουδέν. Κατενάτσιο. Η άμυνα δεν προσφέρει θέαμα.

Λίγες μέρες πριν την κάλπη, ρίσκο δεν πήρε κανείς – ξεκάθαρος νικητής δεν υπήρξε σε μία 
τηλεμαχία που μάλλον ήδη έχει περάσει στη σφαίρα της λήθης.

Βγήκαμε πιο σοφοί;
Του Νικόλα Ζώη
Ένας φίλος αναρωτιόταν τις προάλλες, αν το υπό συζήτηση ακόμα ντιμπέιτ θα επηρέαζε 
έστω κάποιους ψηφοφόρους στην τελική επιλογή τους. «Μάλλον, ένα μικρό ποσοστό», 
ήταν η κρίσιμη απάντησή μου. Η οποία, μετά τα χθεσινά, μπορεί να αλλάξει προς κάτι 
ακόμα πιο αβέβαιο: «δεν έχω ιδέα».
Ήταν βέβαια σημαντικό το ότι τέθηκε ξανά, δημόσια, το θέμα των υποκλοπών και της από-
δοσης των σχετικών ποινικών ευθυνών. Ήταν καλοδεχούμενες οι δηλώσεις στο πνεύμα 
του «δεν είπαμε ποτέ ότι είναι ίδιοι», όταν προέρχονταν από συνήθως πιο μονοκόμματα 
χείλη. Ήταν επίσης, επιεικώς ανησυχητικές οι προτάσεις του στιλ «να ενώσουμε τα συν-
θήματα Πατρίδα-Ορθοδοξία-Οικογένεια και Ψωμί-Παιδεία-Ελευθερία» (να τα ενώσουμε σε 
τι ακριβώς;). Άραγε όμως αρκούν κάτι τέτοια, ώστε από ένα ντιμπέιτ με τόσο αυστηρούς 
όρους διεξαγωγής και με τόσο λίγες ευκαιρίας για ζωντανή συζήτηση, να βγουν οι πολίτες 
πιο σοφοί και πιο κατασταλαγμένοι;
Ίσως πάλι, η επίδραση της χθεσινής τηλεμαχίας να κριθεί και με όρους θεάματος, εικό-
νας, αίσθησης πιο σωστά. Νομίζω ότι δεν είναι πάντοτε και εξ ορισμού κάτι κακό. Έχει τη 
σημασία της η φαινομενολογία έξι πολιτικών αρχηγών (όλοι άνδρες), οι οποίοι, ειδικά στις 
καταληκτικές τοποθετήσεις τους και ενώ κοιτούν το κοινό οπωσδήποτε στα μάτια, βάζουν 
τα δυνατά τους για να φανούν ήρεμοι, αποφασισμένοι, αξιόπιστοι. Έχει κάτι το ανθρώπινο 
όλο αυτό, δηλαδή τόσο σοβαρό, όσο και αστείο. Και σου δίνει την αίσθηση (την ψευδή;) ότι 
στο τέλος αποφασίζεις εσύ.

Το Σάββατο 20 Μαΐου θα προσέλθουν στις κάλπες οι Ελ-
ληνίδες και οι Έλληνες του εξωτερικού για να ασκήσουν το 
εκλογικό τους δικαίωμα στις γενικές βουλευτικές εκλογές 
2023, όπως ενημερώνει σε ανακοίνωσή της η Γενική Γραμ-
ματεία Απόδημου Ελληνισμού και Δημόσιας Διπλωματίας 
του υπουργείου Εξωτερικών. Επισημαίνεται πως οι Έλλη-
νες εκλογείς που διαμένουν εκτός ελληνικής επικράτειας θα 
έχουν για πρώτη φορά τη δυνατότητα να ψηφίσουν από τον 
τόπο διαμονής τους στο εξωτερικό, εφόσον το επέλεξαν, 
αντί να μεταβούν στην Ελλάδα (άρθρο 2 του ν. 4648/2019).
Επίσης, εκφράζεται η διαβεβαίωση ότι το υπουργείο Εξωτε-
ρικών, σε στενή συνεργασία με το υπουργείο Εσωτερικών 
το οποίο είναι αρμόδιο για τη διεξαγωγή των βουλευτικών 
εκλογών, συνδράμει με τη συνεχή συνέργεια των οικείων 
ελληνικών διπλωματικών και προξενικών αποστολών την 
προετοιμασία της εκλογικής διαδικασίας και τη λειτουργία 
των εκλογικών τμημάτων ανά τον κόσμο, σημαντικός δε 
αριθμός εξ αυτών θα φιλοξενηθεί σε πρεσβείες και γενικό-
τερα χώρους ελληνικών αρχών εξωτερικού.
Περαιτέρω, γνωστοποιείται ότι οι εγγεγραμμένοι σε 

ειδικούς εκλογικούς καταλόγους εξωτερικού 22.855 Έλ-
ληνες εκλογείς που διαμένουν εκτός ελληνικής επικράτει-
ας, των οποίων οι αιτήσεις εγγραφής εγκρίθηκαν από το 
υπουργείο Εσωτερικών σύμφωνα με τα κριτήρια εκλογέων 
που προβλέπει ο νόμος, καθώς και οι Έλληνες ναυτικοί που 
δεν έχουν περιληφθεί στους εκλογικούς καταλόγους (άρθρο 
6 του ν. 4648/2019), θα ψηφίσουν σε 99 εκλογικά τμήματα 
που συγκροτήθηκαν σε 35 χώρες. Για τη συγκρότηση εκλο-
γικού κέντρου σε μια πόλη, προϋπόθεση ήταν η εγγραφή 
τουλάχιστον 40 εκλογέων (άρθρο 7 ν. 4648/2019).

Παράλληλα, η Γενική Γραμματεία καλεί όλους τους Έλληνες 
εγγεγραμμένους εκλογείς του εξωτερικού:
-Να ασκήσουν το εκλογικό τους δικαίωμα το Σάββατο 20 
Μαΐου 2023, με διάρκεια ψηφοφορίας από 7.00 έως 19.00 
τοπική ώρα κάθε χώρας.
-Να επιβεβαιώσουν ότι έχουν συμπεριληφθεί στους εκλο-
γικούς καταλόγους εξωτερικού και να ενημερωθούν για την 
ακριβή διεύθυνση του εκλογικού τμήματος στο οποίο ψηφί-
ζουν κάνοντας, προ της ψηφοφορίας, χρήση της εφαρμογής 

ΜΑΘΕ ΠΟΥ ΨΗΦΙΖΕΙΣ στον ιστότοπο του ΥΠΟΥΡΓΕΙΟΥ 
ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ, https://mpp.ypes.gov.gr/#/ συμπληρώνοντας 
τα πεδία Επώνυμο, Όνομα, Όνομα Πατέρα, Έτος Γέννησης.
-Να προσέρχονται στο εκλογικό τμήμα τους έχοντας απα-
ραιτήτως μαζί τους την ελληνική αστυνομική ταυτότητα ή το 
ελληνικό διαβατήριο τους (η Εφορευτική Επιτροπή επιβε-
βαιώνει τα στοιχεία ταυτότητας / διαβατηρίου και επαληθεύ-
ει την εγγραφή τους στους ειδικούς εκλογικούς καταλόγους 
εξωτερικού).

Τέλος, ενημερώνει ότι για την περαιτέρω ενημέρωση και τη 
διευκόλυνση των εκλογέων, οι οικείες ελληνικές πρεσβευ-
τικές και προξενικές αρχές θα γνωστοποιήσουν, έως τις 14 
Μαΐου 2023, όπως προβλέπεται, με κάθε πρόσφορο μέσο, 
το Πρόγραμμα Εκλογής με τα ονόματα των υποψηφίων 
βουλευτών επικρατείας που ανακηρύχθηκαν από το Α1 
Τμήμα του Αρείου Πάγου για τις γενικές βουλευτικές εκλο-
γές 2023, καθώς και τον αναλυτικό πίνακα των εκλογικών 
τμημάτων εξωτερικού με τις διευθύνσεις των καταστημάτων 
ψηφοφορίας.

Οι Έλληνες του εξωτερικού θα ψηφίσουν στις 20 Μαΐου για τις επερχόμενες εκλογές

συνέχεια από τη σελίδα 6
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C A N A D I A N N E W S

Travelling could soon look and feel a little 
different for Canadians.
The federal government showcased an 
all-new passport design that has been a 
decade in making.
Immigration Minister Sean Fraser and 
Families Minister Karina Gould unveiled 
the redesigned passport at the Ottawa 
International Airport on Wednesday 
morning.
The passport has been updated from cover 
to cover with enhanced security features, 
Fraser said.

The printing of the new passports is set for 
the summer and they be rolled out over the 
next year, the ministers said.
“This passport redesign began in 2013 as a 
regular process to prevent counterfeiting by 
integrating new and more modern security 
features and design techniques,” IRCC said 
in a press release Tuesday.
The Canadian passport is ranked 26th 
globally, according to the Passport Index. 
Canadian passport holders can get visa-
free entry into 115 countries and can get a 
visa on arrival in 51 countries.

Premier Doug Ford issued the following 
statement to mark the Coronation of His 
Majesty King Charles III and Her Majesty 
The Queen.
“Today, people across the country and 
around the world are celebrating the 
coronation of King Charles III, the first 
coronation of a Canadian head-of-state in 
over seven decades.
Here in Ontario, people are marking this 
historic event with special ceremonies, 
concerts, and free admission to attractions 
and parks across the province.
As the King officially takes on his new role, I 
have no doubt that he’ll build on his mother’s 
legacy of duty, service and dedication to his 
people.

On behalf of all Ontarians, I wish King 
Charles III and The Queen every success 
in their reign.
Long live the King!”

Immigration Minister Sean Fraser says 
Canadians will be able to apply to renew 
their passports online beginning this fall.
He announced the news at an event to 
unveil a new design for Canada's passport, 
which includes updated security features 
and colourful new pages.
Fraser says Canadians will be able to upload 
the necessary documents and passport 
photo on a secure government website.
Those applying for new passports, including 
children, will still need to go through the 
traditional application process with Service 

Canada.
Social Development Minister Karina Gould 
says the digital option is a result of the lessons 
learned last year when the department was 
swamped with passport applications, which 
led to long lines and even longer waits for 
people to get their documents.
She says the vast majority of applications 
the government receives are for new 
passports, but she expects a surge in 
passport renewals over the next year as the 
first 10-year passports issued in 2013 are 
set to expire.

The Prime Minister, Justin Trudeau, with 
Their Excellencies the Right Honourable 
Mary Simon, Governor General of Canada, 
and Mr. Whit Fraser, today attended the 
Coronation of Canada’s new Monarch, 
His Majesty King Charles III, in London, 
United Kingdom. Prime Minister Trudeau 
was accompanied by Sophie Grégoire 
Trudeau. They were joined by a delegation 
of Indigenous leaders, young Canadians, 
and other notable Canadians.
To mark the Coronation, and in recognition 
of His Majesty’s longstanding commitment to 
environmental protection and conservation, 
Prime Minister Trudeau announced that 
the Government of Canada will donate 
$100,000 to the Nature Conservancy of 
Canada (NCC). The NCC is Canada’s 
leading land conservation organization and 
works to protect our lands and fresh waters 
across the country, and often works in close 
partnership with Indigenous Peoples toward 
these shared priorities.
At the Coronation celebratory event in 
Ottawa later today, the Government of 
Canada will unveil a new Royal Crown, 
Royal Flag, Canadian stamp, and collector 
coins in honour of His Majesty’s Coronation.
• The new Canadian Royal Crown 
incorporates uniquely Canadian elements, 
including stylized maple leaves and a wavy 
blue line representing the country’s lands 
and waterways. The design also includes 
a nod to Indigenous teachings about the 
importance and connection to water and 

to the land. The Crown was created by the 
Canadian Heraldic Authority as a symbol of 
the Canadian monarchy and was approved 
by His Majesty the King.
• The new flag of the Sovereign was 
also recently approved by King Charles 
III. It is a rectangular representation of 
the shield of the coat of arms of Canada, 
featuring maple leaves and royal emblems 
of the United Kingdom and France. The flag 
emphasizes that the Royal Arms of Canada 
are also the arms of the monarch of Canada 
and will serve for all future sovereigns. The 
flag was created by the Canadian Heraldic 
Authority.
• The first definitive stamp issued 
in Canada honouring King Charles III will 
be revealed by Canada Post, continuing 
the tradition of issuing stamps featuring 
Canadian monarchs that spans 170 years. 
The new stamp features a portrait of the 
then Prince of Wales, taken by photographer 
Alan Shawcross.
• Special collector coins will be 
released today from the Royal Canadian Mint 
in celebration of His Majesty’s Coronation, 
which features His Majesty’s Royal Cypher 
as the symbol to commemorate this historic 
moment.
The government has also tasked the Royal 
Canadian Mint to design and place an effigy 
of His Majesty King Charles III on Canadian 
circulation coins. An effigy of the reigning 
monarch has appeared on Canadian coins 
since the Mint started production in 1908.

Canadians get first look at new 
passport design. What is changing?

Premier Ford Issues Statement on 
the Coronation of His Majesty King 

Charles III and Her Majesty The Queen
Canada will allow online passport 

renewal services this fall

Prime Minister celebrates the Coronation of His Majesty King Charles III
Today, the government confirmed 
with the Bank of Canada that 
the late Queen Elizabeth II’s 
portrait on the $20 bank note 
will be replaced by that of His 
Majesty King Charles III during 
the next design process. The 
reigning monarch has appeared 
on Canadian bank notes since 
the Bank of Canada began 
production in 1935.
The Commonwealth is now 
headed by His Majesty King 
Charles III. Member countries will 
continue to work together to advance shared 
values of democracy, peace, and prosperity. 
They collaborate to make life better for 
people and advocate for the representation 
of small and vulnerable nations on the 
global stage. The Commonwealth has made 
strides in promoting democratic governance, 
environmental protection, education, and 

sustainable development.
While in London, Prime Minister Trudeau will 
meet with several other leaders – including 
the Prime Minister of the United Kingdom, 
Rishi Sunak, the Prime Minister of New 
Zealand, Chris Hipkins, and the President of 
Ghana, Nana Akufo-Addo – before returning 
to Ottawa on Sunday, May 7, 2023.
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Consumer advocates in both Canada and 
the United States are welcoming recent 
announcements to crack down on the hidden 
and unexpected charges on purchases that 
Canadians often pay, but they also say 
authorities must enforce existing rules for 
there to be a difference.

Following in the footsteps of American 
lawmakers, the federal Liberals announced 
that they will be taking a look at the additional 
fees that are often paired with purchases of 
items such as concert or event tickets.
In the federal budget released in late March, 
a small note referring to "junk fees" said the 
government plans to work to reduce those 
charges for Canadians.
According to officials with the Department of 
Finance, Ottawa could use existing or new 
legal tools for these reductions.
"We will strengthen existing tools or create 
new ones, including through new legislative 
amendments, to crack down on junk 
fees and help make life more affordable 
for Canadians," spokesperson Adrienne 
Vaupshas said in a statement to CBC News.

Fees come with artificially low prices
The federal government gave few details in 
its budget but said the targeted fees could 

include "higher telecom roaming charges, 
event and concert fees, excessive baggage 
fees, and unjustified shipping and freight 
fees."
That description matches how Jon 
Schwantes, senior policy counsel with 
Consumer Reports in Washington, D.C., 
defines junk fees.
"It has to be a mandatory fee," said 
Schwantes, who works on research and 
advocacy concerning junk fees in the United 
States.

According to Schwantes, these fees are a 
way companies can advertise artificially 
lower prices, by hiding part of the cost as a 
separate fee that appears only later in the 
transaction.
As an example, he cited a mandatory, 
surprise resort fee being added to a 
hotel reservation after you arrive at your 
destination.
"So if the room rate is $200, but you're 
paying a $40 resort fee and it's mandatory, 
the cost of your room is $240," he explained 
in an interview with CBC Radio's The Cost 
of Living.
Schwantes also pointed out how 
concertgoers often experience such fees.
"You're sitting there at the end of your 

The future of transit in Scarborough will roll 
onto the agenda at city hall this week as 
councillors consider ways to replace the 
suburb's aging light-rail line.
The SRT is being replaced with buses 
until the Scarborough subway extension 
is complete in 2030. But with the light-rail 
service being retired this fall, city council 
needs to approve a plan to replace it.
Last week, a key city committee approved 
a plan to finalize the bus routes that will 
serve the 35,000 users per day who 
currently take the line, which connects to 
the Bloor-Danforth subway. Toronto city staff 
recommended a series of priority bus lanes 
on a number of roadways and the addition of 
some intersection changes.
Council wants a dedicated busway that runs 
along the same path as the SRT out of the 
flow of traffic on local roads. That means it 
would run faster than those priority lanes. 
But the dedicated busway could be years 
away and could depend on receiving more 
than $60 million from the province.
In the meantime, council is being asked to 
approve a $7-million series of priority bus 
lanes on local roads.
Transit advocates push for dedicated 
busway
Nevertheless, Deputy Mayor Jennifer 
McKelvie and the five other Scarborough 
councillors are also asking council to vote 
to continue planning work on the dedicated 
busway.
"We've worked to make sure the work on the 
SRT conversion to a busway stays on track," 
Deputy Mayor Jennifer McKelvie said in a 
news release.  "(We) will continue to fight to 
make sure we do everything we can to keep 
transit moving, frequent and reliable while 
the subway construction is underway." 
Transit advocates want the dedicated 
busway, saying it would save riders 10 

minutes a trip.
The city's executive committee voted last 
week to approve the priority lanes, but are 
also asking the province to pay $2.9 million 
to finish design work on the busway.
Days later, McKelvie said she spoke with 
TTC CEO Rick Leary and asked him to find 
the cash in the transit agency's budget to 
finish the work. He said this week the work 
to find that funding is underway and council 
will receive an update.
"We want to come up with that $2.9 million to 
move forward with the 100 per cent design," 
he said.
City staff say it will cost about about $60 
million to build the busway, but that price tag 
is likely to rise because that figure is based 
on preliminary design work. TTC chair Jon 
Burnside said he expects costs will increase 
on the project.
"We still need at least $60 million. And that's 
a very conservative estimate. In my opinion, 
we know that costs are always much higher 
than estimated," he said. "We're going to 
need help from the province and the federal 
government."
Fate of line becomes mayoral byelection 
issue
The fate of the SRT replacement has 
become a campaign issue in the mayoral 
byelection.
Last week, Olivia Chow vowed to replace 
the SRT with the busway if elected, saying 
council can't wait for help from other 
governments. Ana Bailão and Mitzie Hunter 
also pledged to build the busway if elected 
mayor.
And some of that rhetoric is certain to make 
its way onto the council floor, with three 
sitting councillors running for the city's 
top job: Josh Matlow, Brad Bradford and 
Anthony Perruzza.
Matlow pitched his plan for expanded transit 

The government wants to toss 'junk fees' in the garbage

Could Scarborough's LRT become 
a busway? Council to vote on 
future of aging line this week

adventure online trying to buy tickets to 
Taylor Swift, and you're, like, do I pay the 
extra $40 convenience fee for the ticket, or 
do I not go to the show?" he said.
He added that consumers who wish to 
attend events are often a "captive audience" 
when it comes to these fees.
Event sales giant Ticketmaster did not 
respond to an emailed request for comment 
on its fees.

Consumers left to enforce law, advocate 
says
According to the Consumers Council of 
Canada, the problems around junk fees 
don't require additional legal intervention but 
increased enforcement of existing rules.
"There's legislation on the books," executive 
director Ken Whitehurst said.
He said his non-profit organization believes 
that watchdog organizations — including 
various provincial regulators and the federal 
Competition Bureau — don't have enough 
resources dedicated to policing violations of 
laws around pricing and transparency.
"The problem is there's no oversight and 
enforcement, and it's being left to consumers 
to enforce consumer protection law and 
competition law for themselves," Whitehurst 
said.
As prices for many things have increased due 
to inflation, he said, he believes consumers 
are now noticing junk fees added to their 
bills even more.

Competition Bureau aware of 'drip 
pricing'
For its part, the federal Competition Bureau 
points out it has been and remains on top 
of these types of fees, which it refers to as 
"drip pricing."
"Drip pricing is considered to be false 
or misleading under the law we enforce, 
unless the additional fixed charges or fees 
are imposed by the government, such as 
sales tax," bureau spokesperson Marcus 
Callaghan said.
Amendments to the Competition Act in the 
summer of 2022 made it explicitly illegal 
for products or services to be offered at 
prices a consumer could not actually take 
advantage of, "because consumers must 

also pay additional non-government-
imposed charges or fees to buy the product 
or service."
Even before that, in 2019, the Competition 
Bureau investigated and levied $4.5 million 
in penalties against Ticketmaster for 
misleading pricing claims.

Junk fees legislation proposed in U.S.
South of the border, U.S. politicians 
are further ahead than their Canadian 
counterparts, with the introduction of the 
Junk Fee Prevention Act in March by a 
Democratic and a Republican senator. The 
proposed legislation is not yet law and could 
face hurdles as it moves through the U.S. 
political process.
Its introduction followed a call by U.S. 
President Joe Biden in his State of the Union 
address on Feb. 7 for lawmakers to pass 
legislation on hidden surcharges — although 
consumer advocates like Jon Schwantes 
note that in addition to legislation, U.S. 
government agencies must be engaged on 
the issue.
Schwantes cited the Federal Trade 
Commission and the Federal 
Communications Commission as examples.
In Canada, the federal government has 
said more details on its actions can be 
expected in the fall of 2023, and that while 
new legislation could be tabled if necessary, 
it will also work with agencies such as the 
Competition Bureau.

Other regulators could also be involved, 
such as the Canadian Radio-television 
and Telecommunications Commission on 
telecom fees.
Schwantes said he thinks companies are 
likely to oppose any crackdowns.
"Make no mistake, all of these industries 
have their trade associations. And I don't 
know what it's like in Ottawa, but I can 
tell you in D.C. they will rally to fight any 
effort to get rid of what they perceive as a 
moneymaker," said the Consumer Reports 
advocate.
"You know, that's what these fees are. They 
get to advertise low prices, and they make 
billions of dollars off them."

in Scarborough on Tuesday. It would include 
two new light-rail lines and include a plan to 
build the busway to replace the SRT. 
Perruzza said transit riders in the suburb 
can't afford to wait seven years until the 
Scarborough subway extension is built for 
better transit options.
"Every time it comes to Scarborough, there's 
never enough money," he said. "There's 
always more conversation, more study, 
more delay."
Mayoral candidate Chloe Brown, who 
finished third in the 2022 vote, said if 
elected she would reorganize the city's 
transit planning to help better integrate 
Scarborough's system. She would also 
create priority bus lanes to help better 
connect the suburb with the existing GO 
Transit rail line.
"We need to make better transit networks 
within Scarborough … so that it can be a 
healthy, not separate municipality, but that 
it has the equal resources of downtown 
Toronto," she said.
Brown was critical of the approach of the 
current and past councillors running for the 
role and their solutions to Scarborough's 
transit needs over the past 10 years.

"It's been a decade of just watching them 
repaint issues, repurpose them," she said.
Housing, homelessness also on council 
agenda
Besides the Scarborough RT report, the 
council agenda is packed.
Councillors are set to debate a number 
of measures aimed at addressing 
homelessness in the city, including a 
proposed change to the threshold that 
triggers openings for its warming centres.
The city will receive an update on its 
affordable housing plan and a request that 
councillors give the go-ahead to a zoning 
change which would permit multiplexes 
across the city. That would push aside rules 
that effectively banned such units from some 
parts of Toronto.
Council will also consider a number of 
reports related to their climate change 
initiatives. The city has set ambitious targets 
to reduce its greenhouse gas emissions by 
45 per cent of its 1990 levels by 2025, 65 
per cent by 2030 and to be net zero by 2040.
The meeting is scheduled for Wednesday 
and Thursday, but could continue into Friday 
if needed.
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δύσκολα χρόνια που περάσαμε. Πιτσιρικάδες πηγαίναμε 
σε άδεια οικόπεδα και κάναμε αυτό που έκαναν όλοι τότε, 
παίζαμε ποδόσφαιρο, μακριά γαϊδούρα, παλεύαμε και ότι 
άλλη ζαβολιά ήθελες. Όταν γυρνούσαμε στο σπίτι ειδικά 
με αίματα και πρησμένα κεφάλια, τρώγαμε και ένα βρομό-
ξυλο από την μητέρα. 
Τελείωσα το δημοτικό σχολείο αλλά στο γυμνάσιο δεν τα 
πήγα καλά.  Βλέπεις ήταν άλλα τα χρόνια εκείνα. Η φτώ-
χια και η μάνα που δούλευε υπηρεσία στα σπίτια πλου-
σίων γύριζε στο σπίτι κουρασμένη να μας φτιάξει κάτι να 
φάμε και την έπαιρνε ο ύπνος στα πόδια της όρθια. 
Ο αδελφός μου ο Σωτήρης δύο χρόνια μεγαλύτερος μου, 
είχε βγάλει το δημοτικό σχολείο και βοηθούσε τον μπα-
κάλη της γειτονιάς.   Δεν ξέρω πόσα λεφτά έπαιρνε από 
αυτή τη δουλειά αλλά ερχόταν στο σπίτι με τρόφιμα και 
καραμέλες και σοκολάτες. 
Με το ζόρι πέρασα την πρώτη γυμνασίου και δεν τα πήγα 

καλά στην δεύτερη και έμεινα στην ίδια τάξη.  Όταν η μητέρα μου πήγε και βρήκε τον δά-
σκαλο μου στο γυμνάσιο αυτός της είπε κυρά μου στείλε τον καλυτέρα να μάθει μία τέχνη 
γιατί δεν τα παίρνει τα γράμματα. Να μη τα πολυλογώ σταμάτησα το γυμνάσιο και έψαχνα 
για δουλειά. 
Γράφτηκα σε μία τεχνική σχολή και σχεδόν το καλοκαίρι βρήκα δουλειά για πρώτη φορά σε 
ένα μηχανουργείο στη Λεωφόρο Αθηνών. Πέρασαν τέσσερα χρόνια στο σχολείο και στην 
ίδια δουλειά στου Χελιώτη το μηχανουργείο.  Είχα τώρα γίνει ένας καλός μαστοράκος. 
Έβγαζα ένα μεροκάματο και εγώ και ο αδελφός μου βοηθούσαμε το σπίτι. Είπαμε στην 
μάνα να σταματήσει τη δουλεία και εμείς αναλάβαμε το σπίτι και όλα τα έξοδα. 
Κάτι όμως δεν μου πήγαινε καλά, ήμουν ανήσυχος ήθελα κάτι άλλο και το έψαχνα. Το 
περιβάλλον στένευε ασφυκτικά και με έπνιγε. Αποφάσισα να φύγω να πάω στα καράβια. 
Η μητέρα μόλις το άκουσε έβαλε τα κλάματα με παρακαλούσε να μείνω στην Ελλάδα. Να 
μείνεις εδώ να βρεις ένα καλό κορίτσι και να παντρευτείς για να χαρώ και εγώ τα εγγόνια 
μου. Η θάλασσα έχει αφήσει ορφανά πολλά σπίτια μου έλεγε. Όσο όμως και να αγαπούσα 
την μητέρα μου η ζωή μου φαίνονταν ασφυκτική. Ακούγαμε τότε για Αμερική και βλέπαμε 
και τις ταινίες τις Αμερικάνικες και όλο το μυαλό έπαιρνε αέρα, ήθελα οπωσδήποτε να 
φύγω. Το νεανικό μυαλό μου έφερνε εικόνες από διάφορες πολιτείες, σκεφτόμουν ότι θα 
κερδίσω πολλά λεφτά και ότι θα γυρίσω πίσω στην Ελλάδα και δεν θα έχω ανάγκη, τότε 
θα ζω πλούσια. 

Όσο καιρό ο Πέτρος έλεγε αυτά είχε πάρει άλλη όψη το πρόσωπο του και σαν βρέ-
θηκε στην πραγματικότητα μου λέει: 
Τότε έτσι σκεφτόμασταν ότι θα μπορούσαμε να κατακτήσουμε τα πάντα. Ίσως είναι η νεα-
νική ορμή και η αποφασιστικότητα να δημιουργήσουμε του λέω. Αλλά συνέχισε αυτό που 
μου έλεγες έφυγες για τα καράβια; Τον ρωτώ. 
Πήγα και έβγαλα ναυτικό φυλλάδιο και άρχισα να ψάχνω για δουλειά σε διάφορε ναυτιλι-
ακές εταιρείες στον Πειραιά. Στα γραφεία του Λιβανού μου είπαν ότι ετοιμάζουν πλήρωμα 
για ένα από τα γκαζάδικα και μου πήραν το όνομα να με ειδοποιήσουν. Πήγα στο σπίτι και 
το μίλησα με την μητέρα μου. Πάλι κλάματα, πάλι παρακάλια να μη φύγω. Της υποσχέθηκα 
θα είναι μόνο για δύο χρόνια και μετά θα γυρίσω πίσω. Δεν ξέρω αν καθησύχασα την μάνα 
μου, αλλά σκέφτηκα ότι την μάνα δεν μπορείς να την ξεγελάσεις. 

Τι έγινε λοιπόν, τήρησες την υπόσχεσή σου; 
Τι να σου πω ρε φίλε μου λέει, η ζωή δεν σου τα φέρνει πάντοτε όπως εσύ τα θέλεις. 
Με ειδοποίησαν από τα γραφεία της εταιρείας και μου έδωσαν το εισιτήριο για να πάω 
αεροπορικός στο Κάïρο της Αιγύπτου και από εκεί θα με οδηγούσε ο ατζέντης της εταιρείας 
να πάρω το καράβι από το Πορτ Σάϊντ. Φτάνοντας στο Κάϊρο με βρήκε ο πράκτορας της 
εταιρείας και οι δύο μαζί ξεκινήσαμε για το κανάλι του Σουέζ που ήταν και η πόλη του  Πορτ 
Σάϊντ. Περνούσαμε από κάτι αμμόλοφους και έβλεπα τις καμήλες με τους καμηλιέρηδες 
και ήταν κάτι διαφορετικό.  Βρισκόμουν σε άλλο κόσμο και τον θαύμαζα με μία παράξενη 
αίσθηση που μου έλεγε ότι καλά έκανα και έφυγα για να πάρω καινούργιες εμπειρίες και να 
δω και  άλλα μέρη. . 
Φτάνοντας στο κανάλι του Σουέζ είδα το τεράστιο 75 χιλιάδες τόνους πετρελαιοφόρο 
ATHINA. Είχε το όνομα της κόρης του Λιβανού. Περάσαμε από κάτι διαδικασίες και ανεβή-
καμε την σκάλα για να πάμε στο κατάστρωμα του γιγάντιου πετρελαιοφόρου. Πρώτη φορά 
πατούσα το πόδι μου σε ένα τόσο μεγάλο καράβι. Το κατάστρωμα του ήταν σαν πολλά 
γήπεδα ποδοσφαίρου που επάνω του περνούσαν πολλές σωλήνες. 

Φοβήθηκες; Τον ρωτώ…. 
Όχι μου λέει δεν φοβήθηκα αλλά είχα ένα παράξενο συναίσθημα από ότι θυμάμαι τώρα, μη 
ξεχνάς έχουν περάσει και τόσα χρόνια….
Με τον πράκτορα της εταιρείας μπροστά και εγώ ακολουθώντας ανεβήκαμε στο γραφείο 
του γραμματικού, έτσι έλεγαν τον υποπλοίαρχο.  Του έδωσα τα χαρτιά και το φυλλάδιο μου 
και εκείνος με πήγε στον δεύτερο μηχανικό. Η δουλειά μου ήταν λαδάς και θα έκανα την 
βάρδια με τον τρίτο μηχανικό. 
Εδώ θα διακόψουμε την αφήγηση του Πέτρου λόγω έλλειψης χώρου και θα την συνεχίσου-
με την επόμενη εβδομάδα. 
Όσοι επιθυμούν να διαβαστεί η ιστορία τους θέλω να τους ενθαρρύνω να έρθουν σε 
επαφή και να μιλήσουν μαζί μου. Το email μου είναι στην αρχή της ιστορίας. Μήνυμα 
στο 416 518-0616 Plato Routis.  

γράφει ο Πλάτων Ρούτης 
proutis0107@rogers.com
Η γνωριμία μου με τον Πέτρο έγινε αρχικά μέσω τηλεφώ-
νου. Βρήκα το μήνυμα του που μου έλεγε: Έλα, είμαι ο 
Πέτρος και θέλω να σου μιλήσω και μου αφήνει το αριθμό 
του τηλεφώνου του. Δέχτηκα με χαρά αυτό το τηλεφώ-
νημα και συναντηθήκαμε σε ένα καφενείο. Μου εξήγησε 
τον σκοπό του τηλεφωνήματος του και ότι είχε διαβάσει 
τις ιστορίες άλλων ανθρώπων και ήθελε να μου πει και 
την δικιά του. Έχω περάσει τα ογδόντα μου λέει και θα 
ήθελα να αφήσω στα εγγόνια μου εδώ και στην Ελλάδα 
την ιστορία από την ζωή μου. Θα σου πω εσένα ότι θυ-
μάμαι και εσύ τα βάζεις στο χαρτί. Πέτρο του λέω θέλω 
να έχουμε μία όμορφη και χαλαρή κουβέντα, εσύ θα μου 
πεις αυτά που θα ήθελες να βάλεις στο χαρτί και θα τα 
γράψω εγώ. 
Τον άκουσα με προσοχή και τον ρώτησα πως ξεκίνησε 
από τον τόπο που μεγάλωσε και έφτασε μέχρι εδώ στον Καναδά.  Όπως συνήθως κάνουμε, 
σε αυτή την κουβέντα, συνεχίζουμε να ανακαλύπτουμε ένα μέρος της ζωής του και ανιχνεύ-
ουμε την ψυχή του και τις εμπειρίες του με τα δικά του λόγια που έχει σαν στόχο να μας 
περπατήσει μέσα από τα μονοπάτια της δικής του ζωής.  Όλοι μας έχουμε να μάθουμε από 
αυτά που έχει να μας πει αυτός ο σύγχρονος Οδυσσέας που στην απόφαση του να αφήσει 
την πατρίδα και να καταλήξει εδώ αλλά και ο αγώνας του σε αυτή τη χώρα έχει αφήσει τα 
αποτυπώματα του. Τα λόγια του είναι ατόφια δικά του και να μην κριθεί για το λογοτεχνικό 
του στυλ, άλλωστε αυτό που μας ενδιαφέρει είναι η ιστορία που γράφει επάνω στη γη, 
αυτός ο απλός Έλληνας του Τορόντο.   

Πέτρο, για πες μου πως ξεκίνησες ή μάλλον που γεννήθηκες; 
Γεννήθηκα και μεγάλωσα στον Πολύγυρο της Μακεδονίας μέχρι πέντε ετών. Μετά τον θά-
νατο του πατέρα μου ήρθαμε στην Αθήνα και μείναμε στο Νέο Ψυχικό σε μία θεία μου. Εκεί 
στο ίδιο σπίτι μεγαλώσαμε με τον αδελφό μου, την μητέρα μου και την αδελφή της.  
Τα παιδικά σου χρόνια πως τα πέρασες; 
Θέλω να σου πω κάτι, να μην ακούς Ψυχικό με τις βίλες και τους λεφτάδες και τα Βασιλικά 
ανάκτορα,  αυτό είναι το Παλιό Ψυχικό. Εμείς στο Νέο Ψυχικό σκέτο, ζούσαμε φτωχικά στα 

«Μάνα θα πάω στα καράβια» Ένα ταξίδι με τον Έλληνα μετανάστη (μέρος A') 
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Οικονομικά
Εργασία
Οικογένεια
Αγάπη - Γάμος
Υγεία
Παιδιά
Κατάθλιψη
Εχροί

100% αφαίρεση κακών 
πνευμάτων και μαύ-
ρης μαγείας σε όλες τις 
θρησκείες και κοινότη-
τες μέσω ειδικού τύπου 
Pooja, Rudra Homa, 
Mantra, Kaali Pooja και 
Προσευχών.

Πελατεία από:
ΗΠΑ, Γαλλία, Γερμανία, 
Σινγκαπούρη, Μαλαισία, 
Μαυρίκιος, Ν. Ζηλαν-
δία, Αυστραλία, Σου-
ρινάμ, Ελβετία, Κένυα, 
Χονγκ Κονγκ, Φίτζι και 
Τρινιντάντ.

MOST POWERFUL 
INDIAN PSYCHIC

Ο ΠΙΟ ΔΥΝΑΤΟΣ ΠΝΕΥΜΑΤΟΛΟΓΟΣ ΤΗΣ ΙΝΔΙΑΣ

Διεθνής Φημισμένος Αστρολόγος
MASTER RAVI VARMA

Ένας πεπειραμένος VARMA σας παρέχει τις μεταφυσικές του 
γνώσεις. Είσαστε απογοητευμένοι με αστρολόγους που δεν δί-
νουν λύσεις;
Τότε ελάτε σε επαφή με τον Φημισμένο VARMA για μόνιμες λύ-
σεις σε όλα τα προβλήματα σας.

Ο VARMA μπορεί να δει παρελθόν, παρόν και μέλλον! Για τον έρωτα, το γάμο, τα οι-
κονομικά, με προβλέψεις από το χέρι, δίνοντας το όνομα και την ημερομηνία γέννησης 
σας. “Θα βοηθήσω σε όλα τα προβλήματα που υποφέρεις σιωπηλά, δεν είσαι μόνος. Το 
Πνεύμα θα σε οδηγήσει σε εμένα και θα σε πείσει ότι θα αφαιρέσω και θα καταστρέψω 
κάθε κακό, κακή μαγεία ή ζήλια για πάντα. Με την πνευματική δύναμη θα δώσω το θείο 
δώρο της προστασίας σε εσένα και την οικογένεια σου, από κάθε κακό.

Από γενιά σε γενιά για 40 συνεχόμενα χρόνια εξειδικευμένος 
σε κάθε είδους αστρολογία

ΕΜΠΙΣΤΕΥΘΕΙΤΕ ΜΑΣ ΧΩΡΙΣ ΦΟΒΟ
270B Coxwell Ave. Toronto, M4L 3B6 (Coxwell and Gerrard Street)

ΤΗΛ.: 647-518-9136
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Spingos Law
100 Consilium Place, Suite 200 
Toronto, ON - M1H 3E3
p: 416-915-5637 - f: 416-915-5654
info@spingoslaw.ca
www.spingoslaw.ca

Abroad Law Anyfanti & Partners
39, Mavrommataion St. Athens - 104 34
Mob.: (+30) - 6972051063
tel-fax (+30) - 2130226779
anyfanti@abroadlaw.com
www.abroadlaw.com

Stay connected with Greece
Our goal is to protect our client’s 
interest.

Our mission is to serve the legal 
needs of our community.We are 
here to assist you in any legal issues 
arising in Canada and Greece. 
Our team consists of experienced 
lawyers and professionals with 
both the expertise and the skillset 
to achieve successful results for 
our clients.

Stay connected with Greece
Our goal is to protect our client’s interest.

Our mission is to serve the legal needs of our community.We are
here to assist you in any legal issues arising in Canada and Greece. 

 Our team consists of experienced lawyers and professionals with
both the expertise and the skillset to achieve successful results for

our clients.
 

Save Time and Money. Let us handle all legal procedures in Ontario
and in Greece.

 

Stay connected with Greece
Our goal is to protect our client’s interest.

Our mission is to serve the legal needs of our community.We are
here to assist you in any legal issues arising in Canada and Greece. 

 Our team consists of experienced lawyers and professionals with
both the expertise and the skillset to achieve successful results for

our clients.
 

Save Time and Money. Let us handle all legal procedures in Ontario
and in Greece.

 
Stay connected with Greece

Our goal is to protect our client’s interest.
Our mission is to serve the legal needs of our community.We are

here to assist you in any legal issues arising in Canada and Greece. 
 Our team consists of experienced lawyers and professionals with
both the expertise and the skillset to achieve successful results for

our clients.
 

Save Time and Money. Let us handle all legal procedures in Ontario
and in Greece.

 

Save Time and Money. 
Let us handle all legal procedures

 in Ontario and in Greece.

SERVING TORONTO – NORTH YORK – SCARBOROUGH AND ETOBICOKE

WWW.SELECTBAKERY.CA
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και Ελληνικά 
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WE ‘RE OPEN: 
  MONDAY TO 
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Το Φάντασμα της Πελαγίας παρουσίασε το θεατρικό εργαστήρι 
«Έκφραση». Συγχαρητήρια σε όλους τους συμμετέχοντες.

The first Armenian settler, Garabed Nergarian, arrived at Port Hope 
in 1887. Since then, the Ontario Armenian community has been an 

integral part of our Province and have made significant contributions 
to Ontario’s culture, art, academia, research, medicine, economy, 

politics, military, journalism, music, politics, and many other fields.
Φωτογραφίες από το Stand Up Comedy με τον Λούη Πατσαλίδη 

στο Κοινοτικό Κέντρο της Κυπριακής Κοινότητας Τορόντο. 

We celebrated Europe Day last 
Tuesday with a Flag Raising 

ceremony at Queen's Park, as well 
as a visit to the Niagara region. 

Many thanks to the Ukrainian Consul 
General who joined us, as well as the 
Ontario and Niagara region officials!



12 Μαΐου, 2023 | Ελληνικός Tύπος 15

Ο κ. Κώστας Μάνιος με 
μέλη – υποστηρικτές του 
Giorgio Mammoliti, Runki 
Basu, Basudev Mukheri 
και Nilay Saha από την 
κοινότητα των Bengali

Η Marlene Gallyot 
παρουσιάστρια 
της εκδήλωσης

O κ. Giorgio Mammoliti με την 
Veronica και ο διευθυντής 

της προεκλογικής 
εκστρατείας του κ. Γιώργος 

Χατζής με τον γιο του Αντώνη

O κ. Mammoliti απαντά σε 
ερωτήσεις υποστηρικτών 
για θέματα των πολιτών 

του Τορόντο

O κ. Mammoliti χαιρετά 
τον υποστηρικτή 
του Barnik Datta

O κ. Mammoliti σε 
αναμνηστική φωτογραφία 

με υποστηρικτές του 

O κ. Mammoliti με την 
Veronica, την Nancy Gill 

και τον Steve Ellis, πρώην 
δημοτικό σύμβουλο Τορόντο

Ο υποψήφιος Δήμαρχος, 
κ. Mammoliti με 

υποστηρικτές της 
προεκλογικής του 

εκστρατείας

O Giorgio Mammoliti μιλάει 
στα Ethnic Media

instagram.com/giorgiointo facebook.com/Giorgiointotwitter.com/giorgiointo
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Το ΚΚΕ λέει καθαρά στους μισθωτούς και στους αυτοαπασχολούμενους πως ήρθε η ώρα 
να κάνουν ταμείο. Να σκεφτούν πώς φτάσαμε ως εδώ, ποιοι ευθύνονται, ποιοι ωφελήθη-
καν και τι έρχεται την επόμενη μέρα. Να σκεφτούν ποιος είπε την αλήθεια και ποιοι προ-
σπαθούν συνεχώς να τους εξαπατήσουν. Το κόστος στέγασης είναι αφόρητο για μεγάλο 
μέρος των λαϊκών οικογενειών. Αν συνυπολογίσουμε τα κοινόχρηστα και τους υπόλοιπους 
λογαριασμούς, απαιτείται το μεγαλύτερο μέρος ενός μέσου μισθού για να βγει ο μήνας. Δεν 
πρόκειται για ισχυρισμούς και αναλύσεις του ΚΚΕ αλλά αυτά τα αποδέχεται στη νέα της 
έκθεση η Eurostat για τη στέγαση στην Ευρώπη. Τι λέει η έκθεση: Ότι το πάνω απ’ το 32% 
του αστικού πληθυσμού, δηλαδή των κατοίκων των πόλεων στην Ελλάδα, επιβαρύνεται 
υπερβολικά απ’ το στεγαστικό κόστος. Ότι αναγκάζεται δηλαδή να διαθέσει πάνω απ’ το 
40% του εισοδήματός του για να καλύψει τα έξοδα στέγασης. Και όλα αυτά ενώ ο οργανι-
σμός Οικονομικής Συνεργασίας και Ανάπτυξης (ΟΟΣΑ) αναφέρει ότι : Η Ελλάδα έχει έναν 
από τους υψηλότερους συντελεστές ΦΠΑ στον ΟΟΣΑ (24%) με μία από τις πιο περιορισμέ-
νες φορολογικές βάσεις. (Στο Οντάριο του Καναδά ο φορολογικός συντελεστής είναι 15%).
Μερικές ημέρες πριν την ημέρα των εκλογών ο Μητσοτάκης υπόσχεται αυξήσεις στους 
εργαζόμενους, περισσότερα επιδόματα και ελεημοσύνες στο λαό.  Όλα αυτά που υπόσχο-
νται στον λαό στο «παρά πέντε» της κάλπης είναι γενικολογίες, εξαγγελίες σε ορίζοντα 
τετραετίας και αν, και βέβαια πάντα «κοστολογημένα», με κριτήριο τη «δημοσιονομική στα-
θερότητα» και τις «αντοχές της οικονομίας». Όλα αυτά είναι υποθετικά ότι αν  η οικονομία 
μπορεί να τα αντέξει. Αλλά δεν είναι τυχαίο, ότι οι δεσμεύσεις που έχουν απέναντι στο κε-
φάλαιο περιγράφονται λεπτομερώς μέχρι και την τελευταία συλλαβή στα προαπαιτούμενα 
του Ταμείου Ανάκαμψης. Δηλαδή με λίγα λόγια πληρώνουμε τα δανεικά που είναι μέρος της 
συμφωνίας των μνημονίων διαρκείας, ενισχύουμε τις μεγαλοεπιχειρήσεις και στη συνέχεια 
αν πάνε όλα καλά και αν μείνει και κάτι, βλέπουμε.   
Μια ματιά στα προαπαιτούμενα των δόσεων μέχρι τώρα δείχνει ότι οι αντιλαϊκές μεταρρυθ-
μίσεις που έχει ανάγκη το κεφάλαιο προωθούνται ή επιταχύνονται με «μοχλό» το Ταμείο 
Ανάκαμψης και δεσμεύουν την οποιαδήποτε επόμενη κυβέρνηση. Μέσα από αυτό το πρί-
σμα πρέπει να δει κανείς και τις προεκλογικές εξαγγελίες τους, που στηρίζονται στο Ταμείο 
Ανάκαμψης και στα άλλα μνημόνια διαρκείας της ΕΕ.
Ο Κυρ. Μητσοτάκης αλλά και τα άλλα κόμματα των μνημονίων προσπαθούν και προε-
κλογικά να κρύψουν, κάτω από συνθήματα όπως «ανάπτυξη για όλους» και «δίκαιη ανά-
πτυξη», ότι το Ταμείο Ανάκαμψης είναι ένα καραμπινάτο υπερμνημόνιο, όπου τα εργατικά 
- λαϊκά δικαιώματα και οι ανάγκες όχι μόνο δεν χωράνε, αλλά είναι και προαπαιτούμενο η 
διαρκής συντριβή τους στις μυλόπετρες της Ε.Ε., για να πιάνονται τα ορόσημα της κερδο-
φορίας του κεφαλαίου.
Γι' αυτό, το πραγματικό δίλημμα των εκλογών δεν είναι ποια κυβέρνηση θα συνεχίσει να 
τσακίζει τον λαό από την επόμενη μέρα, με το κοινό αντιλαϊκό πρόγραμμά τους που είναι 
από τα πριν γνωστό, αλλά πόσο πιο δυνατός θα είναι ο λαός, με ένα πιο ισχυρό ΚΚΕ στο 
πλευρό του να αντιπαλέψει τη βάρβαρη πολιτική που περιγράφεται με λεπτομέρειες στο 
υπερμνημόνιο του Ταμείου Ανάκαμψης, να κρατήσει ανοιχτό τον δρόμο προοπτικής, στην 
πάλη για τις σύγχρονες ανάγκες του.
Ζητούν από το ΚΚΕ να πάρει μέρος και να στηρίξει ένα συνδυασμό προοδευτικό για να μην 
πέσει η χώρα στις πέτρες. Όσοι πίστευαν ότι το ΚΚΕ θα μπορούσε να συνδράμει, έστω και 
με ψήφο ανοχής, σε μια κυβέρνηση «προοδευτική», όπως την αποκαλούν ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑ-
ΣΟΚ και ΜέΡΑ25, διαψεύστηκαν από όσα είπε ο Δημήτρης Κουτσούμπας στην εφημερίδα 
«Τα Νέα».
Είναι βέβαιο ότι είναι εύκολο δήλωσε να βρεθεί μία λύση για τον σχηματισμό κυβέρνησης 
από τα κόμματα του μνημονίου. Οι διαφορές που πιθανόν να τους χωρίζουν δεν είναι και 
τόσο μεγάλες. Όλα αυτά τα κόμματα υπέγραψαν 
τα μνημόνια, συμφωνούν στις γενικές αρχές με 
την Ε.Ε. και ΝΑΤΟ επομένως οι διαχωριστικές 
γραμμές μεταξύ τους έχουν ξεθωριάσει. Υπάρ-
χει και πιθανότητα να μην χρειαστεί ούτε και 
δεύτερες εκλογές και από την πρώτη να γίνουν 
τέτοιες συνεργασίες μεταξύ τους που θα είναι 
ανώφελο να τραβήξουν την χώρα σε επόμενες 
εκλογές. Αυτό εξηγεί και το σύνθημα του ΚΚΕ 
«Μόνοι τους και Όλοι μας» 

Ερωτηθείς σχετικά, είπε ότι «πρέπει να πάμε 
όσο πιο πίσω χρειάζεται για να βρούμε τους 
υπεύθυνους, για το έγκλημα των Τεμπών του-
λάχιστον, για να μη μιλήσω για πιο παλιά, που 
ξεκίνησε η "απελευθέρωση" και των σιδηροδρό-
μων με οδηγίες της ΕΕ, τουλάχιστον τα τελευ-
ταία 15 χρόνια».
Όπως εξήγησε, «ξεκίνησε το 2009 με κυβέρνη-
ση ΠΑΣΟΚ με το ζήτημα της "απελευθέρωσης", 
στη συνέχεια, το 2013, η κυβέρνηση ΝΔ-ΠΑΣΟΚ 
προχώρησε πάρα πέρα την ιδιωτικοποίηση και έγιναν οι καθοριστικές, εγκληματικές κατά 
την άποψή μας πράξεις, στη συνέχεια το 2016 έγινε η κατάτμηση του ΟΣΕ και ο διαχωρι-
σμός το 2017 του μεταφορικού μέσου που δόθηκε στην ιταλική εταιρεία για 45 εκατ. ευρώ, 
χωρίς να υπάρχουν προδιαγραφές ασφαλείας και συγκεκριμένων επενδύσεων και βεβαίως 
μια σειρά αλλαγές το 2017 και το 2018 από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ που άλλαξαν εργα-
σιακές σχέσεις, μετακινήθηκαν υπάλληλοι των σιδηροδρόμων, τουλάχιστον 1.700 θέσεις 
έμειναν κενές
Κι έρχεται η κυβέρνηση της ΝΔ που προχωρά την ιδιωτικοποίηση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ και επί-
σης ψηφίζεται, και γίνεται το τελειωτικό χτύπημα, η νέα Οδηγία της ΕΕ για την ολοκλήρωση 
της "απελευθέρωσης" των σιδηροδρόμων, την οποία ψήφισαν ΝΔ, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ Δεν 
φταίει ούτε η κακιά η ώρα ούτε η κακιά η χώρα.

γράφει ο Πλάτων Ρούτης  
proutis0107@rogers.com

 Είναι θέμα ημερών οι εκλογές στις 21 του Μάη. Συνολικά πενήντα κόμματα και συνδυα-
σμοί κατέθεσαν αιτήσεις στο πρωτοδικείο για να συμμετέχουν στις εκλογές αλλά 36 από 
αυτά εγκρίθηκαν και σε 14 απορρίφθηκαν οι αιτήσεις τους.  Ένα από αυτά τα κόμματα που 
απέρριψε το πρωτοδικείο είναι και το κόμμα του πρώην Χρυσαυγίτη και καταδικασμένου 
για εγκληματικές ενέργειες του φέροντα την μισητή σβάστικα  στο μπράτσο του φασίστα 
Κασιδιάρη.  Κατά τα άλλα, από τα ακροδεξιά κόμματα μέχρι όλο το πολιτικό φάσμα συμμε-
τέχει σε αυτές τις εκλογές. 
Τα αστικά κόμματα που προπορεύονται σε αυτές τις εκλογές η ΝΔ, ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ 
φτάνοντας στο τελευταίο σκέλος των εκλογών έχουν επιδοθεί σε μία κούρσα δρόμου για το 
ποιος θα υποσχεθεί τα περισσότερα.  Ταυτόχρονα όλοι τους συνεχίζουν να λένε ότι «Στις 
εκλογές θα κριθεί αν η χώρα θα συνεχίσει να πορεύεται προς το μέλλον με αυτοπεποίθηση 
και σταθερότητα ή αν θα ξαναγυρίσει πίσω». Αλλά δεν πάει άλλο πίσω, δεν μπορεί να πάει 
άλλο πίσω γιατί πίσω είναι ο γκρεμός. Αυτά τα τρία κόμματα από μόνα τους ή με συνασπι-
σμούς και άλλων κομμάτων κυβέρνησαν την Ελλάδα τα τελευταία 17 χρόνια.
Πως να το πιάσεις το θέμα; Στους μισθούς που έχουν ήδη πάει πίσω από το 2011 και 
συνέχεια μειώνονται;   Στις αυξήσεις στα είδη λαϊκής ανάγκης, στα ενοίκια των κατοικιών 
ή στην ανεργία ειδικά των νέων ανθρώπων.  Δώδεκα χρόνια έχουν περάσει και οι μισθοί 
μειώνονται ενώ οι τιμές συνέχεια αυξάνονται. Αυτά τα κόμματα που καμώνονται ότι έχουν 
την σωστή συνταγή για την τόνωση της οικονομίας αν τους ψηφίσει ο λαός, τι τους εμπό-
διζε τόσα χρόνια που πέρασαν να βελτιώσουν την κατάσταση αντί να είναι ο λαός το θύμα 
αγκομαχώντας κάτω από το βάρος της αντιλαϊκής οικονομίας;   

Μικτό μηνιαίος  μισθός σε Ευρώ.
Η κυβέρνηση της ΝΔ λέει πρέπει οι αυξήσεις να μην υπερβαίνουν τον πληθωρισμό για να 
μην πληγεί η ανταγωνιστικότητα των επιχειρήσεων.  Σε αυτά τα άθλια επίπεδα «πάγωσαν» 
για τόσα χρόνια τον κατώτατο μισθό με τις κυβερνήσεις που άλλαξαν (ΠΑΣΟΚ, ΝΔ, ΣΥΡΙΖΑ 
και διάφορες τσόντες) να διατηρούν αυτό το αίσχος, για την «τόνωση της ανταγωνιστικότη-
τας». Ο λαός πλήρωσε για να παραμείνει η ανταγωνιστικότητα των επιχειρήσεων. Την ίδια 
στιγμή η εκτόξευση των τιμών σε βασικά προϊόντα, ιδιαίτερα τους τελευταίους 18 μήνες, 
διαμορφώνει συνθήκες ασφυξίας σε χιλιάδες λαϊκά νοικοκυριά.  Αυτό φαίνεται από τις τιμές 
στα τρόφιμα κυρίως αλλά και σε πολλά άλλα προϊόντα. 
Η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ από την δική της πλευρά  εφάρμοσε το 2019 για πρώτη φορά 
τον μνημονιακό νόμο για τον καθορισμό του κατώτατου μισθού από το κράτος, χωρίς συλ-
λογικές διαπραγματεύσεις και με κριτήρια την ανταγωνιστικότητα και την παραγωγικότητα, 
νόμο ο οποίος στη συνέχεια εφαρμόστηκε και από τη ΝΔ, το 2019 και το 2022. Εδώ η κο-
ροϊδία της «πρώτης φοράς αριστερά» έδωσε τα ρέστα της. Μόνο με υπουργική απόφαση 
θα καθορίζονται οι μισθοί και όχι σαν αποτέλεσμα συλλογικών συμβάσεων. Κατέλυσε τις 
συλλογικές συμβάσεις μεταξύ των συνδικάτων των εργαζομένων και την εργοδοσία και το 
άφησε στον εκάστοτέ υπουργό να καθορίζει το ύψος των αυξήσεων. Προετοίμασε και άνοι-
ξε τον δρόμο στη ΝΔ να συνεχίσει στο ίδιο ρυθμό της περαιτέρω μειώσεις των συντάξεων. 
Η υποκρισία του ΣΥΡΙΖΑ και η προσήλωση του στα κελεύσματα της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
είναι το άλλοθι που χρησιμοποιεί. 
Ωστόσο ο Μητσοτάκης βάζει στους ψηφοφόρους και το δίλλημα των εκλογών εκβιάζοντας: 
«Εάν θα διαφυλάξουμε όσα πετύχαμε τα τελευταία τέσσερα χρόνια ή θα επιστρέψουμε 
σε ένα περιβάλλον υψηλών φόρων, ανασφάλειας και ξέφραγων συνόρων, χωρίς αίσθηση 
ασφάλειας για τους πολίτες. Μιας Ελλάδας αδύναμης που θέλουμε να αφήσουμε πίσω 
μας» είναι το δίλημμα που θέτει στους ψηφοφόρους το κυβερνών κόμμα. Την «αδύναμη 
Ελλάδα» την δημιούργησαν οι ίδιοι Ν.Δ., ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ που θα αφήσει πίσω ο Μη-
τσοτάκης; Στην φορολογία το 95% την πληρώνουν τα μεσαία και τα χαμηλά στρώματα της 
κοινωνίας ενώ το υπόλοιπο 5% οι μεγαλοεπιχειρηματίες. Η φοροληστεία θα συνεχίσει ενώ 
οι μεγάλο-εφοπλιστές θα αρκεστούν να πληρώνουν ότι θέλουν εντελώς εθελοντικά. Κανέ-
νας από τα τρία αυτά κόμματα δεν έχει σκεφτεί να αλλάξει αυτό τον νόμο για να πληρώνουν 
οι εφοπλιστές και άλλοι μεγαλοεπιχειρηματίες τον ανάλογο φόρο. 
Η προεκλογική αντιπαράθεση μεταξύ των τριών κομμάτων  του συστήματος ΝΔ, ΣΥΡΙΖΑ 
και ΠΑΣΟΚ, είναι ψεύτικη αλλά και κάλπικη. Ένα από αυτά τα θέματα είναι σίγουρα και το 
θέμα της κατοικίας. Όλοι αυτοί παριστάνουν τους προστάτες της πρώτης κατοικίας από 
τους πλειστηριασμούς. Ξεσπιτώνουν οικογένειες και ανήμπορους ανθρώπους από τα σπί-
τια τους για δάνεια στις τράπεζες. Το ΚΚΕ προειδοποίησε έγκαιρα το λαό, μπήκε μπροστά 
στον αγώνα και φώτισε την αλήθεια με γεγονότα και αριθμούς. Τα μέλη του οι κομμουνιστές 
μέσα απ’ τα σωματεία τους είναι μπροστά σε κάθε μάχη για να μην κοπεί το ρεύμα σε λαϊκά 
σπίτια, να μην ξεσπιτωθούν με τους πλειστηριασμούς λαϊκές οικογένειες. 

«Μόνοι τους και Όλοι μας»

Α Π Ο Ψ Ε Ι Σ
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Θα ανακοινωθεί σύντομα είπε - Παρέστη σε 
δείπνο που παρέθεσε η Εθνική Κυπριακή 
Ομοσπονδία Ηνωμένου Βασιλείου
Την απόφαση του για διορισμό Επιτρόπου 
αποκλειστικά για θέματα Αποδήμων ανα-
κοίνωσε απόψε ο Πρόεδρος της Δημοκρα-
τίας κ. Νίκος Χριστοδουλίδης, ο οποίος πα-
ρέστη σε δείπνο που παρέθεσε προς τιμή 
του η Εθνική Κυπριακή Ομοσπονδία Ηνω-
μένου Βασιλείου, στο οίκημα της Ελληνικής 
Κυπριακής Αδελφότητας, στο Λονδίνο. 
Πριν από το δείπνο της Ομοσπονδίας, ο 
Πρόεδρος της Δημοκρατίας είχε συνάντηση 
με ομογενείς συγγενείς αγνοουμένων τους 
οποίους ενημέρωσε για τις συνεχιζόμενες 
προσπάθειες, με στόχο τη διακρίβωση της 
τύχης των αγαπημένων τους προσώπων.
Είχε, επίσης, κατ’ ιδίαν συνάντηση 
με την ηγεσία της Εθνικής Κυπριακής 
Ομοσπονδίας. 
Δήλωσε δε καταλήγοντας οτι: “Είπα και πριν 
ότι είχα την ευλογία να δουλέψω μαζί σας, 
είχα την ευλογία ως φοιτητής να γνωρίσω 
την παροικία και στις ΗΠΑ, είχα την ευλογία 

ως διπλωμάτης να γνωρίσω την παροικία 
μας στην Αθήνα, άρα γνωρίζω πάρα πολύ 
καλά τι σημαίνει ομογένεια, τι σημαίνει σω-
στή αξιοποίηση της ομογένειας, ειδικότερα 
στην παρούσα φάση όπου βρισκόμαστε σε 
μια μεταβατική περίοδο με τη νέα γενιά της 
παροικίας μας να λαμβάνει τα ηνία. Και είναι 
για αυτό τον λόγο που πρόθεση της Κυβέρ-
νησης, η οποία θα ανακοινωθεί σύντομα, 
είναι ο διορισμός Επιτρόπου, ο οποίος θα 
έχει αποκλειστική αρμοδιότητα τα θέματα 
των Αποδήμων μας». 
Από την πλευρά του ο Πρόεδρος της Εθνι-
κής Κυπριακής Ομοσπονδίας κ. Χρήστος 
Καραολής, καλωσοόρισε τον Πρόεδρο της 
Δημοκρατίας και κατέληξε με τα εξής:
“Η Εθνική Κυπριακή Ομοσπονδία και η πα-
ροικία μας στηρίζουν τις ακούραστες προ-
σπάθειες που καταβάλλετε για την επανέ-
ναρξη των συνομιλιών για δίκαιη λύση του 
Κυπριακού, με τον συνομιλητή σας Ερσίν 
Τατάρ. Βέβαια, αυτό θα εξαρτηθεί και από 
τις εκλογές που θα γίνουν αυτό το μήνα 
στην Τουρκία και στην Ελλάδα. 

Στο επίκεντρο και η ενεργειακή 
συνεργασία
Το θέμα μετάβασης Ισραηλινών 
τουριστών στα κατεχόμενα και 
επενδυτικών δραστηριοτήτων επί 
ελληνοκυπριακών περιουσιών στις 
κατεχόμενες περιιοχές της Κύπρου, 
έθεσε ο Πρόεδρος της Δημοκρατί-
ας, Νίκος Χριστοδουλίδης, κατά τις 
συναντήσεις του, την Πέμπτη, με 
τον Πρόεδρο και τον Πρωθυπουργό 
του Ισραήλ, στα Ιεροσόλυμα. 
Σύμφωνα με διπλωματικές πηγές, 
όσον αφορά την αναχαίτιση των 
ενεργειών αυτών, υπήρξε θετική ανταπό-
κριση εκ μέρους του Πρωθυπουργού του 
Ισραήλ, Βενιαμίν Νετανιάχου.
Επίσης, συμφωνήθηκε όπως η Κύπρος συ-
νεχίσει τις προσπάθειες με συγκεκριμένες 
ενέργειες για ενίσχυση των σχέσεων ΕΕ-
Ισραήλ και ενεργοποιηθεί, ώστε να δοθεί 
συνέχεια, δηλαδή να γίνει το επόμενο συμ-
βούλιο σύνδεσης ΕΕ- Ισραήλ. 
Στο επίκεντρο και η ενεργειακή συνεργασία 
Σύμφωνα με τις ίδιες πηγές, η συνεργασία 
στον τομέα της ενέργειας βρέθηκε επίσης 
στο επίκεντρο των συζητήσεων. Συγκεκρι-
μένα συζητήθηκαν θέματα για συνεργασία 
στην περιοχή προς αξιοποίηση του φυσικού 
αερίου από κοινού με την Κύπρο, αλλά και 
το θέμα δημιουργίας κατάλληλων υποδο-
μών στην Κύπρο για το φυσικό αέριο. 
Παράλληλα, συζητήθηκε η εκκρεμότητα 
που υπάρχει μεταξύ Κύπρου και Ισραήλ 
όσον αφορά το κοίτασμα «Αφροδίτη» στην 
κυπριακή Αποκλειστική Οικονομική Ζώνη 
(ΑΟΖ) και το γειτονικό κοίτασμα «Ισάι», για 
το οποίο υπάρχουν διεκδικήσεις από το Ισ-
ραήλ. Συμφωνήθηκε ότι επείγει η ολοκλή-
ρωση του ζητήματος αυτούς. 
Οι δύο πλευρές δεσμεύτηκαν επίσης για 
επιτάχυνση και ολοκλήρωση των διαπραγ-
ματεύσεων όσον αφορά τη μεταξύ τους 

συμφωνία αποφυγής διπλής φορολογίας 
το ταχύτερο δυνατόν, ενώ συζητήθηκαν συ-
γκεκριμένες ενέργειες. 
Συζητήθηκαν επίσης θέματα ενίσχυσης 
εμπορικών και επενδυτικών συναλλαγών 
καθώς και θέματα τουρισμού. 
Περιφερειακές Συνεργασίες 
Παράλληλα, στις συναντήσεις επαναβεβαι-
ώθηκε η σημασία του τριμερούς σχήματος 
Κύπρου – Ισραήλ – Ελλάδας και συμφωνή-
θηκε να γίνει Τριμερής Σύνοδος το Φθινό-
πωρο στη Λευκωσία. 
Ταυτόχρονα συζητήθηκε διεξοδικά και συμ-
φωνήθηκε να προωθηθεί και ο σχηματισμός 
3 + 1 με τις ΗΠΑ και να επιδιωχθεί Σύνοδος 
σε υψηλό πολιτικό επίπεδο. Προς αυτή την 
κατεύθυνση συμφωνήθηκαν οι επόμενες 
ενέργειες των δύο χωρών. 
Τέλος συζητήθηκε πώς η Κύπρος μπορεί 
να έχει ενεργή εμπλοκή στο φόρουμ Negev, 
στο οποίο συμμετέχουν μαζί με το Ισραήλ, 
αραβικά κράτη και οι Ηνωμένες Πολιτείες. 
Συζητήθηκε ο ρόλος που η Κύπρος μπορεί 
να διαδραματίσει το φόρουμ στη νέα δυνα-
μική και στις αλλαγές στην περιοχή της Μέ-
σης Ανατολής και του Κόλπου, ιδιαίτερα στο 
θέμα της ομαλοποίησης των σχέσεων του 
Ισραήλ με τα αραβικά κράτη, που αποτελεί 
προτεραιότητα της εξωτερικής πολιτικής 
του Ισραήλ. 

Τουρκοκυπριακά μέσα ενημέρωσης σχολιά-
ζουν πως κάτι τέτοιο δεν αναφέρθηκε ποτέ
«Η Τουρκία υπέγραψε συμφωνία για ΑΟΖ 
με την τδβκ και τη Λιβύη», αναφέρεται σε 
βίντεο για τα πεπραγμένα της τουρκικής 
κυβέρνησης που προβλήθηκε κατά την ομι-
λία του Τούρκου Προέδρου Ταγίπ Ερντογάν 
στο Κιρκλαρελι (Σαράντα Εκκλησίες). 
Τουρκοκυπριακά μέσα ενημέρωσης σχολιά-
ζουν πως κάτι τέτοιο δεν αναφέρθηκε ποτέ 
σε καμιά περίπτωση προηγουμένως.

Χριστοδουλίδης: Θα προχωρήσει σε διορισμό Επιτρόπου 
αποκλειστικά για θέματα Αποδήμων 

Το θέμα επενδύσεων Ισραηλινών 
στα κατεχόμενα έθεσε στον 

Νετανιάχου ο Χριστοδουλίδης 

Ερντογάν: Συμφωνία για ΑΟΖ 
Τουρκίας - ψευδοκράτους 

Κ Υ Π Ρ Ι Α Κ Η Ε Π Ι Κ Α Ι Ρ Ο Τ Η ΤΑ

Σήμερα, βιώνουμε όλοι μια 
καθοριστική περίοδο για την 
παγκόσμια ειρήνη, με την πα-
ράνομη ρωσική εισβολή στην 
Ουκρανία, και το θάνατο και τις 
καταστροφές που άφησε στο 
πέρασμα της. Καταδικάζουμε 
τη Ρωσική εισβολή και ταυτό-
χρονα υπενθυμίζουμε στους 
ισχυρούς της γης, και ειδικά στη 
χώρα που ζούμε, την απάθεια 
με την οποία αντιμετώπισαν 
την τουρκική εισβολή, και  κατο-
χή της Κύπρου, τον Ιούλιο του 
'74. 
Δύστυχος, η Κύπρος συνεχίζει να αντιμετω-
πίζει την τουρκική αδιαλλαξία. Αυξάνονται 
οι διαφημίσεις για προβολή του ψευδο-
κράτους; αυξάνονται οι απειλές για άνοιγ-
μα ξενοδοχείων στη περίκλειστη πόλη του 
Βαρωσιού; και αυξάνονται οι προκλητικές 
δηλώσεις της Τουρκίας και του κ Τατάρ, για 
τη δημιουργία δύο κρατών. 
Εδώ στην Αγγλία απαντούμε στην παρα-
πληροφόρηση και διαψεύδουμε την τουρ-
κική προπαγάνδα. Πέρσι, το Advertising 
Standards Agency, έλαβε τον τρίτο μεγαλύ-
τερο αριθμό παραπόνων για τις διαφημίσεις 
του ψευδοκράτους στη Βρετανία, μετά από 
εκστρατεία της Ομοσπονδίας. Τα τελευταία 
χρόνια κάθε Ιούλιο, η ηλεκτρονική εκστρα-
τεία μας, για τερματισμό της τουρκικής 
κατοχής και ελευθερία της Κύπρου, (email 
campaign Turkey – Hands Off Cyprus) βρί-
σκει πολύ μεγάλη ανταπόκριση από τους 
συμπατριώτες μας στο Λονδίνο, το Μπέρ-
μιγχαμ, το Μάντσεστερ, την Σκωτία, την Ου-
αλία, και όλο το Ηνωμένο Βασίλειο. Συγχαί-
ρουμε και ευχαριστούμε την ομογένεια, και 
τους πολλούς βρετανούς φίλους μας, που 
μας βοήθησαν πέρσι να επικοινωνήσουμε 
με 472 βουλευτές (73% βουλευτών), οι οποί-
οι έλαβαν emails από τους ψηφοφόρους 
τους για την Κύπρο. 
Σήμερα, όσο ποτέ άλλοτε, πιστεύουμε ότι 
χρειάζεται συναίσθηση της μεγάλης ιστορι-
κής ευθύνης όλων μας. Χρειάζεται ενότητα 
και εθνική ομοψυχία. Παρά τις τουρκικές 
απειλές και προκλήσεις, τη συνεχή τουρ-
κική προπαγάνδα και παραπληροφόρηση, 
εμείς, με τη συνεργασία του Υπάτου Αρμο-
στή, του Πρέσβη της Ελλάδας, και του Αρ-
χιεπισκόπου Θυατείρων συνεχίζουμε ενω-
μένοι τους αγώνες μας για τον τερματισμό 
της τουρκικής κατοχής. Η Εθνική Κυπριακή 
Ομοσπονδία και η ομογένεια της Βρετανίας, 
εκφράζουν τη συμπαράστασή και υποστή-
ριξη μας, στον Πρόεδρο της Κυπριακής Δη-
μοκρατίας, Νίκο Χριστοδουλίδη, σε αυτό τον 

αγώνα. Τα αγαθά της Ευρωπαϊκής Ένωσης, 
το ειρηνικό αύριο, η πρόοδος και η ευημερία 
ανήκουν σε όλους τουs κατοίκους του νη-
σιού μας,  Ελληνοκυπρίους, Τουρκοκύπρι-
ους, Μαρωνίτες, Αρμένιους και Λατίνους». 
Ο κ. Καραολής τόνισε ότι ο Πρόεδρος Χρι-
στοδουλίδης έχει υπηρετήσει την Κύπρο 
από πολλές διακεκριμένες θέσεις, σημειώ-
νοντας ότι η αμέριστη αφοσίωση του στην 
Κύπρο και στην ευημερία των πολιτών της 
αποτελεί έμπνευση, ενώ η καθοδήγηση του 
ήταν εξαιρετικά σημαντική στη διαμόρφωση 
της κυπριακής εξωτερικής πολιτικής. 
Ο κ. Καραολής αναφέρθηκε, επίσης, στην 
παρουσία εκπροσώπων της ΝΕΠΟΜΑΚ 
στο δείπνο, σημειώνοντας την αγάπη της 
νέας γενιάς των αποδήμων για την Κύπρο, 
και διαβεβαιώνοντας ότι για όσο συνεχίζε-
ται η τουρκική κατοχή της πατρίδας και οι 
μελλοντικές γενεές θα διατηρούν με τον 
δικό τους αγώνα το Κυπριακό στην πολιτική 
ατζέντα του Ηνωμενου Βασιλείου. 
Διαβεβαίωσε, εξάλλου, για την αποφασιστι-
κότητα της κυπριακής ομογένειας να στηρί-
ξει τις προσπάθειες του Προέδρου της Δη-
μοκρατίας για επίλυση του Κυπριακού, στη 
βάση της διζωνικής δικοινοτικής ομοσπον-
δίας και του ευρωπαϊκού κεκτημένου. 
Τέλος, ο κ. Καραολής υπογράμμισε ότι το 
κόμμα της ομογένειας είναι ένα και δεν είναι 
άλλο από την Κύπρο. 
Στο δείπνο τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας 
συνόδευε η σύζυγος του κα Φιλίππα Καρ-
σερά Χριστοδουλίδη, ενώ παρέστησαν, 
επίσης, ο Αρχιεπίσκοπος Θυατείρων και 
Μεγάλης Βρετανίας κ.κ. Νικήτας, ο Ύπατος 
Αρμοστής της Δημοκρατίας στη Βρετανία κ. 
Ανδρέας Κακουρής, ο Κυβερνητικός Εκπρό-
σωπος κ. Κωνσταντίνος Λετυμπιώτης, η Δι-
ευθύντρια του Διπλωματικού Γραφείου του 
Προέδρου κα Μαριλένα Ραουνά, ο Πρέσβης 
της Ελλάδας στη Βρετανία, στελέχη της 
ομογένειας και μεγάλος αριθμός ομογενών. 
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Θα πραγματοποιήσουν επι-
σκέψεις σε εκλογικά κέντρα για 
επί τόπου παρακολούθηση της 
εκλογικής διαδικασίας
Στην Τουρκία μεταβαίνουν την 
Πέμπτη Κύπριοι Βουλευτές για 
να συμμετάσχουν σε αποστο-
λή παρατήρησης της Κοινο-
βουλευτικής Συνέλευσης του 
Οργανισμού για την Ασφάλεια 
και τη Συνεργασία στην Ευ-
ρώπη (ΚΣ ΟΑΣΕ) των γενικών 
εκλογών στην Τουρκία, στις 14 
Μαΐου 2023. 
Την ημέρα των εκλογών, οι Κύπριοι Βουλευ-
τές θα βρίσκονται στην Κωνσταντινούπολη, 
όπου θα πραγματοποιήσουν επισκέψεις σε 
εκλογικά κέντρα για επί τόπου παρακολού-
θηση της εκλογικής διαδικασίας.
Όπως ανακοίνωσε η Βουλή για τις εκλογές 
στην Τουρκία μεταβαίνουν η Αντιπρόεδρος 
της ΚΣ ΟΑΣΕ Ειρήνη Χαραλαμπίδου, ο 
Ειδικός Αντιπρόσωπος της Συνέλευσης 
για θέματα Συμμετοχής της Κοινωνίας των 
Πολιτών Κυριάκος Χατζηγιάννη και ο Βου-
λευτής Χρίστος Σενέκης, επίσης μέλος της 
κυπριακής αντιπροσωπίας στην ΚΣ ΟΑΣΕ. 
Εξάλλου κατά την παραμονή τους στην 
Κωνσταντινούπολη, τα μέλη της κυπριακής 
αντιπροσωπίας θα γίνουν δεκτά από τον 
Οικουμενικό Πατριάρχη  Βαρθολομαίο στο 
Φανάρι. 
Στην αποστολή της ΚΣ ΟΑΣΕ συμμετέχουν 
πέραν των 100 Βουλευτών από συμμετέ-
χοντα κράτη του Οργανισμού, οι οποίοι θα 
αναπτυχθούν στην Άγκυρα, την Κωνσταντι-
νούπολη, τη Σμύρνη και άλλες πόλεις, με 

σκοπό τη διαπίστωση της συμμόρφωσης 
της εκλογικής διαδικασίας με τα κριτήρια 
που καθορίζονται στο Έγγραφο της Κοπεγ-
χάγης του ΟΑΣΕ (1990). 
Σύμφωνα με την Βουλή, οι συμμετέχοντες 
στην αποστολή θα έχουν, μεταξύ άλλων, 
χωριστές συναντήσεις με εκπροσώπους 
των εκλογικών αρχών της χώρας, των πο-
λιτικών κομμάτων, των μέσων μαζικής ενη-
μέρωσης και της κοινωνίας των πολιτών και 
ενημερωτική συνάντηση με εκπροσώπους 
της μακράς διαρκείας αποστολής παρα-
κολούθησης των εκλογών στην Τουρκία 
του Γραφείου Δημοκρατικών Θεσμών και 
Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων (ODIHR) του 
ΟΑΣΕ. 
Στην ανακοίνωση αναφέρεται επίσης ότι 
τα θέματα που θα απασχολήσουν κυρίως 
τους συμμετέχοντες στην αποστολή της ΚΣ 
ΟΑΣΕ αφορούν στην εκλογική νομοθεσία, 
θέματα οργάνωσης της εκλογικής διαδικα-
σίας, στη χρηματοδότηση της προεκλογι-
κής εκστρατείας και θέματα ασφάλειας. 

Κύπριοι Βουλευτές ως παρατηρητές 
ΚΣ ΟΑΣΕ στις τουρκικές εκλογές 

λογισμικού predator στο Σουδάν, δηλώνο-
ντας ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή έχει κάθε 
δικαίωμα και υποχρέωση να ερευνήσει και 
να επιμείνει να πάρει όλες τις πληροφορίες. 
Απαντώντας αργότερα σε διευκρινιστική 
ερώτηση του ΚΥΠΕ, η κ. ιν ‘τ Βελντ δήλωσε 
ότι δεν γνωρίζει ακριβώς πώς αυτό λειτούρ-
γησε και σημείωσε ότι όλα αυτά περιγρά-
φονται στη Haaretz (ισραηλινή εφημερίδα) 
και σε κάποιες άλλες εφημερίδες. Όπως 
είπε, χρησιμοποιήθηκε ένα αεροπλάνο 
που πέταξε από το αεροδρόμιο της Λάρνα-
κας στο Σουδάν για να παραδώσει αγαθά, 
αλλά αυτό έγινε με άδεια εξαγωγής από την 
Ελλάδα. 
Σε ερώτηση από το ΚΥΠΕ για τις επιπτώ-
σεις που θα έχει η Κύπρος εάν δεν ακολου-
θήσει τις συστάσεις, είπε ότι αυτό δεν είναι 
στα χέρια του Κοινοβουλίου, αλλά της Επι-
τροπής και του Συμβουλίου. Δήλωσε ότι οι 
Ευρωβουλευτές θα συνεχίσουν να ασκούν 
πίεση στην Επιτροπή, στο Συμβούλιο, στα 
κράτη μέλη, και επίσης θα συνεχίσουν να 
παρέχουν υποστήριξη σε εκείνους, είτε 
πρόκειται για τα μέσα ενημέρωσης είτε για 
ανεξάρτητες υπηρεσίες, που διεξάγουν τις 
δικές τους έρευνες. Είναι μια δύσκολη, αλλά 
πολύ σημαντική μάχη, συνέχισε, γιατί «η 
συμμαχία κυβερνήσεων και της πολύ σκο-
τεινής βιομηχανίας spyware είναι σχεδόν 
σαν μαφιόζικη επιχείρηση». 
«Βλέπουμε ότι οι κυβερνήσεις έχουν την 
εξουσία να χρησιμοποιούν το λογισμικό 
κατασκοπείας στους πολίτες τους, αλλά 
έχουν επίσης την εξουσία να εμποδίζουν 
κάθε έλεγχο, αυτή είναι η απόλυτη εξουσία 
και αυτό είναι τρομακτικό και αυτό δεν έχει 
θέση σε μια δημοκρατία», ανέφερε. 
Τόνισε ότι εάν εξαλειφθούν όλα τα «checks 
and balances» τότε δεν υπάρχει πια δημο-
κρατία υπογραμμίζοντας ότι ανησυχεί πολύ 
για τη δημοκρατία στην Ευρώπη. 
Ο Πρόεδρος της Επιτροπής, Γερούν Λενά-
ερς (ΕΛΚ, Κάτω Χώρες) αναφέρθηκε στην 
14μηνη προσπάθεια της Επιτροπής, στα 
ευρήματα και στις εισηγήσεις που εγκρίθη-
καν χθες υπογραμμίζοντας ότι αναμένεται 
η Ευρωπαϊκή Επιτροπή θα ανταποκριθεί 
χωρίς καθυστερήσεις στις συστάσεις που 

γίνονται. 
Ο κ. Λενάερς ανέφερε ότι σε μια ιδανική κα-
τάσταση, δεν θα υπήρχε κατάχρηση της κα-
τασκοπείας εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
και όπου θα γινόταν μια τέτοια κατάχρηση, 
θα αντιμετωπιζόταν από την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή και το Συμβούλιο με σθένος. 
«Παρόλο που βιώσαμε έλλειψη συνεργασί-
ας από τα κράτη μέλη, γενικά, και από τα 
άλλα ευρωπαϊκά θεσμικά όργανα, ήμασταν 
τυχεροί που μπορούσαμε να βασιστούμε 
στην υποστήριξη, πολλών άλλων», κάνο-
ντας αναφορά σε δημοσιογράφους που 
ασκούν διερευνητική δημοσιογραφία, σε 
ακαδημαϊκούς, σε τεχνικούς εμπειρογνώ-
μονες και στην κοινωνία των πολιτών. 
«Ξεκινήσαμε αυτόν τον δρόμο πριν από ένα 
χρόνο, πριν από 14 μήνες, αλλά ας μην ξε-
χνάμε ότι ήταν το έργο Pegasus που έφερε 
στο φως τη μαζική κατάχρηση του spyware 
ήδη από τον Ιούλιο του 2021», ανέφερε η κ. 
ιν ‘τ Βελντ. 
Σημείωσε ότι τα θύματα όπως δημοσιογρά-
φοι, δικηγόροι, ακτιβιστές, ακόμη και δημό-
σιοι υπάλληλοι στοχοποιήθηκαν σκόπιμα 
για πολιτικούς λόγους από τις εξουσίες των 
κυβερνητικών κομμάτων που θέλουν να δι-
ασφαλίσουν τη δική τους θέση εξουσίας ή 
που προσπαθούν να καλύψουν άλλα αδι-
κήματα, όπως διαφθορά. «Δεν πρόκειται 
λοιπόν μόνο για τη ζημιά που προκαλείται 
σε άτομα, αλλά και για τη ζημιά που προκα-
λείται στη δημοκρατία και στο κράτος δικαί-
ου», ανέφερε. 
Υπογράμμισε ότι αν δεν υπάρχει δημόσιος 
έλεγχος, αν δεν υπάρχει διαφωνία, κριτική 
από την αντιπολίτευση, τότε δεν υπάρχει 
δημοκρατία, σημειώνοντας ότι οι δυνάμεις 
που κάνουν κατάχρηση του spyware, είτε 
είναι στην Ευρωπαϊκή Ένωση είτε εκτός της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης, είναι τρομερά αυταρ-
χικές κυβερνήσεις ή ακόμα και δικτατορίες 
που κάνουν κατάχρηση του spyware. «Εί-
ναι ένα εργαλείο εξουσίας και ένα εργαλείο 
κατά της δημοκρατίας», τόνισε. 
Το τελικό κείμενο της έκθεσης αναμένεται 
να υποβληθεί σε ψηφοφορία στην ολομέ-
λεια του Κοινοβουλίου κατά τη διάρκεια της 
συνόδου που θα αρχίσει στις 12 Ιουνίου. 

Eισηγήτρια PEGA: Ενδείξεις για εξαγωγές λογισμικών από την Κύπρο 
Καμιά από τις αρχές των εμπλεκόμενων 
κρατών δεν συνεργάζονται για την παρα-
χώρηση στοιχείων ανέφερε η Σοφία ιν ‘τ 
Βελντ
Υπάρχουν ενδείξεις για παράνομες εξα-
γωγές κακόβουλων λογισμικών από την 
Κύπρο, την Ελλάδα, τη Βουλγαρία και εν-
δεχομένως και από άλλες χώρες, δήλωσε 
την Τρίτη κατά τη διάρκεια συνέντευξης 
Τύπου στο Στρασβούργο, η εισηγήτρια της 
έκθεσης της εξεταστικής επιτροπής του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου (ΕΚ) για τη διερεύ-
νηση της χρήσης του λογισμικού Pegasus 
και του αντίστοιχου κατασκοπευτικού λογι-
σμικού παρακολούθησης (PEGA) Σοφία ιν 
‘τ Βελντ (Φιλελεύθεροι, Κάτω Χώρες).   
Κατά τη διάρκεια της συνέντευξης Τύπου 
έγινε ενημέρωση για το αποτέλεσμα των 
ψηφοφοριών και της έκθεσης από τον Πρό-
εδρο της Επιτροπής, Γερούν Λενάερς (ΕΛΚ, 
Κάτω Χώρες), ενώ ακολούθησε παρουσία-
ση της έκθεσης από την εισηγήτρια Σοφία 
ιν ‘τ Βελντ.
Σε ερώτηση δημοσιογράφου εάν υπάρχουν 
αποδείξεις ότι η Κύπρος είναι κόμβος χρή-
σης και εξαγωγής παράνομου λογισμικού 
παρακολούθησης, η κ. ιν ‘τ Βελντ απάντησε 
αρνητικά, εξηγώντας ότι καμιά από τις αρ-
χές των εμπλεκόμενων κρατών δεν συνερ-
γάζονται για την παραχώρηση στοιχείων. 
Πρόσθεσε ότι ρωτήθηκαν οι αρχές, για τις 
οποίες η Επιτροπή πίστευε ότι είχαν εμπλα-
κεί σε παράνομες εξαγωγές, δηλώνοντας 
ότι το αιώνιο δίλημμα ήταν κατά πόσο ήταν 
πρόθυμοι να συνεργαστούν. 
Δήλωσε ότι υπάρχουν αρκετές ενδείξεις 
για παράνομες εξαγωγές κακόβουλων 

λογισμικών από την Κύπρο, την Ελλάδα, τη 
Βουλγαρία και ενδεχομένως και από άλλες 
χώρες. 
Απαντώντας στο ζήτημα για το ότι δεν 
υπάρχει καμία ακλόνητη απόδειξη η κ. ιν 
‘τ Βελντ τόνισε ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
είναι η αρμόδια αρχή για τη διερεύνηση, 
καθώς είναι υπεύθυνη για την επιβολή, την 
ορθή και πλήρη εφαρμογή της νομοθεσίας 
της ΕΕ. 
Κάλεσε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να ανα-
λάβει τις ευθύνες της λέγοντας ότι «θεω-
ρώ απαράδεκτο να ακούω τον Ευρωπαίο 
Επίτροπο να λέει ότι "δεν έχουμε αρμοδι-
ότητες, δεν μπορούμε να κάνουμε τίποτα". 
Ναι. Μπορούν». Δήλωσε ότι η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή έχει ζητήσει διευκρινίσεις από 
τις αρχές της Κύπρου, της Ελλάδας και της 
Γαλλίας αλλά η απάντηση που παίρνουν εί-
ναι ότι «όλα είναι μια χαρά εδώ. Δεν υπάρχει 
τίποτα να δείτε». Αυτό δεν είναι αρκετό, τό-
νισε η κ. ιν ‘τ Βελντ. 
Η ίδια υποστήριξε ότι υπάρχουν στοιχεία 
ότι με άδεια των ελληνικών αρχών η Κύ-
προς έκανε εξαγωγή κατασκοπευτικού 

Ο Πρόεδρος της Δημοκρα-
τίας, Νίκος Χριστοδουλίδης, 
παρασημοφορηθηκε την Πέ-
μπτη απο τον Πατριάρχη Ιε-
ροσολύμων, Θεόφιλο Γ’, στο 
Πατριαρχείο Ιεροσολύμων.
Ανακοίνωση της Προεδρίας 
αναφέρει ότι σε ειδική τελετη 
που έγινε το απόγευμα στο 
Πατριαρχείο, ο Πρόεδρος 
της Δημοκρατίας παραση-
μοφορηθηκε από τον Πατρι-
άρχη Θεόφιλο με τον Μεγαλόσταυρο του 
Τάγματος των Ιπποτών, που αποτελεί ανώ-
τατη τιμητική διάκριση από το Πατριαρχείο 
Ιεροσολύμων.
Δεχόμενος την τιμητική διάκριση ο Πρόε-
δρος Χριστοδουλίδης είπε ότι στο πρόσω-
πο του τιμάται ο κυπριακός λαός. Εξήρε και 
το έργο που επιτελεί το Πατριαρχείο σε δύ-
σκολες μάλιστα συνθήκες. 
Αναφέρθηκε επίσης στις στενές σχέσεις της 
Κύπρου με το Πατριαρχείο και διαβεβαίωσε 
για τη συνεχή στήριξη της κυπριακής πολι-
τείας προς αυτό. 

Στη συνέχεια, ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας 
και ο Πατριάρχης μετέβησαν με τα πόδια 
στον Ναό της Αναστάσεως όπου προσκύ-
νησε στον Πανάγιο Τάφο, και έγινε σύντομη 
δέηση.
Κατά τη διάρκεια της μετάβασης του στον 
Πανάγιο Τάφο, ιερείς από το Πατριαρχείο 
συνοδευαν τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας 
και τον Πατριάρχη Ιεροσολύμων καθόλη 
τη διαδρομή από το Πατριαρχείο προς τον 
Ναό της Αναστάσεως, του οποίου οι καμπά-
νες χτυπούσαν χαρμόσυνα για την άφιξη 
του Προέδρου της Δημοκρατίας.

ΠτΔ: Παρασημοφορήθηκε από 
τον Πατριάρχη Ιεροσολύμων
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ΟΥ Ψ Ε ΥΔ Ο Μ Α Ρ Τ Υ Ρ Η Σ Ε Ι Σ . . .
 Ένα χρονογράφημα για τα ψέματα των 
μέσων συσκότισης στην Ελλάδα που 
μεταξύ σοβαρού κι αστείου φανερώνει 
την παντοδυναμία των πέντε ολιγαρ-
χών-ιδιοκτητών μίντια που κρατούν 
στη θέση της μια κυβέρνηση – τσίρκο 
με έναν ανίκανο ψεύτη και πολιτικό 
απατεώνα πρωθυπουργό, αδέξιο και 
ατζαμή, που απροκάλυπτα στήριξε 

τους πολύ πλούσιους καθώς και τα λαμόγια και απα-
τεώνες κολλητούς του για να χρεώσουν την Ελλάδα 50 
δις, να αφαιρέσουν απ’ τους συνταξιούχους και επιχει-
ρηματίες άλλα τόσα, κάνοντας το λαό φτωχότερο και 
να καταντήσουν τη χώρα των προγόνων μας μια Εταί-
ρα (πλην όμως ένδοξη) της Ευρώπης και της Αμερικής 
που ζητιανεύει ψίχουλα για να ζήσει. Και αυτό, μέσα 
σε μόνο 4 χρόνια! Απάντηση στο ότι ο Έλληνας δεν 
αλλάζει...

“Τηλεμαχία” σκηνοθετημένη από τους μαέστρους της 
διαπλοκής

Έγινε λοιπόν και η χιλιο-προβαρισμένη τηλεμαχία – 
‘ντιμπέιτ’ των πολιτικών αρχηγών για να αναδειχθεί ο 
συσχετισμός δυνάμεων, απ’ τη μια των παντοδύναμων 
μίντια και απ’ την άλλη των έρμαιών τους που είναι οι 
έρμοι οι πολιτικοί. Με εξαίρεση τον αρχηγό της Αξιωματικής 
Αντιπολίτευσης που έδειχνε να γνωρίζει πώς έχει στηθεί το 
παιχνίδι, οι υπόλοιποι θύμιζαν παιδάκια του δημοτικού που 
απαγγέλουν τα ποιήματά τους μπροστά στο ακροατήριο 
ενός σχολείου. Τις ίδιες χιλιοειπωμένες ατάκες, τις ίδιες 
απατηλές υποσχέσεις. Θα ξεχωρίσουμε δυο στιγμές 
που τα ‘μίντια’ τρίξανε τα δόντια τους: Η πρώτη είναι 
όταν η Ράνια Τζίμα έκανε το καθήκον της, για την τιμή 
των δημοσιογράφων, ρωτώντας τον Πρωθυπουργό γιατί 
παρακολουθούσε το μισό υπουργικό συμβούλιο και τον 
αρχηγό κόμματος που καθόταν στο ίδιο τραπέζι μ’ αυτόν. 
Για να πάρει την παράλογη απάντηση πως ‘δεν δόθηκαν 
εξηγήσεις’ που έπρεπε, από τον Πρωθυπουργό! Ούτε 
παιδί του δημοτικού δεν θα απαντούσε με  αυτό τον τρόπο. 
Η δεύτερη στιγμή είναι όταν ο δημοσιογράφος Σρόιτερ 
ζήτησε από αρχηγό κόμματος κ. Βαρουφάκη αν έχει 
ενοχές που χρησιμοποιεί μοτοσυκλέτες και αυτοκίνητο! 
Στην πρώτη περίπτωση η δημοσιογράφος έκανε απλώς 
αυτό που έπρεπε, την στιγμή που όλη η Ευρώπη βοά για 
να δοθούν εξηγήσεις απ’ τον υπεύθυνο των Υποκλοπών 
στην Ελλάδα τον κ. Μητσοτάκη. Στην δεύτερη περίπτωση, 
ο δημοσιογράφος θύμισε την άλλη ‘περσόνα’ των μίντια, 
αυτήν του συκοφάντη, του προκατειλημμένου ρουφιάνου 
που μεροληπτικά καταφέρνει τα χτυπήματα κάτω απ’ τη 
ζώνη επειδή μπορεί, με μόνο σκοπό να είναι αυτός που 
μοιράζει την τράπουλα. Δεν μας ενδιαφέρουν τα 100 σπίτια 
και τα 50 οχήματα του Πρωθυπουργού, που υποτίθεται 

πως δίνει το παράδειγμα, αλλά στηλιτεύουμε έναν πρώην 
υπουργό οικονομίας για τον τρόπο ζωής του, και όχι για το 
έργο του. Κουτσομπολιό χειρίστου είδους, και δείγμα του 
ότι η δημοσιογραφία στην υπηρεσία των μεγιστάνων του 
πλούτου είναι αυτή που ανεβάζει, κατεβάζει και ΔΙΑΤΗΡΕΙ 
ακόμη και άχρηστες κυβερνήσεις στη θέση τους. Στο ματς 
Ντιμπέιτ – Αλήθεια το αποτέλεσμα ήταν 1-0. Διαβάστε και 
την σχετική είδηση για τις υποκλοπές, το μεγαλύτερο σκάν-
δαλο της μεταπολίτευσης!

Σφοδρή επίθεση Αλέξη Τσίπρα στον Μητσοτάκη, με έκτακτη 
δήλωσή του, μετά την 
χθεσινή ομολογία του 
Μητσοτάκη, ότι υπάρχει 
σκάνδαλο υποκλοπών 
και ότι δεν υπήρχε 
κανένας εθνικός λόγος 
για την παρακολούθηση 
του Ανδρουλάκη: «Από 
τη χθεσινή συζήτηση, 
προέκυψε μία σπάνια 
είδηση. Για πρώτη 
φορά δημόσια, ο 
κύριος Μητσοτάκης 
παραδέχθηκε ότι 
υπάρχει σκάνδαλο 
υποκλοπών και ότι 
δεν υπήρξε κανένας 

εθνικός λόγος για τις παρακολουθήσεις. Αν όμως δεν 
υπήρξε κανένας εθνικός λόγος για τις παρακολουθήσεις, 
πώς ο ίδιος επικαλέστηκε εθνικό απόρρητο, προκειμένου 
να συγκαλύψει την αλήθεια στην εξεταστική επιτροπή 
και γιατί η κυρία Βλάχου που χωρίς κανέναν εθνικό λόγο 
παρανόμως υπέγραφε – η εισαγγελέας της ΕΥΠ - τις 
παράνομες αυτές παρακολουθήσεις; Γιατί παραμένει ακόμα 
στη θέση της και γιατί 9 μήνες μετά η Δικαιοσύνη δεν έχει 
αποδώσει καμία ευθύνη, καμία κατηγορία σε κανέναν; Η 
αναφορά του κύριου Ανδρουλάκη για την ανάγκη οι υπαίτιοι 
αυτού του παρακράτους να λογοδοτήσουν είναι εύλογη. 
Μόνο που είναι εξίσου εύλογο ότι με κυβέρνηση της Νέας 
Δημοκρατίας δεν πρόκειται ποτέ αυτό να γίνει πράξη. Μόνο 
με προοδευτική κυβέρνηση μπορεί να γίνει αυτό πράξη. 
Στις 22 του Μάη ας αναλάβουμε λοιπόν όλοι μας τις ευθύνες 
που μας αναλογούν»

Έργα και ημέρες μια κυβέρνησης της διαπλοκής.
Επειδή τα έχουμε πει πολλές φορές, και δεν χρειάζεται να 
σας κουράζω (ιδιαίτερα, τώρα 10 μέρες πριν τις εκλογές 
που οι συμπατριώτες μας στην Ελλάδα θα διαλέξουν αν 
θέλουν την πρόοδο, την αξιοπρέπεια, τη δημοκρατία, 
τη δικαιοσύνη απ’ τη μια και το Έρεβος, την ξεφτίλα, 
τη φτώχεια, τη διαπλοκή των μαφιόζων απ’ την άλλη), 
βρήκα μερικά σκίτσα στο διαδίκτυο για τα έργα και ημέρες 
της κυβέρνησης-τσίρκο και τα παραθέτω. Είναι έξυπνα 
φτιαγμένα και έχουν πολλές πληροφορίες με γλαφυρό 
ύφος. 

Νο1 Νοβάρτις!

Νο 2: Πάτσης!

Νο 3: Μαραβέγιας!

Νο 4: Χειμάρας!

Νο 5: Νικολάου!
Η οποία Γ. Γραμματέας Αντε-
γκληματικής Πολιτικής και με 
την επίκληση της ανάγκης προ-
μήθειας υλικών και υπηρεσιών 
για την αντιμετώπιση της παν-
δημίας στα Καταστήματα Κρά-
τησης, ΖΗΜΙΩΣΕ το Δημόσιο 
κατά το ποσό των 2 εκ. ευρώ με 
απευθείας αναθέσεις προς εταιρείες ανύπαρκτες, μίας 
χρήσης, άσχετες με το αντικείμενο, που συμμετείχαν 
σε φοροδιαφυγή και ξέπλυμα βρώμικου χρήματος.
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Μέχρι την τελευταία στιγμή θα κερδοσκοπούν και θα τακτοποιούν ημετέρους!
Το άσμα λέει: “Κάψε, κάψε τι θα κάψεις, από μια καρδιά 
καμένη!!” Μέχρι την τελευταία στιγμή τα λαμόγια και 
οι απατεώνες που ρήμαξαν το δημόσιο και κοινωνικό 
πρόσωπο του κράτους κερδοσκοπούν και βολεύουν 
ημετέρους. Σου λέει, ό,τι και να γίνει, τουλάχιστο να 
βολευτούν οι δικοί μου, και να μην γκρινιάζουν μετά οι 
ολιγάρχες πως με έβγαλαν πρωθυπουργό και δεν τους 
ευνόησα. Μειώνουν την τιμή της βενζίνης, μετά από ράλι 
ακρίβειας, μετά που η ίδια η πρόεδρος των βενζινοπωλών, 
υποψήφια του κόμματος της Ν.Δ. στην Αθήνα βγήκε και 
‘κάρφωσε’ τις πρακτικές αισχροκέρδειας των κυκλωμάτων 
καυσίμων στους οποίους κάνει ΠΛΑΤΗ η κυβέρνηση 
τσίρκο. Και σε μια κίνηση να κατευνάσει τα πνεύματα, 
για να κοπάσει δήθεν αυτό το κλίμα αποχωρήσεων και 
απογοήτευσης από το κυβερνών κόμμα, μειώνει τις τιμές. Μετά τα 4 δις που δήλωσαν κέρδη 
τα διυλιστήρια, μετά την αισχροκέρδεια και την αφαίμαξη των πολιτών, έρχεται υποκριτικά 
ο κούλης να σώσει ό,τι δεν σώζεται. Μα το άλλο, πάλι; Προχωρούν την ΙΔΙΩΤΙΚΟΠΟΙΗΣΗ 
των φυλακών στην Ελλάδα σε στιλ Αμέρικα! Διαβάστε τι κάνουν τελευταία στιγμή για να 
κερδίσουν οι ημέτεροι πάλι και να καταστρέψουν όποια ικμάδα ανθρωπιάς υπάρχει από 
ένα δημόσιο σωφρονιστικό σύστημα, μετατρέποντάς το σε Κόλαση του Δάντη, Ρωμαϊκή 
Αρένα που θα κομματιάζει όσους αρπάζει η διαπλοκή στα σαγόνια της. 

Ως και την τελευταία στιγμή...
Ευκαιρία για τακτοποίηση «ημετέρων» και κέρδη στους ιδιώτες ακόμη και με το 
σωφρονιστικό σύστημα, βλέπει η κυβέρνηση Μητσοτάκη στο παρά πέντε των εκλογών. 
Η ΝΔ προσπαθώντας να αντιγράψει όσα έλαβαν χώρα στις ΗΠΑ ήδη από τη δεκαετία 
του 1990, και πλέον θεωρούνται πλήρως αποτυχημένα, επιχειρεί την εισαγωγή του 
μοντέλου των ιδιωτικών φυλακών. Συγκεκριμένα, σύμφωνα με σημερινή ανακοίνωση (9/5) 
του υπουργού Ανάπτυξης και Επενδύσεων Άδωνι Γεωργιάδη, η κυβερνητική Επιτροπή 
Συμβάσεων Στρατηγικής Σημασίας ενέκρινε την κατασκευή των νέων φυλακών που θα 
μεταφερθούν από τον Κορυδαλλό, στο πρώην στρατόπεδο Αμερικανικής Ευκολίας στον 
Ασπρόπυργο, μέσω ΣΔΙΤ (Σύμπραξη Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα). Η ΝΔ εφαρμόζοντας 
τις νεοφιλελεύθερες εμμονές της με σημείο αιχμής την ιδιωτικοποίηση του σωφρονιστικού 
συστήματος ανακοίνωσε ότι διάρκεια της σύμβασης θα είναι 30 έτη (4 έτη κατασκευή και 
26 έτη συντήρηση) ενώ ο προϋπολογισμός του έργου «ανέρχεται στα 617 εκατ. ευρώ με 
χρηματοδοτική συμβολή του Ελληνικού Δημοσίου 50 εκατ. ευρώ, ή, εναλλακτικά, στα 700 
εκ. ευρώ, χωρίς συμβολή του Δημοσίου». 

Οι πρώτες ενέργειες μιας προοδευτικής κυβέρνησης για αποκατάσταση της 
αξιοπρέπειας και ελπίδας
Τα πρώτα πράγματα που πρέπει να κάνει μια 
προοδευτική κυβέρνηση που σέβεται τους 
πολίτες που την ψηφίζουν είναι διατυπωμέ-
να στην διπλανή εικόνα. Πρώτα απ’ όλα θα 
πρέπει να ΣΤΑΜΑΤΗΣΕΙ η μεγαλύτερη μετα-
φορά ιδιοκτησίας στα μεταπολεμικά χρόνια 
που εκτελεί μια κυβέρνηση λαμόγιων για να 
ευνοήσει ένα κοπάδι πιράνχας της διαπλο-
κής. Σου αρπάζουν το σπίτι για λίγες χιλιάδες 
Ευρώ χρέος. Χωρίς αιδώ. Διότι ο άθλιος κυ-
βερνήτης σου για να ‘εξυγιάνει’ τις τράπεζες, 
τις επέτρεψε να ‘ξεφορτωθούν’ τα ‘κόκκινα 
δάνεια’ στους μεσάζοντες διαπλεκόμενους 
απατεώνες σου. Μάλιστα. Αυτό ΘΑ ΣΤΑΜΑ-
ΤΗΣΕΙ. Σε κάθε ευνομούμενη πολιτεία, η κυ-
βέρνηση προστατεύει την ιδιοκτησία και την 
αξιοπρέπεια των πολιτών. Και αυτό ενδέχεται 
να κάνει, όταν με το καλό εκλεγεί ο ΣΥΡΙΖΑ-
Προοδευτική Συμμαχία. Πάμε στο δεύτερο. 
Την προσπάθεια να χαλιναγωγηθεί ο πληθωρισμός. Όχι με καραγκιοζιλίκια τύπου 
“δίνω επίδομα στους καταναλωτές για να ενισχυθεί η κερδοσκοπία του κεφαλαί-
ου, και χρεώνω τους ίδιους και τα παιδιά τους στον αιώνα τον άπαντα” αλλά με 
τα ίδια εργαλεία που χρησιμοποιούν οι οικονομολόγοι σε όλες τις καπιταλιστικές 
‘δημοκρατίες’ της Δύσης: Μειώνεις τους φόρους και αυξάνεις τα έσοδα από δίκαιη 
φορολόγηση του (κατά συνέπεια υψηλότερου) τζίρου στις μεγάλες επιχειρήσεις. 
Τι να κάνουμε, αυτοί που πρέπει να πληρώσουν την κρίση θα την πληρώσουν, και 
ας δουν τα έσοδά τους ΔΙΚΑΙΩΣ μειωμένα...
Τρίτον, δίνεις κίνητρο στη νέα γενιά να ΜΕΙΝΕΙ στην Ελλάδα και όχι να ξοδευτούν 
περιουσίες σε ιδιωτικά πανεπιστήμια και εξωτερικά, όπου θα στείλουν τα παιδιά 
που δεν περάσουν στις εξετάσεις οι γονείς τους. Διότι η κυβέρνηση-τσίρκο ‘εφεύ-
ρε’ τον ‘κόφτη’ για τις εισαγωγικές, ώστε να αυξήσει την πελατεία των φίλων της 
ιδιωτών της παιδείας. Αυτά τα τρία μέτρα και μόνο, που θα εφαρμόσει με ένα προ-
εδρικό διάταγμα ο Τσίπρας, πιθανόν να δώσουν αποτέλεσμα μακροπρόθεσμα 
αλλά ΑΜΕΣΑ θα ορθώσουν τον λαό στα πόδια του. Που τώρα είναι γονατισμένος. 
Αυτά και με τις υγείες σας όσες και όσοι επιμένετε “Μητσοτάκη και ξερό ψωμί”. Για 
να μην λέτε πως δεν σας τα είπα...

Οι πραγματικοί ήρωες αυτής της χώρας. 
Διάνα Βουτυράκου, υποψήφια βουλευτής «ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. Δυτ. Αθήνας.
Διαβάστε δυο αποσπάσματα από την επικαιρότητα: Πρώτη είναι μια νέα κοπέλα, 
άξια επιστήμων που εκπροσωπεί την ελπίδα αυτής της χώρας. Η Διάνα Βουτυ-
ράκου, ετών 27 όχι μόνο είναι άριστη επιστήμων που λαμπρύνει την Ελλάδα και 

χαράσσει τον δρόμο για νέους 
επιστήμονες, αλλά έχει και αυτήν 
την ώριμη αντίληψη της ταπει-
νότητας που χαρακτηρίζει μεγα-
λοφυίες. Είναι υποψήφια με τον 
ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία στην Δυτική Αθήνα. Η αίσθηση αλληλεγγύης και 
κοινωνικής υπευθυνότητας ας γίνει το στίγμα της πρότασης της νέας γενιάς στην 
Ελλάδα, αντίδοτο στην κουλτούρα του ‘βολέματος’ και του ωχαδερφισμού, με τα 
οποία η Ελλάδα οδηγήθηκε στα φαινόμενα που βλέπουμε σήμερα. Το δεύτερο 
είναι ένα ιστορικό αφήγημα για τον ήρωα Γιώργο Τσαρουχά που τέτοιες μέρες 
δολοφονήθηκε στα κελιά της ασφάλειας, ακριβώς επειδή επέμενε να είναι αξι-
οπρεπής και συνεπής στις αρχές του. Δυο σταγόνες ελπίδας και αξιοπρέπειας 
στην Ελλάδα της λαμογιάς, της παντοδυναμίας των διεφθαρμένων μίντια και της 
ανιστόρητης ηθικής ξεφτίλας. 

Γιώργος Τσαρουχάς, ήρωας της Εθνικής Αντίστασης, δολοφονημένος απ’ 
τους Φασίστες.  
Ο Γιώργος Τσαρουχάς γεννήθηκε στα 1912 στην 
Ανατολική Θράκη. Σε ηλικία 10 χρονών, κατά τη 
μικρασιατική καταστροφή και την ανταλλαγή 
των πληθυσμών, ξεριζώθηκε με την οικογένεια 
του και εγκαταστάθηκε στο Σιδηρόκαστρο όπου 
μεγάλωσε και σπούδασε δικηγόρος. Αργότερα, 
κατά την ιταλική επίθεση το 1940, πάει εθελο-
ντής στο μέτωπο ενώ στη συνθηκολόγηση δεν 
το έβαλε κάτω, εντάχτηκε στην αντίσταση και το 
ΕΑΜ κι έγινε γραμματέας του ΕΑΜ Ανατολικής 
Μακεδονίας. Μετά την απελευθέρωση, για να τον 
ανταμείψουν για τους αγώνες του, τον έκαναν νομάρχη Καβάλας, όμως ήρθε η Βάρκιζα και 
η λευκή τρομοκρατία που όποιος δεν ήταν δοσίλογος συλλαμβανόταν.. πόσο μάλλον αυτός 
που ήταν εξέχουσα προσωπικότητα της Εθνικής Αντίστασης. Έτσι, τον συλλαμβάνουν το 
καλοκαίρι του 1945 και τον στέλνουν εξορία στη Γυάρο, ενώ  στα 1953 τον μεταφέρουν 
στον Αη Στράτη όπου μένει εξόριστος μέχρι τα 1960. Δηλαδή,  15 χρόνια εξορία σε άθλιες 
συνθήκες διότι ήταν πατριώτης και πολέμησε για την πατρίδα, ενάντια στους Γερμανούς, 
καταδικασμένος, απ’ αυτούς που ΗΤΑΝ ΜΕ ΤΟΥΣ ΓΕΡΜΑΝΟΥΣ! Αυτά τα αίσχη έχουν 
γίνει στην πατρίδα μας. Ο Τσαρουχάς όμως δε λύγισε ποτέ ούτε ‘κάθισε στ’ αυγά 
του’. Στις εκλογές βίας και νοθείας του 1961 βάζει υποψηφιότητα, (αντί να σιχτιρίσει 
απ’ τα τόσα που είχε τραβήξει και να αράξει σπίτι του) και εκλέγεται βουλευτής με την 
ΕΔΑ. Όμως η Φρειδερίκη με τη χωροφυλακή και την αστυνομία της Θεσσαλονίκης, 
είχε διαφορετική άποψη απ’ αυτή του λαού στα 1963. Όταν δολοφόνησαν τον 
Λαμπράκη ήταν και αυτός στο πρόγραμμα, του επιτέθηκαν, τον χτύπησαν, τον 
τραυμάτισαν σοβαρά, αλλά τελικά γλύτωσε. Έτσι φτάσαμε στα 1968. η χούντα 
έχει ένα χρόνο στην εξουσία και θέλει να εξαλείψει κάθε εγνωσμένο δημοκράτη. 
Αλλά και ο Τσαρουχάς είναι τόσο παλικάρι που παρά του ότι έχει δοκιμάσει στο 
πετσί του τους φασίστες, εκεί, συνεχίζει την αντίσταση σα σήμερα, ξεκινά με 
τέσσερις συντρόφους του ακόμα, οδικώς, με οδηγό τον ίδιο, να κατέβουν στην 
Αθήνα, να συνδεθούν με στελέχη του Πανελλήνιου Αντιδικτατορικού Μετώπου, 
με εντολή της οργάνωσης του ΚΚΕ Θεσσαλονίκης. Μάλιστα έχουν μαζί τους και 
ένα έγγραφο που το πιστοποιεί. Όμως στα διόδια της Πιερίας τους σταματούν 
άνθρωποι της ΚΥΠ, τους κατεβάζουν, συλλαμβάνουν τον Τσαρουχά που όμως 
είχε προλάβει να φάει το χαρτί και τον πάνε στα γραφεία της ΚΥΠ Θεσσαλονίκης. 
Εκεί ο καημένος ο Τσαρουχάς περνάει των παθών του τον τάραχο, μαστίγωμα, 
φάλαγγα (του χτυπούσαν τα γυμνά πέλματα - φρικτό βασανιστήριο), του κάνουν 
ηλεκτροσόκ, τον χτυπούν με ραβδιά στο πρόσωπο, τον καίνε, τον χτυπάνε με 
μπουνιές στα μάτια να πρηστούν να μη βλέπει και όλα ξανά πάλι απ’ την αρχή. 
Κι όμως ο Τσαρουχάς ήταν τέτοιο παλικάρι που δεν έδωσε κανένα όνομα συντρόφου του. 
Τελικά, τους έμεινε στα χέρια. Η αστυνομία είπε πως πέθανε από καρδιά, την ώρα μιας 
τυπικής «εξακρίβωσης στοιχείων». Γράφει ο Βασίλης Ραφαηλίδης: «...στη διάρκεια της 
κηδείας απαγόρευσαν να ανοιχτεί το φέρετρο. Όμως, ακριβώς τη στιγμή της ταφής η κόρη 
του Τσαρουχά, Καίτη, ορμάει, ανοίγει το φέρετρο, και αποκαλύπτεται ένα λιωμένο κεφάλι 
χωρίς πρόσωπο. Και τα χέρια δεμένα με χειροπέδες! Μέσα στο φέρετρο! Δεν έκαναν 
τον κόπο ούτε καν να του βγάλουν τις άχρηστες πλέον χειροπέδες. Τέτοια κτηνωδία δεν 
τη συναντά κανείς ούτε στους Ναζί. Αυτό που με κάνει να χαρακτηρίζω τη χούντα 
υποδειγματικά ανθελληνική, είναι τούτη η περιφρόνηση προς το νεκρό σώμα, 
αυτός ο τρόπος ταφής, αυτές οι χειροπέδες σ’ ένα πτώμα με λιανισμένο κρανίο. Ο 
ελληνικός πολιτισμός έδειχνε πάντα σεβασμό στους νεκρούς. Δεν θα είχε κανείς 
την απαίτηση να γνωρίζουν τα κτήνη τον τραγικό μύθο της Αντιγόνης, αλλά, του 
κερατά, θα έπρεπε να ξέρουν τουλάχιστον τα ταφικά έθιμα της Μάνης, όταν η μάνα 
του δολοφονημένου από βεντέτα πάει κι ανάβει κερί μπροστά στο φέρετρο του 
δολοφονηθέντος δολοφόνου.» ΥΓ. οι αξιωματικοί της αστυνομίας που συνέλαβαν και 
δολοφόνησαν τον Τσαρουχά, παρασημοφορήθηκαν απ’ τη χούντα..
Καληνύχτα σας, χρόνια μου πολλά (!!) και όνειρα ανήσυχα...



22  
Greek Press | May 12, 2023

Τ Ε Χ Ν Η -  Π Ο Λ Ι Τ Ι Σ Μ Ο Σ

Τ Ε Χ Ν Ο Λ Ο Γ Ι Α

Επιστήμονας έλυσε το μυστήριο γύρω 
από το τρίγωνο των Βερμούδων 

Τι πραγματικά συμβαίνει;

Πυρηνική σύντηξη: Το νέο Ιερό Δισκοπότηρο των δισεκατομμυριούχων

Σύμφωνα με τον Kruszelnicki, τα άλυτα μυ-
στήρια του Τριγώνου των Βερμούδων οφεί-
λονται πιθανότατα σε «ανθρώπινα λάθη 
και κακές καιρικές συνθήκες» λόγω της εγ-
γύτητας του τριγώνου με τον ισημερινό
«Βρίσκεται κοντά στον Ισημερινό, κοντά σε 
ένα πλούσιο μέρος του κόσμου -την Αμερι-
κή- επομένως έχεις πολλή κίνηση» δήλωσε 
ο Αυστραλός επιστήμονας.
Τόνισε, δε, την ομοιότητα μεταξύ του αριθ-
μού των εξαφανίσεων στο Τρίγωνο των 
Βερμούδων και οποιουδήποτε άλλου μέ-
ρους της περιοχής στον κόσμο.
Ο Kruszelnicki επανέλαβε το γεγονός ότι η 
περιοχή όπου τα πλοία εισέρχονται στον 
Ατλαντικό Ωκεανό δεν παρουσιάζει ασυνή-
θιστα χαρακτηριστικά και δεν υπάρχει «τί-
ποτα το ασυνήθιστο» σε αυτήν.
Δεν συμβαίνει κάτι περίεργο στο τρίγωνο 
των Βερμούδων
Σύμφωνα με τα Lloyd’s of London και την 
αμερικανική ακτοφυλακή ο αριθμός των 
αγνοουμένων στο Τρίγωνο των Βερμού-
δων είναι ο ίδιος με οποιονδήποτε άλλο 
τόπο στον κόσμο σε ποσοστιαία βάση, 
πρόσθεσε.
Στις 5 Δεκεμβρίου 1945, η πτήση 19 ήταν μια 
εκπαιδευτική πτήση πέντε Grumman TBM 
Avenger που απογειώθηκε από το Ναυτικό 
Αεροπορικό Σταθμό Fort Lauderdale της 
Φλόριντα. Είχε 14 μέλη πληρώματος και 
κάθε μέλος ήταν έμπειρος αεροπόρος του 
Πολεμικού Ναυτικού.
Η πτήση 19 εκτελούσε μια δίωρη αποστολή 
ρουτίνας πάνω από τον Ατλαντικό όταν συ-
νέβη το μοιραίο περιστατικό και έχασε όλα 
τα ραδιοσήματα με την αεροπορική βάση.
Ωστόσο, όσο κι αν ακούγεται απίστευ-
το, ένα ιπτάμενο σκάφος PBM Mariner με 
13μελές πλήρωμα στάλθηκε για να αναζη-
τήσει την Πτήση 19, η οποία επίσης εξαφα-
νίστηκε στον αέρα.

Ο Kruszelnicki ανέλυσε και απάντησε στη 
θεωρία συνωμοσίας με απλές εξηγήσεις 
για την απώλεια της Πτήσης 19 και του PBM 
Mariner. «Δεν ήταν καλός καιρός, υπήρχαν 
κύματα 15 μέτρων» εξήγησε.
Ωστόσο, το μυστήριο λύθηκε προ πολλού 
το 1975, όταν ένας βιβλιοθηκάριος και ιστο-
ρικός, ο David Kusche, δημοσίευσε την 
έρευνά του για το φαινόμενο.
Μετά από μια ολοκληρωμένη εξέταση των 
επίσημων αναφορών για τα πλοία, κατέλη-
ξε στο συμπέρασμα ότι ο λόγος της εξαφά-
νισής τους αποδόθηκε σε μεγάλο βαθμό 
σε «δυσμενείς καιρικές συνθήκες», ενώ σε 
ορισμένες περιπτώσεις «ανασύρθηκαν» 
υπολείμματα των πλοίων.
Τι πραγματικά συμβαίνει
Ουσιαστικά λοιπόν, τεκμηριωμένα αποδει-
κτικά στοιχεία δείχνουν ότι ένα σημαντικό 
ποσοστό των περιστατικών περιγράφηκαν 
ανακριβώς ή «διανθίστηκαν» από μεταγε-
νέστερους συγγραφείς, και πολλές επίση-
μες υπηρεσίες έχουν δηλώσει ότι ο αριθμός 
και η φύση των εξαφανίσεων περιοχή είναι 
παρόμοια με οποιαδήποτε άλλη περιοχή 
του ωκεανού.
Έτσι, σύμφωνα με την Αμερικανική Ακτο-
φυλακή η ύπαρξη υπερφυσικών δυνάμεων 
στο Τρίγωνο των Βερμούδων είναι μύθος, 
καθώς κανένα ίχνος κάποιου υπερφυσικού 
φαινομένου δεν εντοπίστηκε στον συγκε-
κριμένο χώρο, ύστερα από έρευνες.

Θα δώσει στην ανθρωπότητα μέσα στα 
επόμενα χρόνια απεριόριστη καθαρή 
ενέργεια;
Για τους περισσότερους ο Sam Altman είναι 
o άνθρωπος που έφερε την τεχνητή νοη-
μοσύνη πιο κοντά μας με το ChatGPT. Ο 
διευθύνων σύμβουλος της OpenAI όμως, 
ο οποίος ήταν μεταξύ των πιο σημαντικών 
επενδυτών της Silicon Valley για περισσό-
τερο από μια δεκαετία, έχει βάλει ένα από 
τα μεγαλύτερα στοιχήματα της καριέρας 
του σε μια εταιρεία που μπορεί να είναι 
ακόμη πιο φουτουριστική: μια startup πυ-
ρηνικής σύντηξης που ονομάζεται Helion 
Energy Inc.

Είναι ένας από τους δισεκατομμυριούχους 
που ελπίζουν να δουν τη φυσική διαδικασία 
με την οποία παράγεται ενέργεια στα αστέ-
ρια να προσφέρει απεριόριστη ενέργεια 
στην ανθρωπότητα, όπως αναφέρει σε ρε-
πορτάζ της η Wall Street Journal.
Ο Jeff Bezos, ο Peter Thiel, ο Bill Gates και 
ο Marc Benioff είναι επίσης μεταξύ εκείνων 
που στοιχηματίζουν ότι ο επί δεκαετίες 
στόχος της κατασκευής αντιδραστήρων 

σύντηξης απέχει πλέον λίγα χρόνια από το 
να γίνει πραγματικότητα.
O μυθικός μονόκερως γίνεται 
πραγματικότητα
«Είναι το ιερό δισκοπότηρο. Είναι ο μυθι-
κός μονόκερως», είπε ο Benioff, Διευθύνων 
Σύμβουλος της Salesforce Inc., ο οποί-
ος επένδυσε στο Commonwealth Fusion 
Systems του MIT. Ο κ. Γκέιτς είναι επίσης 
επενδυτής σε αυτό.
Η σύντηξη θεωρείται από καιρό ως εναλ-
λακτική λύση καθαρής ενέργειας σε σχέση 
με πηγές που καίνε ορυκτά καύσιμα και 
απελευθερώνουν αέρια θερμοκηπίου. Άλ-
λες τεχνολογίες και εφαρμογές που ανα-
πτύσσονται στηριζόμενες στη σύντηξη 

περιλαμβάνουν ισχυρούς μαγνήτες, καλύ-
τερα λέιζερ ή ακτινοθεραπεία για την έρευ-
να για τον καρκίνο. «Δεν έχει όρια αν μπο-
ρείς να το κάνεις να λειτουργήσει».
Οι προγραμματιστές κυρίως στις ΗΠΑ, τον 
Καναδά και την Ευρώπη ακολουθούν ένα 
κύμα δυναμικής από τον Αύγουστο του 
2021, όταν οι επιστήμονες στο Εθνικό Ερ-
γαστήριο Lawrence Livermore πλησίασαν 
στο να επιτύχουν περισσότερη ενέργεια σε 
μια αντίδραση σύντηξης από ό,τι είχε τεθεί 
με λέιζερ.
Πολλοί πίστευαν ότι μια σημαντική ανακά-
λυψη ήταν επικείμενη. Ήρθε τον Δεκέμβριο 
όταν το εθνικό εργαστήριο πέτυχε καθαρό 
κέρδος για πρώτη φορά.
Η διαδικασία
Η πυρηνική σύντηξη συμβαίνει όταν δύο 
ελαφροί ατομικοί πυρήνες συγχωνεύονται 
για να σχηματίσουν έναν ενιαίο βαρύτερο. 
Αυτή η διαδικασία απελευθερώνει τεράστιες 
ποσότητες ενέργειας, χωρίς εκπομπές άν-
θρακα και περιορισμένη ραδιενέργεια, αλλά 
οι εταιρείες θα πρέπει να βρουν έναν τρόπο 
να μετατρέψουν αυτή την ενέργεια σε καθα-
ρή ισχύ.
Ο κ. Benioff είπε ότι πείστηκε από τον 
Vinod Khosla, τον συνιδρυτή της Sun 
Microsystems, ο οποίος ήταν πρώτος επεν-
δυτής στην ιδιωτική σύντηξη, με την οποία 
είχε ασχοληθεί πρωτίστως η ακαδημαϊκή 
κοινότητα και τα εθνικά εργαστήρια έρευνας.

Το ενδιαφέρον του κ. Khosla εστιάζει στην 
ικανότητα κατασκευής ενός μεγάλου υπε-
ραγώγιμου ηλεκτρομαγνήτη υψηλής θερ-
μοκρασίας. Πέρασε 15 μήνες στη δέουσα 
επιμέλεια και προσέλαβε τρεις ομάδες για 
να αξιολογήσουν το σχέδιο πριν επενδύσει.
Πιστεύει ότι πολλά σχέδια σύντηξης θα 
πρέπει να δοκιμαστούν και επενδύει σε μια 
άλλη εταιρεία, τη Realta Fusion, από το Πα-
νεπιστήμιο του Wisconsin-Madison. «Ακό-
μα κι αν κάποιος από αυτούς μπορεί να λει-
τουργήσει, ο πλανήτης είναι πολύ καλύτερα 
από το πώς τον βλέπω», είπε.
Ως επενδυτής, ο κ. Khosla βλέπει τη συγ-
χώνευση ως εξής: «Οικονομικά είτε χάνεις 
μία φορά τα χρήματά σου είτε μπορείς να 

βγάλεις χίλιες φορές τα χρήματά σου», είπε 
ο κ. Khosla. «Αυτά είναι τα μαθηματικά της 
σύντηξης».
Ο Vinod Khosla πέρασε περισσότερο από 
ένα χρόνο κάνοντας τη δική του έρευνα 
προτού επενδύσει στην ιδιωτική σύντηξη.
Βιομηχανικές εταιρείες, μεγάλες εταιρείες 
πετρελαίου και κρατικά επενδυτικά ταμεία 
υποστηρίζουν τις προσπάθειες μαζί με το 
Υπουργείο Άμυνας, το οποίο αναζητά ένα 
σύστημα ισχύος μικρού μεγέθους για δορυ-
φορική πρόωση.
«Υπάρχει εύλογη πιθανότητα τουλάχιστον 
μία, ίσως και δύο εταιρείες να επιδείξουν 
συνθήκες σύντηξης αυτή τη δεκαετία», δή-
λωσε ο Ernest Moniz, διευθύνων σύμβου-
λος της μη κερδοσκοπικής ερευνητικής 
ομάδας Energy Futures Initiative και πρώην 
υπουργός Ενέργειας των ΗΠΑ.
Ο κ. Moniz είπε ότι οι βελτιώσεις στη με-
γάλης κλίμακας μηχανική μάθηση έχουν 
επιταχύνει τα πειράματα και έχουν βοη-
θήσει αρκετές εταιρείες να επιτύχουν ή να 
προσεγγίσουν τις ακραίες θερμοκρασίες και 
πιέσεις που απαιτούνται για τις αντιδράσεις 
σύντηξης.
Οι παραλληλισμοί με την τεχνητή 
νοημοσύνη
Οι εταιρείες και οι υποστηρικτές τους βλέ-
πουν παραλληλισμούς με τις πρόσφατες 
εξελίξεις στην τεχνητή νοημοσύνη, η οποία 
απαιτεί επίσης τεράστια ποσά υπολογιστι-
κής ισχύος για την εκτέλεση μοντέλων.
Ο κ. Altman, του οποίου η εταιρεία OpenAI 
βρίσκεται πίσω από το chatbot τεχνητής 
νοημοσύνης ChatGPT, έχει επενδύσει 375 
εκατομμύρια δολάρια στο Helion. Η συ-
γκεκριμένη εταιρεία με έδρα το Everett του 
Wash. χρησιμοποιεί μια τεχνολογία που 
ονομάζεται μαγνητο-αδρανειακή σύντηξη 
και στοχεύει να αποδείξει ότι μπορεί να πα-
ράγει καθαρή ηλεκτρική ενέργεια το επόμε-
νο έτος.
Στη Helion, ο κ. Altman είναι κάτι παραπάνω 
από παθητικός επενδυτής. Λειτουργεί ατύ-
πως και ως σύμβουλος. Ορισμένοι υπάλλη-
λοι της Helion άρχισαν να χρησιμοποιούν το 
ChatGPT για να δουν πώς μπορεί να επιτα-
χύνει τις εργασίες τους.

Υπό Έλεγχο οι Φωτιές, Άρχισε εκ 
Νέου η Άντληση Πετρελαίου

Ορισμένες εταιρείες πετρελαίου και 
φυσικού αερίου στην κύρια επαρχία 
παραγωγής αργού πετρελαίου την Αλ-
μπέρτα, άρχισαν εκ νέου την άντληση 
την Τετάρτη, καθώς οι πυρκαγιές που 
προκάλεσαν εκτεταμένες εκκενώσεις 
υποχώρησαν, αν και αξιωματούχοι 
προειδοποίησαν ότι οι συνθήκες μπο-
ρεί να επιδεινωθούν.
Οι παραγωγοί σταμάτησαν την παρα-
γωγή τουλάχιστον 319.000 βαρελιών 
ισοδύναμου πετρελαίου ανά ημέρα 
(boepd), ή το 3,7% της παραγωγής της 
χώρας, νωρίτερα αυτή την εβδομάδα, 
καθώς περισσότερες από 100 πυρκαγιές αναζωπυρώθηκαν σε ολόκληρη την Αλμπέρτα, 
αναγκάζοντας σχεδόν 30.000 ανθρώπους να εγκαταλείψουν τα σπίτια τους.
Μέχρι την Τετάρτη υπήρχαν 78 ενεργές πυρκαγιές σε ολόκληρη την επαρχία, εκ των οποί-
ων οι 24 χαρακτηρίζονταν ως εκτός ελέγχου, και σχεδόν 18.000 άνθρωποι παρέμεναν 
υπό εντολή εκκένωσης.
Οι παραγωγοί Crescent Point Energy και Tourmaline Oil Corp, καθώς και η εταιρεία αγω-
γών TransCanada Corp έθεσαν εκ νέου σε λειτουργία τις εγκαταστάσεις που είχαν κλείσει 
προληπτικά.
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The Chinese Lady - Review of Lloyd Suh’s Play at Crow’s Theatre
 Have you heard of Afong 
Moy? Have you heard of The 
Chinese Lady, a play by Lloyd 
Suh?
I bow my head in shame in 
admitting to knowing nothing 
about Afong Moy or the play 
about her life. Both those 

deficiencies were cured by seeing the 
play in a beautiful and moving production 
by Studio 180 Theatre and Fu-Gen Sian 
Canadian Theatre companies at Crow’s 
Theatre in Toronto. The play premiered  in 
2018 and has been produced across the 
United States.
The play is based on the incredible and 
deeply moving life of Afong Moy. She has 
been billed as the first Chinese woman to 
reach the United States. She was 14 years 
old when she was brought to the states 
by Nathaniel and Frederic Carne, two 
merchants who were looking for a way to 
market their products. 
When we enter the tiny Studio Theatre at 
Crow’s we see a young Chinese woman 
in colorful attire seated  on the stage and 
a Chinese man on the side. Afong Moy 
(Rosie Simon) “tells” us her story with the 
“irrelevant” (her word) Atung (John Ng) 
acting as her interpreter and assistant. 
Afong Moy does not know English but 
speaks beautifully. What she says are the 
words put in her mouth by her employers 

and her assistant Atung.
One of the ironies of the play is that we 
rarely if ever hear Afong Moy’s own thoughts 
or own “voice”. Atung tells us that he really 
interprets what Afong is saying rather than 
translating it. We learn a lot about Afong 
Moy but we are not sure that what she says 
are her own words or her own thoughts.
On her arrival in the United Sates, Afong 
Moy tells us she was put on display 
wearing beautiful Chinese clothes and she 
told Americans about life in China. She 
described how her feet were bound when 
she was a child, breaking and resetting her 
bones for a year to create small feet. She 
displays how she walks in tiny, elegant steps 
as a result. That is what the higher social 
classes do.
She shows us how she eats with chopsticks 
in contrast to the barbaric forks that are just 
good for stabbing used in America. She 
drinks tea  and gives us a good idea of what 
she did for the Carnes. Atung provides some 
humour as he stands by her in her show for 
the merchants. 
The play advances through the 19th century. 
At age 16, when she was supposed to be 
returned to Chine, she is not. She tells us 
about some strange American customs like 
sleeping on a raised bed and she goes on 
tour around major cities on the east coast.
She explains some Chinese traditions may 
seem controversial but America has some 
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entrenched and perhaps controversial 
traditions like women wearing corsets 
and the slave trade. She meets President 
Andrew Jackson who she thinks is the 
Emperor of the U.S. Later she finds out 
that he is the President and may have a 
controversial history in his treatment of 
native Americans. 
Afong Moy is dismissed by the Carnes 
brothers and hired by P. T. Barnum who uses 
her as an item of interest in his American 
Museum show. She has become almost a 
freak show but we argue that she was that 
from the beginning. She visits the Cincinnati 
zoo and wonders if she is in a cage. If so, 
“what sort of an animal am I” she wonders 
- a swan or a peacock, with adornments to 
be admired? Or is she an ox or a donkey or 
some other beast of burden. She is none of 
these but a human being, she tells us, and 
this seems to be her realization of her life in 
the U.S. 
The California Gold Rush brought 
thousands of Chinese men who ended up 
working on the construction of the railroad, 
she informs us. She refers to Lincoln’s 
Gettysburg Address and the Liberty Bell of 
Philadelphia. Is there liberty and equality in 
America?
Most of the time, however, Afong Moy 
smiles affably like a woman promoting a 
product in a modern day commercial. All 
she does is perform. She tells us about the 

Chinese Exclusion Act of 1882 that lasted 
into the twentieth century. We do not know 
when Afong Moy died but Suh through 
her, makes sure we have no doubts about 
racism in America.
Simon gives a stunning performance as the 
restrained, affable and  smiling Afong Moy 
while underneath there is much ugliness 
that we see only indirectly. Ng joins her 
in performing superbly in this simple and 
wonderful play. Director Marjorie Chan 
keeps the story interesting and entertaining 
as we watch the surface of a story while 
knowing all the time the deeper strata of a 
deeper life hidden by a stage performance. 
The Chinese Play by Lloyd Suh in a 
production by Studio 180 Theatre and 
Fu-Gen Sian Canadian Theatre continues 
until May 21, 2023, at Streetcar/Crowsnest 
Theatre, 345 Carlaw Avenue, Toronto, 
Ontario.  http://crowstheatre.com/ 

Tosca – Review of 2023 COC Revival of Paul Curran Production
The Canadian Opera 
Company opens an amazing 
production of Puccini’s Tosca 
that together with Macbeth 
wraps up the current season. 
This is the third revival of Paul 
Curran’s 2008 production. It 
has earned its staying power 

and garnered a standing ovation.
Any production of Tosca requires three 
outstanding singers: a tenor for the hero 
Mario Cavaradossi, a 
soprano for the heroine Flora 
Tosca and a baritone for the 
despicable Baron Scarpia. 
There are other roles who 
need to entertain us such as 
the Sacristan who is a comic 
character and needs to sing, 
make gestures and facial 
grimaces to get some laughs 
and bass Donato di Stefano 
does a fine job..
There is also the desperate 
Angelotti of bass baritone 
Christian Pursell and the 
lovely tones of the Shepherd 
Boy sung by Olivia Pady 
from the Canadian Children’s 
Opera Company. If you ever 
wondered what a shepherd 
is doing in the middle of a seriously built-
up area of Rome in the Castel Sant’Angelo, 
wonder no more. The area around the castle 
was not built at all around 1800, the time of 
the opera, and there were flocks of sheep 
around there.
Let me praise the singers. Tenor Stefano 

La Colla in his debut with the COC sang a 
superb Cavaradossi that was a thrill to listen 
to. After the insolence and comic business of 
the Sacristan, he breaks out with “Recondita 
armonia” and lets out nothing less than 
vocal pyrotechnics. He waxes romantic and 
alluring as the jealous Tosca accuses him of 
infidelity. He reaches for the stars when he 
sings Vittoria and ends with the luminous “E 
lucevan le stelle.”
American soprano Keri Alkema is reprising 

her 2017 performance 
as Tosca and gives a 
superb performance. It is 
a role that makes serious 
demands on the soprano. 
She starts as the jealous, 
suspicious and histrionic 
woman who loves 
Cavaradossi. In a nice 
touch, she will not let him 
kiss her in front of the 
Madonna. In the second 
act Alkema/Tosca 
meets the challenge of 
psychological torture 
leading to betrayal as 
Scarpia forces her to 
disclose the whereabouts 
of the escaped Angelotti.
She is driven to the edge 

of despair and finds the strength and vocal 
beauty in “Vissi d’arte” to sing about living 
for art and beauty. A gorgeous rendition. 
Then comes the attempted rape, the horror 
and the triumphant stabbing of the creep. 
Scarpia pleads for help and as he is dying, 
Tosca leans over him and says “Die with my 
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curse! Die..die..die!” Alkema delivers these 
words almost matter-of-factly. I think they 
should contain venomous, demonic triumph 
as she gets even with him. It is the only 
disappointing moment in her performance.
Scottish baritone Roland Wood as Scarpia 
encapsulates lust, evil, torture and deceit. 
He was so convincing that some people 
booed him during curtain call, confusing 
the singer-actor with the character that he 
portrayed. Marvelous performance.
Curran and Set and Costume Designer 
Curran opt for an effective production 
eschewing Zeffirellian excesses. The set 
from the church scene to Scarpia’s office 
to the roof of the Sant’Angelo castle are 

appropriate without being ostentatious. The 
COC Orchestra is conducted by Giuliano 
Carella.
The production does have an alternate 
Tosca sung by Sinead Campbell-Wallace 
and a Shepherd Boy sung by Zoya 
Avramova.
This is a truly outstanding production that 
does credit to the COC. In the words of 
Oliver “More, please.”
Tosca by Giacomo Puccini opened on May 
5 and will be performed eight times until 
May 27, 2023, at the Four Seasons Centre 
for the Performing Arts, 145 Queen Street 
West, Toronto, Ontario. www.coc.ca
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 Ένοπλος σκότωσε έναν αστυνομικό 
και τραυμάτισε ακόμα τρεις

Μάνα, μητέρα, μαμά

Ένας αστυνομικός σκοτώθηκε, δύο άλλοι τραυματίστηκαν 
από πυροβολισμούς στο Οντάριο.

Ένας ύποπτος έχει τεθεί υπό κράτηση.
Και οι τρεις αστυνομικοί του Οντάριο μεταφέρθηκαν σε νο-
σοκομείο της Οτάβα, πρωτεύουσας του Καναδά, όπου ο 
ένας πέθανε, τόνισε η αστυνομία, συμπληρώνοντας πως 
οι άλλοι δύο αναρρώνουν. Ένας άνδρας κρατείται και 
ανακρίνεται.
Ο ένοπλος πυροβόλησε τρεις αστυνομικούς, οι οποίοι εί-
χαν αναπτυχθεί έπειτα από αναφορά για περιστατικό με 
πυροβολισμούς σε σπίτι σε αγροτική περιοχή του Οντάριο, 
σκοτώνοντας έναν από τους αστυνομικούς και τραυματίζο-
ντας δύο ακόμη.

Σε ανακοίνωσή της η επαρχιακή αστυνομία του Οντάριο αναφέρει ότι το περιστατικό συ-
νέβη περίπου στις 2 τα ξημερώματα,  στο Μπουρζέ, περίπου 50 χιλιόμετρα ανατολικά της 
Οτάβα.

Μάνα, μητέρα, μαμά. 
Μανάδες ηρωίδες, ενίοτε 
με διπλό ρόλο - μητέρες 
και πατέρες μαζί, μάνες 
«κουκουβάγιες», αυστη-
ρές ή και όχι, σίγουρα 
στοργικές, όλες ασύγκρι-
τες και μοναδικές κι η 
αγκαλιά τους καταφύγιο, 
όσο κι αν μεγαλώνουμε. 
Χρόνια Πολλά σε όλες 
τις Μανούλες ανά τον 
κόσμο!
Οι μανούλες που όλοι 
αγαπάμε και ας μην τους το λέμε καθημερινά έχουν μια ξεχωριστή θέση στις καρδιές μας. 
Πως όμως καθιερώθηκε αυτή η μέρα και ξεκίνησε να γιορτάζεται ξεχωριστά; 
Στην αρχαιότητα: 
Όλα ξεκίνησαν από τη λατρεία του κόσμου προς την Ρέα, σύζυγο και αδερφή του Κρόνου. 
Η Ρέα λατρεύεται σαν η «Μητέρα των Θεών», καθώς φαίνεται να είναι η πρώτη, που γέν-
νησε με τοκετό και ανάθρεψε τα παιδιά της με μητρικό γάλα. Οι αρχαίοι Ελληνες απέδιδαν 
τιμές στη Ρέα κάθε άνοιξη, καθώς ήταν και θεά της γης και της γονιμότητας.
Στον 20ο αιώνα: 
Η γιορτή της μητέρας καθιερώθηκε τον 20ό αιώνα και προέρχεται από το αγγλικό και το 
αμερικανικό κίνημα των γυναικών. Η Αμερικανίδα Ανν Τζάρβις διοργάνωσε για πρώτη 
φορά το 1865 ένα κίνημα με το όνομα Mothers Friendships Day και συναντήσεις με το όνο-
μα Mothers Day Meetings, κατά τις οποίες οι μητέρες αντάλλασσαν απόψεις και εμπειρίες. 
Το 1870 η Τζούλια Γουόρντ Χάου διοργάνωσε μια εκδήλωση φιλειρηνικής συγκέντρωσης 
μητέρων με το σλόγκαν peace and motherhood με σκοπό, τα παιδιά να μη στέλνονται στον 
πόλεμο.
Στην Ελλάδα: 
Στην Ελλάδα η Γιορτή της Μητέρας σχετίζεται με την γιορτή της Υπαπαντής (2 Φεβρουα-
ρίου). Τότε η ορθόδοξη εκκλησία γιορτάζει την Παναγία με τον Ιωσήφ που πηγαίνουν τον 
40ήμερο Ιησού στο Ναό για ευλογία ή αλλιώς όπως λέμε μέχρι σήμερα, να σαραντίσει. 
Ένας παράλληλος εορτασμός της μητέρας ξεκίνησε το 1929 με προφανή τον συμβολισμό. 
Όμως κατά την δεκαετία του 1960, ο εορτασμός καθιέρωσε την παράδοση των δυτικών 
λαών με αποτέλεσμα να μεταφέρθεί η γιορτή την 2η Κυριακή του Μαΐου. Η εκκλησία όμως 
επιμένει στην παλαιά ημέρα εορτασμού και διοργανώνει σχετικές εκδηλώσεις.
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 (Κατά Ιωάννην, κεφ. 4:5-42)
«Πνεύμα ο Θεός και τους προσκυνούντας

Αυτόν» εν πνεύματι και αληθεία δει προσκυνείν

 ΚΥΡΙΑΚΗ ΤΗΣ ΣΑΜΑΡΕΙΤΙΔΟΣ
 Κανείς, ευλογημένοι αδελφοί, δεν θα μπορέ-
σει ποτέ να περιγράψει τον Θεό. Η ύπαρξη, 
η φύση κι η Πνευματική Του Ουσία ξεπερ-
νούν τ’ανθρώπινο λογικό. Είναι αδύνατον η 
ανθρώπινη διάνοια να συλλάβει τον άπειρο 
Νου.
Αν ο υλικός κόσμος είναι τόσο ακατάληπτος 
κι ανεξερεύνητος, πόσο πιο πολύ είναι του 
Θεού η φύση κι η δύναμη. «Τις έγνω νουν Κυ-
ρίου» (Ά Κορ 2:16). Στην ουσία Του ο Θεός 
είναι άπειρος, ανέκφραστος, υπερούσιος, 
άϋλος, ακατάληπτος. Ο Θεός είναι ακόμη 
άναρχος και αιώνιος, πάνσοφος και παντο-
δύναμος, πανάγιος και δίκαιος, αναλλοίωτος 
και απερίγραπτος. Είναι απειροτέλειο Πνεύ-
μα, Θεός προσωπικός. «Μονάς εν Τριάδι και 
Τριάς εν Μονάδι». Είναι «ο Ων» (έξοδος 3:14). 

Έτσι ονόμασε τον εαυτό Του στον Μωϋσή, 
επάνω στο όρος Χωρήβ. «Εγώ ειμί ο Ων» = 
Εκείνος που υπάρχει, ο απόλυτος που δεν 
οφείλει σε κανέναν άλλον την ύπαρξή Του. 
Είναι η αυτοσοφία, η αυτοαλήθεια, η αυτο-
δικαιοσύνη, η αυτοδύναμη, η αυτοαρετή. Εί-
ναι Θεός ανθύπαρκτος και αΐδιος. «Ήν μεν 
αεί και έστι και έσται» Ήταν μεν πάντοτε και 
είναι και θα είναι. Ως πνεύμα, ο Θεός είναι 
πανταχού παρών και πληροί τα πάντα. Βρί-
σκεται παντού, αλλά δεν περικλείεται, ούτε 
περιορίζεται, ούτε συγχίζεται με την ύλη. Ο 
Θεός είναι απόλυτα προσωπική ουσία με 
αυτοσυνείδηση και γνώση και θέληση. Είναι 
υπερβατικός και υπερκόσμιος. Ο Θεός είναι 
απεριόριστος. Το θείο μεγαλείο και η άπειρη 
τελειότητα του Θεού, όπως είπαμε και στην 

ΘΡΗΣΚΕΥΤΙΚΗ ΣΤΗΛΗ 
ΕΠΙΜΕΛΕΙΤΑΙ Η ΚΑΤΗΧΗΤΡΙΑ

ΤΟΥ Ι.Ν. ΑΓ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ 
Κ. Κόμησσα Πολυδούλη

Θ Ρ Η Σ Κ Ε Ι Α
αρχή, είναι ασύλληπτα στην ανθρώπινη 
διάνοια. Αλλά τούτο δεν εμποδίζει τον πι-
στό Χριστιανό να υμνεί και δοξολογεί το 
πανάγιό Του όνομα που όπως μας εδίδα-
ξε ο Χριστός είναι «Πατήρ, Υιός και Άγιον 
Πνεύμα» (Ματθ. 28:19).
Ο λόγος του Κυρίου ημών Ιησού Χριστού 
στη Σαμαρείτιδα (Φωτεινή) είναι η πιο 
πνευματική διακήρυξη κι ο πιο υπέροχος 
ορισμός της λατρείας του Θεού: «Έρχεται 
η ώρα και τώρα ήδη ήρθε, όπου οι αλη-
θινοί προσκυνητές θα λατρεύσουν τον 
Πατέρα πνευματικά και αληθινά. Διότι ο 
Πατέρας τέτοιους προσκυνητές θέλει να 
τον λατρεύουν». Η λατρεία Του, τότε μονάχα 
είναι δεκτή κι ευάρεστη, όταν είναι ειλικρι-
νής εκδήλωση του εσωτερικού μας κόσμου 
και των πευματικών μας δυνάμεων. Πρέπει 
να εκφράζει το πνεύμα της αληθινής θεο-
γνωσίας με μια άγια και φλογερή της ψυχής 
αφοσίωση. Να μιλά η καρδιά με αλήθεια και 
σιγουριά και ειρήνη και αγάπη στον δημιουρ-
γό της και Πατέρα της. Να μιλά το πνεύμα 
στο Πνεύμα. Ο μικρός στον Μεγάλο. Ο τιπο-
τένιος στον Παντοκράτορα. Να μιλά συγκε-
ντρωμένος ο εσωτερικός άνθρωπος, κι ας μη 
κινείται η γλώσσα. «Και σιωπώντων ακούει 
ο Θεός».
Η αληθινή λατρεία δεν ξέρει να κολλάει 
στους εξωτερικούς τύπους και στις μορφές 
του χρόνου ή του τόπου. Η λατρεία του Θεού 

δεν ξέρει μητροπόλεις, παρεκκλήσια ή μονα-
στήρια, ούτε περιορίζεται σε ειδικές ημέρες 
και ώρες. Παντού και πάντοτε μπορούν οι 
αληθινοί προσκυνητές να συναντήσουν το 
Θεό και να εξωτερικεύσουν την αγάπη και 
την ευσέβειά τους. Αρκεί να αγαπούν και να 
πιστεύουν δίχως υποκρίσεις. Αρκεί η καρ-
διά να λυώνει από την παρουσία Του. Εάν 
ο άνθρωπος θέλει να νοιώθει την παρουσία 
του Θεού θα πρέπει να θυσιάσει τον εγωϊ-
σμό του, να αγαπήσει τον διπλανό του σαν 
τον εαυτο του και να κάνει αγώνα να πράτ-
τει όλα αυτά που ο Κύριος μας εδίδαξε. Ας 
ανάψουμε λοιπόν τη φλόγα της καρδιάς με τη 
δάδα της προσευχής και επάνω της ας γίνει 
το αφθαρτόπλαστο θυσιαστήρι της αγάπης 
και της λατρείας Του.

Απονομή πτυχίων της Θεολογικής 
Ακαδημίας Τορόντο Photos: G. Triantafillidis
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Την Παρασκευή 5 Μαΐου 2023 έγινε η τελετή απονο-
μής πτυχίων στους τρεις αποφοιτήσαντες, π. Ευδόκι-
μο Μαθιουδάκη, κ. Χρυσοβαλάντη Μαθιουδάκη και κ. 
Τριαντάφυλλο Τζίτζικα, ο οποίος ήταν και ο αριστεύ-
σας της χρονιάς και μίλησε θαυμάσια ελληνικά και 
αγγλικά.
Πεντακόσιοι (500) και πλέον άνθρωποι παρεκάθη-
σαν στο δείπνο που έγινε στο πολιτιστικό κέντρο της 
Ι. Αρχιεπισκοπής «Metropolitan Centre». Τελετάρχης 
της βραδιάς ήταν ο Άρχων κ. Γρηγόρης Καράκουλας. 
Οργανώθηκε άριστα από την πρόεδρο της Κοινότητας 
Αγ. Νικολάου Τορόντο και του πολιτιστικού κέντρου 
κα Αναστασία Σωτηροπούλου και τους εκλεκτούς συ-
νεργάτες της. Στην επιτυχία συνέβαλαν οι Κοινότητες 
Τορόντο και περιχώρων και ιδιαίτερα οι ιερείς και τους 
ευχαριστούμε όλους.
Ιδιαίτερη μνεία και ευχαριστίες απευθύνουμε στον κο-
σμήτορα της Θεολογικής Ακαδημίας Επίσκοπο Πατά-
ρων κ. Αθηναγόρα και στους καθηγητές της ιερείς, οι 
οποίοι ως γνωστό διδάσκουν εντελώς δωρεάν.
Στο τραπέζι των επισήμων παρεκάθησαν πολλοί με-
ταξύ των οποίων ο Γενικός Πρόξενος της Ελλάδας 
στο Τορόντο κ. Παναγιώτης Αντωνάτος, ο Ουκρανός 
Επίσκοπος Andriy, η πρόεδρος της ΕΚΤ κα Μπέτυ 
Σκουτάκη και ο Άρχων κ. Μιχαήλ Χριστοδούλου, του 
οποίου ο πατέρας Ιωάννης αγόρασε το κτίριο της Ι. 
Αρχιεπισκοπής όπου στεγάζεται και η Ακαδημία και 
επιπλέον προσέφερε στην Ιερά μας Αρχιεπισκοπή αρ-
κετά εκατομμύρια δολάρια.
Τους συνδαιτυμόνες καλωσόρισε ο κοσμήτωρ της 
Θεολογικής Ακαδημίας Επίσκοπος Πατάρων κ. Αθη-
ναγόρας. Χαιρετισμό απηύθυναν, ο Άρχων κ. Σπύρος 
Βολονάκης, Διευθυντής Ελληνορθόδοξης Παιδείας 
της Ι. Αρχιεπισκοπής Καναδά, η κα Ζωή Βερούτη, 
Πρόεδρος του Αρχιεπισκοπικού Συμβουλίου Φιλο-
πτώχου Αδελφότητας Καναδά, ο π. Παναγιώτης Αυ-
γερόπουλος, Πρόεδρος Συνδέσμου Ιερέων, ο κ. Aris 
Babikian, Βουλευτής του Οντάριο, ο οποίος διάβασε 
γράμμα του πρωθυπουργού του Οντάριο κ. Doug Ford 
και ο Γενικός Πρόξενος της Ελλάδας στο Τορόντο κ. 
Παναγιώτης Αντωνάτος.
Kύριος ομιλητής ήταν ο π. Χριστόδουλος Παπαδέας, 
πρώην κοσμήτωρ της Θεολογικής Ακαδημίας, ο οποί-
ος μίλησε ταπεινά και πνευματικά.
Ακολούθησε θαυμάσιο μουσικό διάλειμμα με τους φοι-
τητές και τους ιερείς. Τραγούδησαν μαζί όλοι οι συν-
δαιτυμόνες και δημιουργήθηκε όμορφη ατμόσφαιρα.
Ο Αρχιεπίσκοπος Σωτήριος απηύθυνε πατρικές νου-
θεσίες στους αποφοίτους με θέμα «Βασικά στοιχεία 
για την επιτυχία των κληρικών και την σωτηρία όλων». 
Εκάλεσε τους αποφοίτους να πιστεύουν απόλυτα 
στον Χριστό και την Ανάστασή Του και να ζουν τα της 
ουρανίου βασιλείας του Θεού σαν πραγματικότητες, 
όπως λέει ο Απόστολος Παύλος και ευχήθηκε καλή 
αντάμωση στο θυσιαστήριο, δηλαδή την Αγία Τράπε-
ζα και στη βασιλεία των ουρανών.
Με την προτροπή του Αρχιεπισκόπου Σωτηρίου ο Γεν. 
Πρόξενος κ. Παναγιώτης Αντωνάτος επέδωσε το πτυ-
χίο στον π. Ευδόκιμο Μαθιουδάκη, ο Άρχων Μιχαήλ 
Χριστοδούλου στον κ. Χρυσοβαλάντη Μαθιουδάκη 
και ο Διευθυντής της Ακαδημίας Επίσκοπος Αθηνα-
γόρας στον αριστεύσαντα κ. Τριαντάφυλλο Τζίτζικα. 
Στη συνέχεια εικόνες του Αγ. Ιωάννου του Θεολόγου, 
-προστάτη της Θεολογικής μας Ακαδημίας-, τις οποίες φιλο-
τέχνησε η Ι. Μονή Πατροκοσμά, επέδωκαν στους αποφοί-
τους ο π. Χριστόδουλος Παπαδέας, ο Επίσκοπος Andriy και 
η Γερόντισσα Αλεξία.
Ο Άρχων κ. Γεώργιος Μάλλης από το Sudbury προσέφερε 

ολοκαίνουργια Mercedes αξίας $78.000 και τον ευχαριστού-
με θερμά. Τέθηκε σε λαχειοφόρο, η οποία είχε καλή επιτυ-
χία και την Mercedes κέρδισε ο κ. Φώτιος Ανδρινόπουλος 
από την Κοινότητα της Ottawa.
Συγχαίρουμε τους αποφοιτήσαντες. Ευχαριστούμε όλους. 
Ευγνωμονούμε και δοξολογούμε τον Τρισάγιο Θεό για την 

επιτυχία της βραδιάς, αλλά κυρίως για την επιτυχία της Θε-
ολογικής μας Ακαδημίας. Η Θεολογική Ακαδημία είναι οι 
πνεύμονες της Ιεράς μας Αρχιεπισκοπής -χωρίς ιερείς δεν 
δύναται να λειτουργήσει ούτε η Ιερά Αρχιεπισκοπή ούτε οι 
Κοινότητές μας.

Απονομή πτυχίων της Θεολογικής Ακαδημίας Τορόντο

Photos: G. Triantafillidis
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Diana’s Seafood 
Delight

Φρέσκο ψάρι καθημερινά
Χρόνια κοντά σας με τα καλύτερα προϊόντα

Ο πλούτος της θάλασσας στους πάγκους μας
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